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وزیر علوم: 

صفحه2دانشگاه، باشگاه احزاب نیست

معاون اول رئیس جمهور:
آمادگی داریم زندان اوین را 

به دانشگاه تبدیل کنیم
محمدرضا عارف، معاون اول ریاست جمهوری 
در مراسم اجلاس رؤسای دانشگاه های کشور 
گفت: در نشستی که در دانشگاه در دوره قبل 
داشــتیم این تصمیم را گرفتیم که با توجه به 

فرهنگی بودن انقلابمان ...

رئیس جمهور:
 تسهیل روابط با کشورهای 

اسلامی نیازمند راهبرد اساسی 
در امنیت است

مســعود پزشــکیان، رئیس جمهــور پس از 
بازگشــت از عــراق به تهــران در تشــریح 
دســتاوردهای سفرش به این کشور، گفت: در 

این دو روز و نصفی که ما در سفر به ...

فرمانده نیروی هوافضای سپاه مطرح 
کرد:

جزئیات پرتاب ماهواره »چمران 
- ۱« با ماهواره بر قائم

ســردار امیرعلی حاجــی زاده، فرمانده نیروی 
هوافضای ســپاه پس از پرتاب موفق ماهواره 
»چمران - ۱«  گفت: ماهواره »چمران - ۱« با 

ماهواره بر قائم در مدار ۵۵۰ ... ۲۲۲

ایســنا- ســید عباس عراقچی، وزیر امور خارجه 
در واکنــش بــه تحریم های جدید اعمال شــده از 
ســوی برخی از کشــورهای غربی علیــه ایران به 
بهانه ارسال موشک از ســوی ایران به روسیه برای 
اســتفاده در جنگ اوکراین گفت: کشورهای غربی 
باید بدانند و جای تعجب اســت که هنوز نمی دانند 
که تحریم یک ابزار شکســت خورده اســت و آن ها 
از طریق تحریم ها قادر نیســتند کــه منویات خود 
 را بــه ایران تحمیل کنند چه در بحث هســته ای و 

چه در بحث های دیگر.
اعمال تحریم یک تجربه شکست خورده است

این دیپلمــات عالی رتبه جمهوری اســلامی ایران 
ادامه داد: اعمال تحریم یک تجربه شکســت خورده 
اســت و این که هنوز آن ها به این تجربه شکســت 
خــورده امید دارند و در ارتباط با آن اقدام می کنند، 

جای تعجب دارد. 

وی با بیــان این کــه »جمهوری اســلامی ایران با 
قدرت به مســیر خود ادامه می دهــد«، اظهار کرد: 
گرچــه ما همواره اهل گفت وگــو بوده ایم و ما هیچ 
وقــت گفت وگوهای ســازنده را برای رســیدن به 
درک مشــترک نســبت به مســائل مورد اختلاف 
تــرک نکرده ایــم و آمادگــی داریم که ایــن روند 

ادامه پیدا کند ولی این گفت وگوها باید بر اســاس 
احترام متقابل باشــد و نه بر اساس تحریم یا فشار. 
 تحریم هــا نیز جــزو ابزار فشــار و تقابل هســتند 

نه ابزار همکاری.
وزیر خارجه جمهوری اســلامی ایران بــار دیگر با 
تأکید بــر این که تحریم یک ابزار شکســت خورده 
اســت و در عمل نتوانســتیم کارایی خــود را ثابت 
کنند، در بخش دیگری از صحبت های خود تصریح 
کرد: کشورهایی که یک روز ما را برای سیم خاردار 
تحریم می کردند اکنون به جایی رســیده  است که 
خودشان ادعا می کنند که ایران سلاح های پیشرفته 
صادر می کند و می فروشــد. وی بــا بیان این که این 
نتیجه تحریم ها بوده اســت، ادامــه داد: این که آنها 
هنوز دنبال تکرار این تجربه شکست خورده هستند 
واقعاً جای تعجب دارد و ما به آن ها توصیه می کنیم 

که مسیر خود را عوض کنند.

تسنیم- امین حســین رحیمی، وزیر دادگستری با 
بیان ســخنانی در سومین نشست بین المللی وحدت 
اقوام، ادیــان و مذاهب با تبریک فرارســیدن میلاد 
پیامبر اســلام)ص( و امام جعفرصادق)ع( اظهار کرد: 
موضوع وحدت جایــگاه مهمی در روابط اجتماعی و 
ایجــاد امنیت و آرامش جامعــه دارد، به خصوص در 
جهــان امروز که چهــره جنگ  و نسل کشــی بیداد 
می کنــد؛ بنابراین امروز دنیا به این وحدت بیشــتر 

نیاز دارد.
وی ادامــه داد: وقتــی از وحــدت ادیــان و مذاهب 
صحبــت می کنیم مفهوم ناملموس و دســت یافتنی 
نیســت بلکه نمونه ارزشــمند و اصیل از این وحدت 
در اختیــار داریــم و آن نمونــه زندگــی در ایران 
عزیز اســت و  ایران اقیانوســی از ادیــان و مذاهب 
 اســت که قرن هاســت به بهترین وجه در کنار هم 

زندگی می کنند. 
در ایــران اعتقادات مردم به ادیــان مختلف موجب 
شــده این وحدت ایجاد شــود و کمتر کشــوری در 
 دنیاســت که این تنوع قومی و دینــی و مذهبی را 

داشته باشند.
 ارومیه  در ایــن خصوص ایران کوچک و مثال زدنی 
است و تمام اینها را در خود جای داده است. رحیمی 

تأکیــد کرد: رئیس جمهور عزیز مــا تأکید بر وحدت 
دارد و معلوم اســت که او بزرگ شــده و متولد این 
خطه است و کسی است که وحدت را در عین کثرت 

تجربه کرده است. 
وزیــر دادگســتری ســپس گفــت: در اصــل ۱9 
 قانون اساســی بــه این وحدت و الزامــات آن توجه 

شده است. 
وی گفــت: در عیــن حــال کــه مردم مــا زندگی 
 صمیمــی دارند بایــد مراقبت شــود کــه وحدت 

خدشه دار نشود.
یکی از مواردی که باید مراقبت کنیم این اســت که 
به هیــچ وجه نباید حرمت اقــوام و ادیان و مذاهب  
شکســته شــود و  در این خصوص بارها مقام معظم 
رهبری به رعایت این مهم تأکید فرموده اند. در قانون 
مجازات اسلامی هم برای توهین کنندگان به اقوام و 

ادیان، مجازات کیفری تعیین شده است.
رحیمی افزود: دشــمنان ایــران از اینکه مردم ایران 
بــا صمیمیت زندگــی می کنند ناراحتنــد و تلاش 
دارند اختلاف بین مذاهــب را ایجاد کنند، پس باید 
هوشــمندانه عمل کرد و اگر هر کســی در هر مقام 
و موقعیتــی بــه ادیان و بزرگان آنهــا توهین کند و 
یا اقــوام ایرانی را تحقیر کند عمــل مجرمانه انجام 

داده اســت و باید مورد تعقیب قــرار گیرد و نیاز به 
 شــکایت خصوصی نــدارد و دادســتان وظیفه دارد 

با او برخورد کند.
وی با بیان اینکه مــا در قوه قضاییه تلاش می کنیم 
امنیت قضایی را در جامعــه ارتقا دهیم، گفت: هیچ 
تفاوتــی بین پیروان ادیــان و مذاهب مختلف وجود 
ندارد و دســتگاه قضایی متعلق بــه همه مردم ایران 
اســت و باید به همه خدمت ارائه کند و در دولت هم 
همین طور اســت و تمام خدمات دولتی برای همه 
مردم است و در دولت چهاردهم شعار رئیس جمهور 
همین است که هم وحدت داشته باشیم و امکانات به 

همه تعلق داشته باشد.
وی گفت: امروز فلســطین و مردم مظلوم غزه محور 
وحدت همه باید باشند. فلســطین و محکوم کردن 
جنایات صهیونیســتی باید محور وحدت تمام مردم 
جهان و آزادی خواهان و همه اقوام ســاکن این کره 
خاکی باشــد تا جلوی این جنایت گرفته و این رژیم 

کودک کش مجازات شود. 
وی گفــت: احــوال شــخصیه اقلیت هــای دینی و 
مذاهب متکثر وکالت تخصصی اســت و قضات از آن 
 استقبال می کنند که وکلای تخصصی در این زمینه 

داشته باشیم.

ایســنا- به گفته رئیس مرکز ســنجش و ارزیابی 
کیفیت نظام آموزش و پرورش، سهم سوابق تحصیلی 
در کنکور سراسری سال آینده به ۶۰ درصد می رسد.

محســن زارعی با بیان اینکه ســهم سوابق تحصیلی 
در ســال ۱۴۰۳، ۵۰ درصد تعیین شــده بود که با 

پیشــنهاد آموزش و پرورش در شــورای ســنجش و 
پذیرش دانشجو مصوب شد تا در کنکور سال آینده، 
ســهم ۶۰ درصدی سوابق تحصیلی لحاظ شود بدین 
گونــه که 2۰ درصد برای پایــه یازدهم و ۴۰ درصد 
برای پایه دوازدهم باشــد. به گفته وی همچنین در 

کنکور ســال ۱۴۰۵ نیز سهم ســوابق تحصیلی ۶۰ 
درصد برای سه سال دوره متوسطه دوم است.

زارعــی تأکید کرد: بنابراین در کنکور ســال ۱۴۰۵ 
ســهم نمرات پایه دهم ۱۰ درصــد، پایه یازدهم 2۰ 

درصد و پایه دوازدهم ۳۰ درصد خواهد بود.

وزیر خارجه جمهوری اسلامی:

 برای گفت وگو آماده ایم اما نه زیر فشار

تحقیر اقوام ایرانی جرم است

سهم ۶۰ درصدی سوابق تحصیلی در کنکور ۱۴۰۵

خواب غفلت بیمه ها 

تحت پوشــش قرار ندادن خدمات دانپزشــکی و روانپزشکی 
توســط بیمه ها این روزهــا تبدیل یک دغدغــه جدی برای 
دریافت کنندگان این خدمات از مراکز درمانی شــده اســت 
به طوری که بســیاری از مردم برای دریافت سلامت جسم و 
روان بایــد هزینه های گزافی را پرداخت کنند. در ســال های 
اخیر، استفاده از خدمات دانپزشکی در بحث ترمیم های مانند 
زیبایی و کاشــت دندان و خدمات مشــاوره و روانشناسی به 
عنوان یکی از ضروریات زندگی در بخش سلامت روان و جسم 
شــناخته شده است. اما همچنان بســیاری از مردم به دلیل 
هزینه های بالا و نبود پوشش بیمه ای مناسب، از دریافت این 
خدمــات محروم اند. این موضوع، نیــاز به ورود جدی بیمه ها 
و حمایــت دولت را بیش از پیش برجســته می کند. هرچند 
گران بودن این قبیل خدمات و وارد نشدن بیمه ها به صورت 
کامل، قصه پرغصه ای است که گویا مدت های مدیدی باید با 
آن دست و پنجه نرم کنیم و سال ها انتظار بکشیم تا مراجعه 
به دانپزشکی و کاشت دندان و خدمات زیبایی مانند ایمپلنت 
و از سوی دیگر سلامت مشاور و روانشناس همچون استفاده 
از کالاهای لوکس فقط مختص قشــر مرفه و ثروتمند جامعه 
نباشــد. علت پرداختن این دو نوع خدمــات درمانی به این 
دلیل است که استفاده از این نوع خدمات در بین مردم رواج 
بیشتری یافته است اما تأمین هزینه های زیاد باعث شده است 
که استفاده کنندگان از دو نوع خدمت مهم در سلامت جسم 
و روان محدود به کســانی شود که درآمدهای بیشتری دارند. 
از یک سو ارتقای ســلامت روانی و پیشگیری از بیماری های 
روانی از جمله موارد مهمی اســت که همــه افراد باید به آن 
توجه ویژه داشته باشند. خدمات مشاوره روانشناسی می تواند 
به شناسایی زودهنگام مشکلات روانی کمک کند و از تبدیل 
شدن آنها به بیماری های جدی تر جلوگیری کند. این خدمات 
به مردم کمک می کند تا با مشــکلات خود به درستی مواجه 
شوند و راهکارهای مناســب برای مقابله با آنها پیدا کنند. از 
ســوی دیگر دریافت خدمات پیشــگیری و مراقبت از دندان 
علاوه بر زیبایی ظاهری در ایجــاد اعتماد به نفس بین افراد 
مؤثر باشد که بازهم این مقوله به دلیل نداشتن خدمات جامع 
بیمه ای شرایط را برای همه مردم محدود کرده است. بسیاری 
از مردم به دلیل مشــکلات مالی قادر به پرداخت هزینه های 
مشاوره و دانپزشکی نیستند، بنابراین از دریافت این خدمات 
صرف نظر می کننــد. از این رو یکی از ضروریات هر جامعه ای 
از جمله کشور ما، ورود جدی بیمه ها به این حوزه مهم است.
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دیوان محاسبات اعلام کرد:

۸۱ میلیون ایرانی در سال 

گذشته یارانه گرفتند

علاقه مندی دانش آموزان به تحصیل در هنرستان و پیش شرط هایی که مهیا نیست 

تقاضا بیشتر 
از ظرفیت

براساس آمارهای دو روز اخیر وزارت آموزش و پرورش، 
هم اکنون ۴۵ درصد دانش آموزان مقطع متوســطه در 
هنرستان های سراســر کشور تحصیل می کنند. حدود 

۵۱ درصــد از دانش آمــوزان پایه دهــم در آموزش و 
پرورش ناحیه ۳ شــیراز برای ادامــه تحصیل خود به 

صفحه ۳سمت رشته های هنرستان سوق...

صفحه ۵
صفحه3

شیراز صاحب بزرگ ترین مسیر دوچرخه سواری کشور می شود

رکاب زنی سلامت در مسیر ۲4 کیلومتری 



یکشنبه1403/06/25 سیاسی2 سالسیویکم شماره6374

 

رئیسجمهور:

 تسهیل روابط با کشورهای اسلامی نیازمند راهبرد اساسی در امنیت است
فــارس- مســعود پزشــکیان، رئیس جمهور 
پس از بازگشــت از عراق به تهران در تشــریح 
دســتاوردهای سفرش به این کشــور گفت: در 
ایــن دو روز و نصفی که ما در ســفر به کشــور 
دوســت و برادر، عراق بودیــم، اهدافی را که ما 
پیگیری می کردیم، نهایتاً ایجاد وحدت و انسجام 
بود که بتوانیم با هم داشته باشیم و به یک زبان 
و نگاه مشــترک در رابطه  با ارتباطات فرهنگی، 
اجتماعــی، اقتصادی، سیاســی و امنیتی با هم 
برســیم. وی افزود: دراین رابطه صحبت هایی که 
ما با ریاست جمهور، نخست وزیر، رئیس مجلس، 
رئیــس قــوه قضاییــه و احــزاب و جریان های 
سیاسی عراق داشــتیم، مطالبی را که لازم بود 
از نگاه خودمان مطرح کردیم و آنها هم مطالب 

خودشان را مطرح کردند. 
 امضای ۱۴ یادداشت تفاهم بین ایران و عراق

رئیس جمهور با اشــاره به امضای ۱۴ یادداشت 
تفاهــم بین ایران و عــراق، گفت: آنچه که مهم 
بود این بود که برای رســیدن به نگاه مشــترک 
تیمی از طرف آنها و تیمی از طرف ما برنامه های 
راهبــردی درازمــدت را برای هر کــدام از این 
عناوینی که مطرح کردیم، بنویسند که ان شاءا... 
در جلسه بعدی که با هم دیدار خواهیم داشت، 
آن برنامه هــای راهبردی را با هــم امضا کنیم. 
پزشــکیان اضافه کرد: در جریان اربعین نشــان 
دادنــد که ایــن تفاهم میان ملت هــای ایران و 

عراق چقدر می تواند تأثیرگذار باشد و نهایتاً در 
بحث های اقتصادی، جلســاتی را با ایرانیانی که 
آنجــا در اقتصاد ســرمایه گذاری و کار کرده اند، 
داشــتیم و آنها هم مطالبشان را مطرح کردند و 
قرار شــد که وزیر اقتصاد تمام مسائلی که لازم 
اســت را از طرف ما حل کنــد و آنها هم وعده 

دادند که مسائل پیش رو را حل کنند. 
 زیرساخت برای تســهیل و یا آسان کردن 

رفت وآمدها ایجاد شود
وی تصریح کرد: یک نگاه کلی را ما آنجا مطرح 

کردیم و آن این بود که در حقیقت زیرســاخت 
برای تسهیل و یا آسان کردن رفت وآمدها ایجاد 
شــود، و آنچه که در ذهن ما بود، مطرح و قرار 
شــد آن عزیزان هم کار کننــد و بعد به مرحله 
راهبردی برســد، که با کشورهای همسایه دیگر 
که طبق سیاســت های کلی مقام معظم رهبری 
 باید ارتباطاتمان را بهتر کنیم، این کار انجام شود. 
رئیس جمهــور اضافه کرد: یکی از مســائلی که 
مطــرح کردیم، این بود که کشــورهای اروپایی 
راحت توانســته اند مرزهایشــان را بردارند و با 

قطــار، ماشــین و هواپیما بدون آنکــه متوجه 
شــوند، از یک کشــور به کشــور دیگری تردد 
کنند و خیلی راحــت می توانند کارهای علمی 
و اقتصادی داشته باشــند، صحبت این بود که 
چرا ما نمی توانیم مثلًا از افغانســتان و پاکستان 
سوار قطار شــویم و به کربلا و نجف برویم و از 
آنجا بــه مدینه و مکه و یا به اســتانبول برویم. 
پزشــکیان تأکیــد کرد: در مجمــوع اینکه چرا 
کشورهای اسلامی چنین شــبکه ای ندارند و یا 
اینکه نمی خواهند و یا نمی توانند درست کنند، 

موردبحث و تبادل نظر قرار گرفت. 
اسلامی  کشورهای  بین  را  ارتباطاتمان  باید   

تسهیل کنیم
وی بــا بیــان اینکه بایــد ارتباطاتمــان را بین 
کشورهای اســلامی تســهیل کنیم، گفت: اگر 
بتوانیم به این هدف برســیم معنی آن این است 
که حتمــاً باید در امنیت یک راهبرد اساســی 
داشته باشیم، چون اگر امنیت نباشد این اتفاق 
نمی افتد، و اگر بتوانیم این کار را بکنیم، طبیعتاً 
روند اقتصادی می تواند در جامعه ما اصلاح شود. 
رئیس جمهور یکی از مزایای تســهیل ارتباطات 
با کشــورهای همســایه را انتقال تجربیات بین 
ما و کشــورهای اسلامی دانســت و گفت: این 
انتقال تجربیات خودبه خود باعث رشــد و تعالی 
و خلاقیت در جوامع اسلامی می شود و وحدتی 
که به وجود می آید، بــازار ما را رونق می دهد و 

فکر و اندیشه ما را باز می کند. 
 می توانیم در کردستان عراق است و هم در 

خوزستان بازارچه های را بازگشایی کنیم
پزشــکیان اضافه کرد: این ها مطالبی بود که هم 
در بغداد با مسئولین سیاسی و هم در سفری که 
به اقلیم کردســتان عراق داشتیم مطرح کردم، 
در اربیل و سلیمانیه هم استقبال خوبی داشتند. 
وی ادامــه داد: برایشــان باورکردنی نبود که ما 
به اینجا برویم، می گفتند که تاکنون کســی از 
رؤسای جمهور به اینجا نیامده  است، برای اینکه 
با ما بتوانند این رفت وآمدها را و سرمایه گذاری ها 
و مســیرهای زیارتی و تجاری را تسهیل کنند، 
اظهار آمادگی کردند. رئیس جمهور با بیان اینکه 
مــا می توانیم هم در مناطقی که در کردســتان 
عــراق اســت و هــم در مناطقی که همســایه 
خوزســتان هســتیم، بازارچه ها را بازگشایی و 
نهایتاً مشــکلات اقتصــادی را در مرزها اصلاح 
کنیم، به زیارتش از حرم حضرت امیر )ع( اشاره 
و اظهار کــرد: در زیارت مــولای متقیان تعهد 
کردیــم که راهش را ادامه دهیم، نه فقط زیارت 
کنیم، بلکه به آن دستورهایی که به ما مسلمانان 
داده پایبند باشــیم و عدالت را در جامعه پیاده 
کنیم. پزشــکیان در پایان خاطرنشان کرد: باید 
تــلاش کنیم تبعیض را از بیــن ببریم و رانت و 
رشــوه و خلاف هایی که در جامعه اســت را با 

پیروی از راه امیر مؤمنان )ع( از میان برداریم.

معاونراهبردیرئیسجمهور:
همچنان به صورت غیررسمی به وزارت خارجه 

کمک می کنم
ایسنا- محمدجواد ظریف، معاون 
راهبردی رئیس جمهور در جریان 
بازدیــد از خانه اندیشــه ورزان و 
برگزاری مرحله نهایی جایزه ملی 
سیاست گذاری، اظهار کرد: من از 
همان ابتــدا انتخاب کردم که در 
و  کنم  فعالیت  راهبردی  معاونت 
از معاونت سیاســی فاصله بگیرم 
تا نقش وزیر خارجه تحت الشعاع 

قرار نگیرد؛ اکنون نیز با توجه به تجربیاتم در حوزه سیاســت خارجی، 
همچنان به صورت غیررسمی به وزارت امور خارجه کمک می کنم، اما 

تمرکز اصلی ام بر مسائل راهبردی و توسعه انسانی خواهد بود. 
وی افزود: سیاســت خارجی یکی از مسائل اصلی کشور است که باید 
به آن توجه جدی شــود. ما در روابط با همسایگان با مشکلاتی مواجه 
هســتیم که وزارت خارجه به تنهایی نمی تواند آنهــا را حل کند. نیاز 
بــه همکاری و هماهنگی بین بخشــی داریم تا بتوانیم این مســائل را 
مدیریت کنیم. همچنین، وزارتخانه های ما باید به جای راه حل محوری، 

مسئله محور باشند و از تحلیل دقیق مشکلات به راه حل برسند. 
ظریف یادآور شــد: یکی از مشکلات اساســی ما این است که سازمان 
برنامــه و بودجه به جــای برنامه محــوری به بودجه محــوری تبدیل 
شــده اســت و مدیران بیشــتر وقت خود را صرف حــل بحران های 
 مالی می کنند و به مشــکلات توســعه ای کمتر توجه می شود؛ ما باید 
بتوانیم گفتمان توســعه را به طور جدی تر دنبال کنیم و برنامه ریزی را 

در محور قرار دهیم. 
معاون راهبــردی رئیس جمهور با بیان اینکه یکــی از وظایف معاونت 
راهبردی، حفظ ارتباط بین دولت و نخبگان اســت، ادامه داد: ارتباط 
مؤثــر با انجمن هــای علمی، دانشــگاه ها و اندیشــکده ها می تواند به 
دولــت در تصمیم گیری ها کمک کند، این تعاملات باعث می شــود تا 
سیاست گذاری ها با دقت و بر اساس نظرات نخبگان علمی پیش برود. 
ظریف تأکید کرد: ما نیاز به ایجاد هماهنگی بین اندیشکده های دولتی 
و غیردولتی داریم تا از ظرفیت های آن ها به طور مؤثر اســتفاده کنیم؛ 
باید این نهادها شــفاف باشند و نگرش های فکری خود را اعلام کنند، 
چرا که بیان واضح بنیان های فکری می تواند به ارتقاء سیاست گذاری ها 

کمک کند. 

سخنگویکمیسیونامنیتملیمجلس:
۷۰۰ هزار اتباع از ابتدای امسال

 از کشور اخراج شده اند
فارس- ابراهیم رضایی، ســخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شورای اســلامی در تشریح بخش ابتدایی دومین روز 
ســفر نظارتی کمیســیون امنیت ملی به اســتان کرمان گفت: در این 
جلسه سردار رادان با اشــاره به ظرفیت های مرز و اقدامات انجام شده 
برای امنیت آن تأکید کرد که پلیس باید به ســمت هوشــمند شدن 
حرکت کند و این حرکت نیازمند منابع اســت و استفاده از پابندهای 

الکترونیکی یکی از مصادیق آن است. 
وی افزود: بر اســاس اعلام فرمانده انتظامی کشور، امسال برنامه ریزی 
برای اخراج دو میلیون اتباع غیرمجاز بیگانه انجام شــده اســت، البته 

قوانین نیز در این زمینه باید اصلاح شود. 
ســخنگوی کمیســیون امنیت ملی مجلس ادامه داد: فرمانده مرزبانی 
کشــور نیز در این جلســه طی گزارشــی اعلام کرد از ابتدای امسال 
۷۰۰ هــزار نفر از اتباع بیگانه از کشــور اخراج شــده اند و مرزبانی از 
کشور، نیازمند توســعه و تجهیز است، همچنین در این جلسه اعضای 

کمیسیون نیز نکاتی را مطرح کردند. 

فرماندهنیرویهوافضایسپاهمطرحکرد:
جزئیات پرتاب ماهواره »چمران - ۱«

 با ماهواره بر قائم
باشــگاهخبرنگاران-ســردار امیرعلی حاجی زاده، فرمانده نیروی 
هوافضای ســپاه پس از پرتــاب موفق ماهواره »چمــران - ۱« گفت: 
ماهواره »چمران - ۱« با ماهواره بر قائم در مدار ۵۵۰ کیلومتری تزریق 
و با پرتابگر ســه مرحله ای در مدار قرار گرفت. وی افزود: این ماهواره با 

سرعت ۷/۵ کیلومتر بر ثانیه در مدار قرار گرفت.
گفتنی اســت؛ ماهواره تحقیقاتی »چمران - ۱« روز گذشــته توسط 

ماهواره بر قائم ۱۰۰ پرتاب و با موفقیت در مدار قرار گرفت. 
ماهواره تحقیقاتی »چمران - ۱« توسط گروه فضایی صنایع الکترونیک 
ایران )صاایران( با همکاری و مشارکت پژوهشگاه هوافضا و شرکت های 
خصوصی دانش بنیان طراحی و ســاخته شده است. این ماهواره حدود 
۶۰ کیلوگــرم وزن دارد و مأموریــت اصلی آن تســت سیســتم های 
ســخت افزاری و نرم افزاری برای اثبات فناوری مانور مداری در ارتفاع 
و فاز است. ارزیابی زیرسامانه پیشرانش گاز سرد در سامانه های فضایی 
و عملکرد زیر ســامانه های ناوبری و کنترل وضعیت از مأموریت فرعی 

ماهواره »چمران - ۱« به شمار می رود. 
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شرکتکنندگانمیبایستتاقبلازبرگزاریکمیسیونسپردهشرکت
درمناقصهرابهصورتفیزیکیبهآدرسشــیراز،شــهرکگلدشت

حافظ،خیابانهاتف،ساختمانشهرداریمنطقه10تحویلنمایند.
- تاریخومحلبازگشاییپاکات:روزســهشنبهساعت13:00مورخ
1403/07/17درمحلچهارراهخلدبرینســالناجتماعاتشهرداری

منطقهیکشیرازمیباشد.
- مدتاعتبارپیشنهادهاسهماهمیباشد.

- تعدیل:تعدیلآحادبهابراساسبخشنامهشماره101/173073تاریخ
82/9/15سازمانبرنامهوبودجهپرداختخواهدشد.

- هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.
- بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.

- شهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورت
سپردههامستردمیگردد.

- شــرکتدرمناقصهودادنپیشنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف
شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.

- سایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرج
است.

 - آگهــیواطلاعــاتمربــوطبــهمناقصــهازطریقســایت
https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.

- برندهمناقصهموظفبهثبتنامدرسایتvendor.shiraz.irوارائه
مدارکمثبتهتاقبلازانعقادقراردادمیباشند.

- اطلاعاتتماسسامانهستادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:
مرکزتماس:1456

شناسهآگهی:1785734
-۱/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

                         آگهي تجدید مناقصه عمومي۱۴۰3-۷36
نوبتاول:1403/06/24طلوع 

نوبتدوم:1403/06/25سبحان
شهرداريمنطقهدهشیرازدرنظرداردپروژهلولهگذاریعرضیجاده
شیرازســپیدانروبرویکوچهزیتون2راازطریقبرگزاریمناقصه
عمومیدرســامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ســتاد(باشــماره
فراخوان2003096688000558بهاشخاصواجدشرایطواگذارنماید.
لــذاازکلیهمتقاضیاندعــوتبهعملمیآیدبــامراجعهبهآدرس
WWW.Setadiran.irنســبتبهدریافتاسنادمناقصهوتحویل
آناقــدامنمایند.درصورتعدمعضویتقبلی،ثبتنامدرســامانه
مذکورودریافتگواهیامضایالکترونیکیصاحبانامضاءمجازازسوی
متقاضیانجهتشرکتدرمناقصهالزامیاست.ضمناَدرصورتنیازبه
اطلاعاتبیشترشــمارهتلفن:07136501010داخلی133آمادهپاسخ

گویيميباشد.
- مبلغبرآورد:36.827.489.943ریال

- مدتقرارداد:3ماه
- شرایطشــرکتکنندگان:ارائهرتبهبندیوصلاحیتدارایاعتبار
ازســازمانبرنامهوبودجهکشــورحداقلپایه5دررشتهآبوارائه
گواهینامهتاییدصلاحیتایمنیمعتبــرازادارهکلتعاون،کارورفاه

اجتماعیالزامیمیباشد.
- محلانجامکار:سطحشهرداریمنطقه10

- مبلغسپردهشــرکتدرمناقصه1.900.000.000ریالبصورتضمانت
نامهبانکییافیشواریزینقدیبحســابسپرده100805504742کد

مرجع101120بانکشهربنامشهرداریشیراز
برندگاناولودوممناقصههرگاهحاضربهانعقادقراردادنشوندسپرده

آنانبهترتیبضبطخواهدشد.
درزمانانعقادقرارداد5%مبلغپیشــنهادیبعنوانضمانتحســن
اجرایتعهداتبصورتضمانتنامهبانکییافیشواریزیاخذمیگردد.
آخرینمهلتدریافت)توزیع(اســناد:متقاضیــانمیتوانندحداکثر
تاساعت13:00روزیکشــنبهمورخ1403/07/01ازطریقمراجعهبه
ســامانهتدارکاتالکترونیکیدولت)ستاد(اسنادمناقصهرادریافت

نمایند.
آخرینمهلتارائهپیشنهاداتوثبتاسنادومدارکدرسامانهحداکثر
تاساعت13:00روزچهارشــنبهمورخ1403/07/11میباشد.شرکت
کنندگانمیبایســتتاقبلازبرگزاریکمیســیونمعاملاتسپرده
شــرکتدرمناقصهرابهصورتفیزیکیبهآدرسشــیراز،شهرک
گلدشتحافظ،خیابانهاتف،ساختمانشــهرداریمنطقه10تحویل

نمایند.
تاریخومحلبازگشــاییپاکات:روزسهشنبهســاعت13:00مورخ
1403/07/17درمحلچهارراهخلدبرینشــهرداریمنطقهیکطبقه

سومسالنجلساتکمیسیونمعاملاتشهرداریشیرازمیباشد.
مدتاعتبارپیشنهادهاسهماهمیباشد.

تعدیل:تعدیلآحادبهابراســاسبخشنامهشماره101/173073تاریخ
82/9/15سازمانبرنامهوبودجهپرداختخواهدشد.
هیچگونهوجهیبابتپیشپرداختدادهنخواهدشد.

بدیهياستهزینهآگهيبعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.
شــهرداريدرردیکیاتمامپیشنهادهامختارمیباشددراینصورت

سپردههامستردمیگردد.
شــرکتدرمناقصهودادنپیشــنهادبهمنزلهقبولشروطوتکالیف

شهرداریموضوعماده10آئیننامهمعاملاتشهرداریمیباشد.
ســایراطلاعاتوجزئیاتمربوطبهمناقصهدراسنادمناقصهمندرج

است.
آگهــیواطلاعــاتمربــوطبــهمناقصــهازطریــقســایت

https://shaffaf.shiraz.irقابلمشاهدهمیباشد.
برندهمناقصهموظفبهثبتنامدرســایتvendor.shiraz.irوارائه

مدارکمثبتهتاقبلازانعقادقراردادمیباشند.
اطلاعاتتماسسامانهســتادجهتانجاممراحلعضویتدرسامانه:

مرکزتماس:1456
شناسهآگهی:1785743

-۱/م الف-اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداري شیراز

تسنیم- محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور در مراسم 
اجلاس رؤسای دانشــگاه های کشور گفت: در نشستی که در 
دانشــگاه در دوره قبل داشــتیم این تصمیم را گرفتیم که با 
توجــه به فرهنگی بودن انقلابمان، معروف ترین و مخوف ترین 
زندان قبل از انقلاب را به دانشــگاه تبدیل کنیم که در دولت 
هم تصویب شــد زندان اوین به دانشگاه های شهید بهشتی و 

علوم پزشکی شهید بهشتی واگذار شود.
 آمادگی داریم مصوبه واگذاری زندان اوین به دانشگاه را 

احیا کنیم
وی ادامــه داد: مصوبه دولت قانونی و جدی بود و در ســال 
اول منابعی برای آن گذاشــتیم، ولی اجرا نشد. آمادگی داریم 
مصوبه واگذاری زندان اوین به دانشــگاه را احیا کنیم؛ چراکه 
این به نفع کشــور اســت و این پیام را بــه دنیا می دهیم که 

زندان را به دانشــگاه تبدیل می کنیم. از عمر این مصوبه 2۱ 
سال می گذرد از نوجوانی عبور کرده امیدواریم به پیری نرسد. 

 کسری که الان با آن مواجه ایم حدود هزار همت است
عارف با اشــاره به ناترازی های مختلف در بخش های گوناگون 
تصریــح کرد: در اقتصاد با یک مســئله جدی ناترازی مواجه 
هستیم. در سال گذشته تراز تجاری ما ۱۷ میلیارد دلار منفی 
بوده است. کسری که الان در وسط سال با آن مواجه هستیم 
حدود هزار همت اســت. معاون اول رئیس جمهور خاطرنشان 
کرد: راهکار چیست؟ این ناترازی ها مثل یک سیکل معیوب، 
آثار مخرب خواهد داشــت مثل تابســتان امســال و ناترازی 
برق. ما بــا منابع محدودی که داریم بایــد دنبال ثروت ملی 
باشــیم. در چهار دهه گذشته با توجه به شعارها و آرمان های 
انقلاب مرتب وعده رفع مشــکل ها داده شده، اما بعضی جاها 
نتوانســتیم و با یک عده طلبکار روبه رو هستیم. هنر ما پاک 

کردن صورت مسئله و برخوردهای امنیتی است
وی با طرح این سؤال که آیا توانستیم در ارتباط با چالش های 
فرهنگی و اجتماعی همسو با مردم پیش برویم؟ گفت: فضایی 
که در طی چند ســال اخیر در دانشــگاه ها حاکم بوده فضای 
امنیتی بوده اســت؛ ما نگرانیم. عــارف افزود: آیا امکان اظهار 

نظر و طرح بی حاشیه مسائل مختلف در دانشگاه ها را داریم یا 
خیر؟ چقدر به کرسی آزاد اندیشی که مورد اهتمام مقام معظم 
رهبری اســت، عمل کردیم؟ انتظار ما از این نشســت ها این 
اســت که به مسائل کلان در زمینه اقتصاد و مسائل اجتماعی 

و فرهنگی پرداخته شود. 
 رؤسای دانشــگاه ها در دو دهه اخیر بسیار محافظه کار 

شده اند
معــاون اول رئیس جمهــور ادامه داد: چه قــدر ماندگاری و 
بقــا در یک پســت و صندلی برای ما ارزشــمند اســت که 
وظایف ذاتــی خودمان و وظایف اجتماعــی خودمان را کنار 
را بگذاریم؟ رؤســای دانشــگاه ها در دو دهه گذشــته بسیار 
محافظه کار شــده اند. دانشــگاه صرفاً وظیفــه تولید علم و 
 تربیت دانشجو را ندارد؛ در فرمایش رهبر انقلاب وظیفه سوم 
نیز تعریف شــده که از آن غفلت نکردیم. وی همچین گفت: 
دانشــگاه هنوز مرجعیت خود را در بین مردم از دست نداده 
و هنوز احترام و اعتماد اســتاد و دانشگاه در جامعه بالاست. 
چقدر از این مسئله استفاده کردیم؟ اگر تعلل کنیم و محافظه 
کار شــویم آیا اعتماد و احترام استاد و دانشگاه حفظ خواهد 

شد؟

چند نفر از رؤسای دانشگاه ها و مراکز پژوهشی قانون برنامه 
هفتم را خوانده اند؟

عارف در جمع رؤســای دانشــگاه ها اظهار داشت: وفاق یک 
واژه عمومی اســت که باید راهبرد همه نهادها و دســتگاه ها 
باشد. در ماه های اول اجرای برنامه هفتم توسعه هستیم و این 
روزها در حال نوشتن آیین نامه ها و دستورالعمل ها هستیم که 
بسیار برای اجرایی شدن برنامه ها مهم است؛ رؤسای دانشگاه 
و اســاتید باید کمک کنند. وظایف رؤسای دانشگاه و اساتید 
در مراکز استان ها در این رابطه دو چندان است. الان در بین 
جمع شــما چند نفر برنامه توســعه هفتم را خوانده اید؟ باید 

قبول کنیم بی تفاوت شده ایم. 
 مهاجرت معکوس نخبگان باید به طور جدی در دستورکار 

باشد؛ آنها را باید برگردانیم
عارف در پایان با اشاره به اینکه در  هایتک 3۰ نفر اول دنیا را 
که نگاه می کنیم خیلی از آنها دانشجویان ما هستند که باعث 
تأســف اســت و باید آنها را برگردانیم، گفت: به همین خاطر 
معتقدم مهاجرت معکوس نخبگان باید با سازوکارهای منقطی 

و آرامش بخش دنبال شود. 

صداوســیما- مهدی طغیانی، عضو کمیســیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی با اشاره به سرنوشت طرح مالیات بر 
سوداگری و سفته بازی در کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: 
رفع ایرادات طرح مالیات بر ســوداگری در دستورکار هفته 
آینده کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی قرار دارد. 
تعدادی از ایرادات و ابهامات به طرح مالیات بر ســوداگری و 
سفته بازی از سوی شورای نگهبان و تعدادی از آن از سوی 
مجمع تشخیص مصلحت نظام به کمیسیون اقتصادی ارائه 
شده است. در جلسه کمیسیون پیرامون بررسی رفع ایرادات 
طرح مالیات بر ســوداگری و ســفته بازی مقرر شد تا مدت 
زمانی را جهت بررســی این طرح به نمایندگان جدیدالورود 
به این کمیســیون داده شــود تا این طرح به درستی مورد 

مطالعه قرار گیرد. 
وی افــزود: امیدواریم بتوانیم در اســرع وقت ایرادات طرح 
مالیات بر سوداگری و سفته بازی را در کمیسیون اقتصادی 
مرتفــع کــرده و آن را به صحن علنی مجلــس ارائه دهیم. 
مالیات بر ســوداگری معاملاتی را در بــر می گیرد که مازاد 

بــر نیاز مصرف در چهار حوزه طلا، ارز، خودرو و ملک انجام 
می شــود. بازار های اشاره شــده با عملیاتی شدن مالیات بر 
ســوداکری، کمتر وارد سوداگری خواهند شد، زیرا با صرفه 
اقتصادی همراه نخواهد بود. از ســوی دیگر اجرای این طرح 
در صورت قانونی شــدن آن مانعی بــرای افزایش قیمت ها، 
مخصوصــاً از جهت روانی به وجود مــی آورد و در کنار آن 

انگیزه ورود به حوزه تولید را افزایش می دهد. 
 نماینــده اصفهان در مجلــس گفت: بین تــورم و مالیات 
بر ســوداگری یک رابطه لازم و ملزوم وجــود دارد. افرادی 
کــه اعتقاد دارند تا مشــکل تــورم برطرف نشــود، مالیات 
بــر ســوداگری هم بــه نتیجه نخواهد رســید، اثــر روانی 
تورم زایی ســوداگری را نمی بینند. اجــرای قانون مالیات بر 
 ســوداگری، حضور در بازار مولــد را جذاب می کند. باید در 
نظر داشــت که هم تورم سبب می شــود که مردم به دلالی 
پنــاه ببرند و هــم پناه بردن مــردم به ایــن بازار ها اثرات 
 تورمــی به دنبال دارد، بنابراین نبایــد در این بخش نگاهی

 یک طرفه داشت. 

ایرنا- حسین ســیمایی صراف، وزیرعلوم، تحقیقات و آموزش 
عالــی در اجــلاس رؤســای دانشــگاه ها گفت: امســال ما در 
فضای روحی و روانی بهتری نســبت گذشــته سال تحصیلی را 
آغاز می کنیم. اکنون نشــاط و شوری در کشــور حاکم شده و 

دانشجویان با نشاط بیشتر این سال را آغاز می کنند. 
وزیر علوم به شعار وفاق ملی دولت چهاردهم گریزی زد و گفت: 
این شعاری است که از آن به خوبی از آن استقبال شد و در این 
دوره با رویکردهای متفاوت سیاســی این توافق و وفاق حاصل 
شــده است. هرچند با وجود اختلاف نظرها معتقدم باید توافق و 
تفاهم کرد و این بدان معناست که دو قطبی های خود ساخته و 

تصنعی را باید به خاطر منافع ملی کنار گذاشت. 
ســیمایی صراف، ســواد گفت و گو را یکی از شاخص های انسان 
مدرن برشــمرد و از تلاش برای محقق کردن شــعار وفاق ملی 
در دانشــگاه ها گفت. همچنین یادآور شد شرط تداوم و انتخاب 
مدیران جدید این اســت که قدرت اجماع ســازی و گفت وگو با 

سلایق و علایق مختلف را داشته باشند. 
وی تأکید کرد: دانشــگاه، باشــگاه احزاب نیست که بخواهیم با 

سلایق حزبی به آن نگاه کنیم. بلکه باید تلاش کرد تا دانشگاه را 
به دور از نگاه های حزبی با شور و نشاط و توافق و وفاق ملی آغاز 
و اداره کرد. ما در این دوره امیدواریم علاوه بر تحقق وفاق ملی 

به احساس مسئولیت اجتماعی دانشگاه ها دست یابیم. 
ســیمایی تأکید کرد: یکی از انتظارات ما این اســت که در این 
دوره بتوانیم دانشــگاه را از سطح فعلی، یک مرحله ارتقا دهیم 
و آن رســیدن به بحث احساس مســئولیت اجتماعی است که 
بــا نیازهای جامعه جوابگو باشــد. وی تقویت ارتباط با جامعه و 
صنعت و نیز توجه به فرهنگ و هویت اســلامی ایرانی و برطرف 
کردن مشــکلات پیرامون را از مســائلی دانست که در احساس 

مسئولیت اجتماعی دانشگاه ها مؤثر است. 
وزیر علوم دولــت چهاردهم تأکید کرد: انتظــار می رود که در 

دولت چهاردهم حکمرانی علمی در کشور حاکم باشد. 
وی تأکید کرد: چیزی که ما هم اکنون می بینیم این اســت که 
حکمرانی شــهودی و تکیه بر تجارب شخصی محور کار است؛ 
در حالــی که باید حکمرانی علمــی مبتنی بر تجربیات علمی و 

داده های علمی و شواهد، مبنای کار قرار گیرد.

معاوناولرئیسجمهور:

 آمادگی داریم زندان اوین را به دانشگاه تبدیل کنیم

عضوکمیسیوناقتصادیمجلس:

سوداگری اثر روانی تورم زا دارد
وزیرعلوم:

دانشگاه، باشگاه احزاب نیست



مدیرکل اقتصادی استانداری فارس: 
نمایشگاه پاییزه شیراز تا ۲۶ شهریور تمدید شد

مرتضی شــریفی، مدیــرکل هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری فارس 
با بیــان اینکه در راســتای کمک به معیشــت خانواده ها و در آســتانه 
ســال تحصیلی جدید نمایشــگاه پاییزه از ۱۸ شــهریور در نمایشــگاه 
بین المللی شــیراز آغاز به کار کرده اســت، افزود: به دلیل استقبال مردم 
 این نمایشــگاه به مدت ســه روز دیگــر تمدید و تا ۲۶ شــهریور ادامه 

خواهد یافت. 
وی گفت: در این نمایشــگاه ضمن عرضه لوازم التحریر و نوشت افزار، کیف 
و کفش، کالاهای اساســی خانوار از قبیل مرغ منجمد به قیمت ۶۵ هزار 
و ۷۰۰ تومان، گوشــت گوساله گرم به قیمت ۳۰۰ هزار تومان، مرغ گرم 

با تخفیف ۱۵ تا ۲۰ درصد نسبت به بازار، شکر و برنج عرضه می شود. 
مدیرکل هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری فارس ادامه داد: بعد از این 
نمایشــگاه دو نمایشــگاه پاییزه دیگر در باغ جنت و پــارک بعثت برگزار 
می شود و این نمایشگاه ها که تا هفته اول مهر ادامه خواهد داشت؛ ضمن 

ارائه کالاهای اساسی، لوازم التحریر و کیف و کفش را ارائه می دهند. 
شــریفی افزود: در برگزاری این نمایشگاه ها اتاق اصناف، اداره کل صنعت 
معدن و تجارت، اداره کل جهاد کشــاورزی، اداره کل تعزیرات حکومتی، 

شرکت نمایشگاه بین المللی شیراز و شهرداری شیراز همکاری دارند. 

در پنجاه وششمین هفته عملیات آسفالت شیراز
 انجام شد؛ 

آسفالت بیش از ۱۱۱۰۰۰ مترمربع از معابر شیراز 
در هفته پنجاه  وششم

و  ارتباطــات  کل  اداره 
امور بین الملل شهرداری 
شــیراز اعلام کــرد: در 
و  پنجــاه  هفته  طــول 
ششم، ۱۱۱ هزار و ۵۲۰ 
مناطق  معابر  مترمربــع 
میزان  به  کلان شهر  این 
۱۳ هــزار و ۱۲۰ تــن 

آسفالت شده است. 
عملیات درزگیری در کمربندی امام خمینی )ره( و تراش و ترمیم آسفالت 
 در بولوار تخت جمشــید از پروژه های معاونت فنی و عمرانی شــهرداری 

شیراز بوده است. 
لکه گیری آســفالت در ســطوح مناطــق ۱، ۲، ۴، ۵، ۶، ۷ و ۹ و روکش 
آســفالت در معبر آســفالت قدیمی در ســطوح مناطق ۱، ۳، ۴، ۷، ۱۰، 
۱۱، فرعی هــای خیابان شــهید آقایــی و ایمان جنوبــی در منطقه ۴، 
فرعی هــای خیابان شــهید کامفیروزی و شــهید اســماعیلی در منطقه 
۹، خیابــان مریم کوچه هــای ۲، ۳ و ۴، کوچــه ۱۳ آزادگان، فرعی های 
بولوار خلبان شــهید کرمی  و فرعی هــای خیابان مردمی  در منطقه ۱۱ و 
 بولوارهــای صادقیه و مردانی از پروژه های ســازمان عمران و بازآفرینی و 
فضای شهری بوده است. روکش آسفالت در معابر خاکی )زیرسازی( شده در 
بولوار گندم و خیابان بابونه و کوچه های ۹ و ۱۱ پارسیان شمالی، کوچه مسجد 
اکبرآباد، کوچه اطراف بوستان آذرخش و کوچه مجاور بوستان زیباشهر در 
 منطقه ۳، معبر اصلی دوکوهک و کوچه ۱۱ شهید سجادی در منطقه ۱۰ 

انجام گرفته است. 
بنابراین گزارش؛ طی پنجاه وشش هفته سپری شده از آغاز جهش آسفالت 
تاکنون ۲ میلیون و ۶۲۸ هزار و ۲۰۲ مترمربع از معابر مناطق شــیراز به 

میزان ۳۲۶ هزار و ۹۲۴ تن آسفالت انجام  گرفته است. 

مدیرکل میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی
 استان فارس: 

 کارشناسان میراث فرهنگی آستین ها را بالا بزنند

محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
استان فارس کارشناسان، نخبگان و علاقه مندان به مباحث میراث فرهنگی 

را برای کمک به حل چالشی ترین موضوعات حفاظتی فراخواند. 
ثابت اقلیدی گفت: کارشناســان و علاقه مندان میراث فرهنگی آستین ها را 
بالا بزنند و برای پوشش حفاظتی گنبدهای آجری کاخ ساسان سروستان 

طرح و ایده پیشنهاد دهید. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان فارس افزود: 
این مهم در ســطح کارشناسی استان مطرح اســت و برای تصمیم گیری 
بهتر، همه کارشناســان را بــرای ارائه طرح و ایده پیشــنهادی به یاری 

می طلبیم. 
ثابت اقلیــدی بابیــان اینکه گنبدهــای آجری کاخ سروســتان به دلیل 
فرســایش بیش ازحد در وضعیت بسیار بحرانی قرار دارند، افزود: هر اقدام 
و مداخله مرمتی جدید ممکن اســت وضعیت این آثار را پیچیده تر کند؛ 
بــه همین دلیل فعلًا با ایجاد یک پوشــش حفاظتــی، این فرصت ایجاد 
 می شــود تا در ادامه تدابیــر حفاظتی و مرمتی منطقــی در این گنبدها

انجام شود. 
وی تأکید کرد: رها کردن ایــن گنبدهای آجری با وضعیت فعلی ممکن 

است به فاجعه ای تلخ و غیرقابل جبران منجر شود. 
بنابراین گزارش کاخ ساســانی سروســتان کاخ یکی از بناهای مربوط به 
دوره ساســانیان در فارس اســت که یکی از آثار ثبــت جهانی در منظر 
باستان شناســی ساســانی قرار دارد. بنــای یادمانی سروســتان در ۱۳ 
کیلومتری جنوب شــهر سروستان و در میانه راه شیراز به فسا در جنوب 

باختری ایران واقع شده است. 
بنایی باشکوه به درازا و پهنای ۳۷ در ۴۵ متر دارای دو گنبد بزرگ، تاق ها 
و قوس ها، درگاه های گوناگون است، پنج ایوان، دو تالار گنبد دار، دو تالار 
ســتون دار، ســه اتاق و فضای باز مرکزی از مهم ترین بخش های این بنا 
اســت. این بنا را مردم محلی قصر ساسان یا چارطاق می نامند و به شکل 

همگانی با نام کاخ سروستان شناخته شده است. 

 مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای فارس خبر داد: 
اعطای تسهیلات ۴ درصد به آموزشگاه های فنی و 

حرفه ای آزاد و مهارت آموختگان کارآفرین؛

 رهام کیائی، مدیــرکل آموزش فنی 
و حرفه ای اســتان فارس بیان داشت: 
تســهیلات ۴ درصد با بازپرداخت ۷ 
ساله در راســتای حمایت از اشتغال 
و کارآفرینی به مؤسســین و مربیان 
آموزشــگاه های فنــی و حرفه ای آزاد 
استان و مهارت آموزان کارآفرین اعطا 
می گردد که منابع تخصیص یافته آن 
شامل مبلغ ۱۱,۱۸۰,۹۶۴,۶۶۷ تومان 

ســهم استانی بانک عامل تجارت و مبلغ ۵۵,۹۰۴,۸۲۳,۳۳۳ تومان سهم 
استانی بانک عامل رفاه کارگران می باشد. 

متقاضیان در بخش کارفرمایی یا خویش فرمایی تا روز چهارشــنبه مورخ 
۲۸/۰۶/۱۴۰۳ از طریق ســایت تکِ به آدرس tek.mcls.gov.ir ثبت نام 

نمایند.
 کیائی در ادامه اظهار داشــت: با توجه به محدودیت منابع مالی، اولویت 
اخذ این اعتبار به افرادی خواهد بود که ســریع تر از سوی بانک های عامل 

پذیرفته شده  باشند. 
وی همچنین اداره مؤسســات آموزشــگاه های فنی و حرفه آزاد در شیراز 
و مراکــز آموزش فنــی و حرفه ای در شهرســتان ها را جهت هماهنگی و 

پاسخگویی به پرسش های احتمالی معرفی نمود. 
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با حضور استاندار فارس؛ 

دفتر خدمات ویژه سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی 
خارجی فراجا افتتاح شد

در بازدید بازرس کل استان فارس از پروژه های نهضت ملی مسکن شیراز انجام شد؛

 مأموریت به معاون بازرسی برای رفع مشکلات 
پرداخت تسهیلات

نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز: 

سربازی امام زمان )عج( افتخار است

دبیر و فراخوان جشنواره تئاتر فارس اعلام می  شود

با حضور اســتاندار فارس و فرمانده نیروی انتظامی  اســتان و 
برخی از مســئولین کشــوری و اســتانی دفتر خدمات ویژه 
سرمایه گذاران و فعالان اقتصادی فراجا در محل مرکز خدمات 
سرمایه گذاری اســتان فارس افتتاح شد. محمدهادی ایمانیه، 
اســتاندار فــارس در آیین افتتــاح از این دفتــر ضمن اینکه 
ابــراز امیدواری کرد آغاز به کار دفتــر فراجا در مرکز خدمات 
ســرمایه گذاری نتایج خوبی برای فارس در پی داشــته باشد، 
افزود: طبیعتاً سرمایه گذاری برای توسعه کشور و استان امری 

لازم ضــروری و غیرقابل اغماض اســت. ایمانیه با بیان اینکه 
فارس، چهارمین اســتان پس از تهران و خراسان رضوی و قم 
اســت که این دفتر در آن فعال می شــود، اظهار داشت: فراجا 
بر اســاس اولویت های استانی مسیر سرمایه گذاران خارجی را 
در حوزه های تخصصی خود تســهیل می کند. وی بر ضرورت 
آماده ســازی بسترها برای ســرمایه گذاری خارجی تأکید کرد 
و در ادامه با اشــاره بر اینکه جمع زیادی از اســتان فارسی ها 
مقیم کشورهای خارجی به ویژه کشورهای حوزه خلیج فارس 
هستند، افزود: با توجه به وجود ایرانیان گرانقدر در کشورهای 
خارجی باید فرایند و برنامه ریزی ها به سمتی سوق یابد که این 
ســرمایه ها در استان فارس و کشور عزیزمان در مسیر تولید و 
اشتغال زایی سرمایه گذاری شود. نماینده عالی دولت در فارس 
در پایان نیز اظهار داشــت: از ابتدای ســال که رهبری دستور 
به جهش تولید با مشــارکت مــردم داده اند، هفته ای دو نوبت 
و به صورت مســتقیم با ســرمایه گذاران در قرارگاه اقتصادی 
کوثــر چهره به چهره ملاقات می کنم تــا برای رفع موانع آنان 
راه چاره ای اتخاذ کنیم؛ این دفتر نیز برای جذب سرمایه گذاران 

مقیم خارج از کشور ان شاءا... اثرگذار و مهم است. 

کاظم اکرمی، رئیس منطقه ســه سازمان بازرسی کل کشور و 
 بازرس کل استان فارس به همراه رضا باقری سربازرس تولیدی 
و حیدر رســتگار معاون بازرسی کل اســتان، مدیرکل بنیاد 
مســکن و برخی دیگر از مسئولان استانی و مرکز از پروژه یک 
هزار و ۵۰۰ واحدی نهضت ملی مســکن در شیراز بازدید کرد. 
اکرمی  در خصوص اهداف این بازدید میدانی بیان کرد: بازدید 
میدانی از پروژه های نهضت ملی مسکن به منظور بررسی میزان 

پیشرفت و مسائل مربوط به پروژه ها انجام می شود. 
وی با اشاره به اینکه سعی می شود در محل پروژه ها مشکلات 
پیگیری و تصمیمات لازم برای رفع آنها اتخاذ شــود؛ بر لزوم 
تکمیل هرچه ســریع تر این پروژه ها بــا همکاری متقاضیان و 

تسهیلات پرداختی بانک ها تأکید کرد.
رئیس منطقه ســه سازمان بازرسی کل کشــور و بازرس کل 
اســتان فارس با اشــاره به نقش مهم بنیاد مسکن برای حل 
مســکن مردم، افزود: در این اســتان در حوزه مسکن اقدامات 
خوبی انجام شده اما کافی نیست و باید مسئولان تدابیر ویژه ای 
اتخاذ کنند. وی مهم ترین مشکل مردم را تأمین مسکن دانست 
و بر ضرورت تعامل و همکاری تمامی  دستگاه ها برای رفع این 

دغدغه های مردم تأکید کرد. 
وی همچنین در خصوص  درخواست های مطرح شده از سوی 
مدیرکل بنیاد مســکن قول مساعد داد که بازرسی کل استان 
از هیچ گونه کمکی دریغ نخواهد کرد. اکرمی  از مســئولان امر 
خواست چالش ها و مشکلات پیش رو را به بازرسی کل استان 

فارس اعلام کنند تا موضوع پیگیری شود. 
در جریــان این بازدید، بازرس کل اســتان فارس با حضور در 
پروژه هــا در جریان میزان پیشــرفت فیزیکی آنها قرار گرفت. 
در این بازدید در خصوص مســائل و مشکلات پیش روی این 

پروژه ها ازجمله تسهیلات و... پرس و جو شد.
در این راستا با توجه به طرح موضوعی مبنی بر عدم همکاری 
در پرداخت تســهیلات از سوی بانک به دســتور بازرس کل 
اســتان فارس مقرر شد که موضوع از ســوی گروه مربوطه از 
بانک مورد نظر پیگیری شــود. درخواست الحاق زمین جنب 
پروژه به بنیاد مســکن برای توسعه نهضت ملی مسکن، لزوم 
پیگیری و تسریع در تخصیص زمین در روستاها از سوی منابع 
طبیعی و... ازجمله موضوعات مطرح شــده در جریان نشست 

مسئولان امر با بازرس کل استان فارس بود. 

آیت ا... لطف ا... دژکام، نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه 
شــیراز در صبحگاه مشــترک قوای نظامی-انتظامی  استان 
فــارس و تجدیــد عهد و بیعت بــا امام زمان )عــج( که در 
میدان صبحگاه ســپاه فجر فارس برگزار شد، امام زمان )عج( 
را افتخار ایرانیان و ایران اســلامی  دانســت و گفت: نظامیان 
ایران اسلامی  همگی سرباز امام زمان )عج( هستند و این مایه 
افتخار اســت. وی افزود: باید در سه کار برای امام زمان )عج( 
عهد ببندیم، نه برای اینکه نفعش به امام زمان )عج( برســد؛ 
بلکه خود ما ســود این سه کار را خواهیم برد و سعادتمندی 
 دنیــا و آخــرت را به این وســیله بــرای خودمــان تأمین 

می کنیم.
 معرفتمان را نسبت به امام زمان )عج( اضافه کنیم

امام جمعه شــیراز ادامه داد: اولین موضوع لازم امام شناســی 
اســت، معرفت امام زمان )عج( چیزی اســت که می تواند هر 
روز برای ما اضافه شود. ما امام زمان )عج( خود را می شناسیم 
به عنوان اینکه دوازدهمین امام ماست و از جانب خدا تعیین 
شده است و این مقدار معرفت نصیب همه شده است اما این 
معرفت می تواند اوج بگیرد تــا آنجایی که امیرالمؤمنین )ع( 
فرمود شناخت امام به نورانیت، شناخت خدای متعال حساب 
می شــود، پس کار اول ما آن اســت که معرفت و شناختمان 
را نســبت به امام زمان )عج( اضافه کنیم که هر روز می تواند 

رشد کند. 
 باید فرمانبردار باشیم

آیــت ا... دژکام دومیــن کار را فرمانبــرداری عنــوان کرد و 
افزود: امــام زمان )عج( امروز برای ما دســتور دارد نه وقتی 
که ظهور کند و دســتورات امام زمان )عج( را باید فرمان برد 
و اطاعــت کرد. شــیعه در این قرون متمــادی دوران غیبت 
همیشــه معتقد بوده اســت که امام زمان )عج( نایب دارد و 
نایب ایشان دســتور امام زمان )عج( را برای ما می گوید. وی 
تأکید کرد: امــروز فرمان حضرت ولیعصر )عج( به واســطه 
نایــب برحقش آیــت ا... العظمــی  امام خامنــه ای )دام ظله 
العالی( به ما می رســد و ما مطیع این فرمان هســتیم. امروز 
 عهد خود را تازه کرده ایم کــه در فرمانبرداری بیش از پیش 

کوشا باشیم. 

 هواداری امام زمان )عج( را در اوج به نمایش بگذاریم
عضو مجلس خبرگان رهبری، سومین کار را هواداری دانست 
و گفت: شــناختن خوب است، فرمان بردن خوب تر است؛ اما 
این دو مورد کافی نیست و آنچه که کار را به اوج می رساند و 

سعادت را برای ما تمام می کند، هواداری است. 
آیــت ا... دژکام بــه اوضاع کنونی دنیا اشــاره کــرد و افزود: 
امــروز مشــاهده می کنیم که آمریــکا، انگلیس، فرانســه و 
دیگر کشورهای اســتکباری برای هواداری از صهیونیست ها 
چه می کنند، خوش به حال کســانی که قلبــاً و عملا رفتار 
 خــود را طــوری تنظیم می کنند کــه معلوم اســت هوادار 
امام زمان )عج( هستند. وی با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب 
در خصوص معنای فارسی ولایت فرمودند به معنای هواداری 
است و باید معلوم باشــد ما هوادار چه کسی هستیم، گفت: 
گاهــی در این جهت کوتاهی می کنیم و به نظر می رســد ما 
وظیفــه خود را انجام می دهیم؛ هــواداری خودمان را از امام 
زمانمان و از نایب امام زمانمان چنانی ابراز می کنیم که همه 
 دشمنان اســلام در جای خود بنشینند و جرأت جسارت به 
خــود ندهند. نماینده ولی فقیه در اســتان فارس با تأکید بر 
اینکه باید این هــواداری را در اوج به نمایش بگذاریم، گفت: 
باید فرصت های پیــش رو را قدر بدانیم. هــم در هفته دفاع 
مقدس و هم در مراســم کنگره بزرگداشــت ۱۵ هزار شهید 
اســتان فارس پیگیری خواهند کرد. هر چه عزت، عظمت و 
هواداری نظامیان از جبهه حق بیشــتر نمود پیدا کند دشمن 

ناامیدتر می شود و سرافرازی نظامیان بیشتر خواهد بود. 

در نخستین نشست شورای سیاســت گزاری تئاتر استان 
فارس که با حضور حمیدرضا قانعی، مدیرکل و عبدالرسول 
موســوی نژادیان، معاون هنری ســینمایی، هادی ورشویی 
مدیرگــروه هنری و کارگران کارشــناس تئاتــر اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی  فارس و اعضای اصلی تشکیل شد؛ 
وضعیت و مســائل مربوط به هنرهای نمایشــی استان در 
دستورکار قرار گرفت و مصوب شد تا به زودی و در جلسه 
بعدی، فردی هنرمند و با ســابقه که دارای شــرایط لازم 
باشد برای دبیری جشنواره تئاتر فارس انتخاب و فراخوان 

و شرایط شرکت در جشنواره امسال نیز اعلام گردد. 

احــداث بزرگ ترین مســیر دوچرخه ســواری 
کوهستان کشور در شهر شــیراز به عنوان یک 
امتیاز ویژه تلقی می شــود که با بهره برداری از 
این مسیر، شــیراز می تواند میزبان علاقه مندان 
به مسابقات دوچرخه سواری باشد. نکته مهم در 
این باره این است که با تأمین دوچرخه می توان 
از ایــن فرصت بی نظیر بــرای بهره مندی تمام 
شهروندان استفاده کرد. استفاده از دوچرخه های 
اشتراکی موضوعی است که می تواند این مهم را 

پوشش دهد.
کمیســیون  رئیــس  اســکندری،  علیرضــا 
سرمایه گذاری و اقتصاد شــورای اسلامی  شهر 
شــیراز در آیین تودیــع و معارفه رئیس جدید 
سازمان حمل و نقل مسافر شهرداری شیراز نوید 
این موضوع را داد که خدمت رسانی به شهروندان 
با حضور مدیران جــوان حوزه حمل و نقل ادامه 
یابــد تا در هفتــه حمل ونقل شــاهد رونمایی 
پروژه های بزرگ، به ویژه دوچرخه های اشتراکی 
و آغــاز به کار ســایت ۱۱۳ هکتاری ســازمان 

حمل ونقل بار باشیم. 
اما  هــادی شه دوســت، معــاون حمل و نقل و 
ترافیک شــهرداری شــیراز نیز در گفت وگو با 

یکی از رسانه های مکتوب گفته است شهرداری 
پس از بی تعهدی شــرکت پاک چــرخ ایرانیان 
»بی دود« در ایفای وظایفــش و با پایان یافتن 
مدت قرارداد انحصاری این شرکت، حالا با یک 
شرکت دانش بنیان شــیرازی برای به کارگیری 
دوچرخه های اشــتراکی به توافق رسیده است. 
اکنون مذاکرات نهایی با این شرکت پیش رفته 
است و بر سر نرخ و میزان یارانه ای که شهرداری 

باید بپردازد، بناست مذاکره کنیم. 
معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری شــیراز 
در ادامه با اشــاره به اینکه در هفته جاری پاسخ 
مصوبه شــورای شــهر و فرمانداری شیراز برای 
اســتفاده از دوچرخه هــا و موتورســیکلت های 
برقی را خواهیم گرفت، افزود: با چند شــرکت 
دانش بنیــان نیــز در خصــوص اســتفاده از 
موتورسیکلت های هوشــمند مذاکره کرده ایم و 
با برگزاری مناقصه در بیستم شهریور می توانیم 
با بهره گرفتن از توان شــرکت های دانش بنیان 
با ۳۰۰ دســتگاه دوچرخه و موتورسیکلت، کار 
اســتفاده از این مدل حمل و نقــل را جدی تر از 

تهران پیگیری کنیم. 
 حدود ۲5 کیلومتر مسیر دوچرخه سواری در 

دل طبیعت

شهردار شیراز در خصوص مسیر دوچرخه سواری 
و پیاده روی در ارتفاعات این کلان شــهر اظهار 
کــرد: این مســیر کــه از ابتــدای منصورآباد 
آغــاز و به ســمت ارتفاعات جوادیــه، اکبرآباد، 
زیباشــهر و در ادامــه بــه ارتفاعات کــوه نور 
 و کوه هــای مشــرف  بــه شــهرک ســعدی 
می رســد و درمجموع مســیری در حدود ۲۵ 
کیلومتر با قابلیت های بســیار جــذاب در دل 
طبیعــت و ارتفاعــات این کلان شــهر اســت. 

محمدحســن اســدی گفت: این پروژه ازجمله 
پروژه هــای قابل توجــه و مهم بــرای مجموعه 
مدیریت شــهری اســت. محمود صفایی، مدیر 
پــروژه، اعلام کــرد که مســیر ۲۴ کیلومتری 
دوچرخه ســواری از کوهســار مهــدی )عج( تا 
کــوه نــور در دروازه قــرآن، بزرگ ترین پروژه 

دوچرخه سواری کشور است.
 او از پیشــرفت فیزیکی خوب پــروژه خبر داد 
و ابــراز امیدواری کرد که ســه مقطــع از این 

مسیر تا ۳۱ شــهریور به بهره برداری برسد. وی 
با توضیح طراحی شــش مقطــع در این پروژه، 
افزود: مســیر دوچرخه سواری از کوهسار مهدی 
)عج( به ســمت منصورآباد آغاز شــده و از آنجا 
به جوادیه، بام شیراز، دریاچه، زیباشهر و نهایتاً 
بــه کوه نــور در دروازه قرآن منتهی می شــود. 
طول این مســیر نزدیک به ۲۴ کیلومتر است و 
 بزرگ ترین پروژه مســیر دوچرخه سواری کشور 

محسوب می شود. 
صفایی یــادآور شــد: از جوادیه تا بام شــیراز 
پیمانکار در حال کار اســت و پیشرفت فیزیکی 
خوبی دارد. از بام شیراز تا زیباشهر نیز ۳۵ درصد 
پیشرفت گزارش شده و دیگر مقاطع در مراحل 
طراحی و تأیید اجرا قرار دارند. شهردار منطقه ۶ 
شیراز نیز خاطرنشان کرد: اجرای فاز نخست این 
پروژه به عنوان بخشی از پارک ۳ هزار هکتاری 
بام شــیراز در ســه فاز از منصورآباد تا جوادیه 
بــه طول ۱/۵ کیلومتر، جوادیه تا بام شــیراز به 
طــول ۳ کیلومتر و از بام شــیراز تا دریاچه نیز 
 به طول ۳ کیلومتر توسط شهرداری این منطقه 

مدیریت می شود. 
مســعود قادری ادامه داد: این مســیر به دلیلی 
طولی  بودن و مخاطرات آن به ســه فاز تقسیم 

شده است.

براســاس آمارهــای دو روز اخیر وزارت آمــوزش و پرورش، 
هم اکنــون ۴۵ درصــد دانش آمــوزان مقطع متوســطه در 
هنرســتان های سراسر کشــور تحصیل می کنند. حدود ۵۱ 
درصد از دانش آموزان پایه دهم در آموزش و پرورش ناحیه ۳ 
شیراز برای ادامه تحصیل خود به سمت رشته های هنرستان 
ســوق پیدا کردند. آن طور که معاون آموزش متوسط ناحیه 
۳ آمــوزش و پرورش در جمع خبرنگاران می گوید: قطعاً این 
حجم از اســتقبال دانش آموزان از رشته های فنی و حرفه ای 
در قالب هنرســتان ها، نیازمند تأمین فضای فیزیکی مناسب 
و کلاس های درس، نیروی انســانی برای تعلیم دانش آموزان 
و تجهیزات اســت. هرچند که اســتان فارس و شــهر شیراز 
در زمینه ســاخت مدارس در جایگاه ویــژه ای قرار دارد، اما 
مهم ترین نکته این اســت که نیروی انسانی موجود در بدنه 

آموزش و پــرورش برای تعلیم این دانش آموزان اســتخدام 
شــده اند؟ جدای از بحث اشــتغال، کم هزینه و کوتاه بودن 
فرآینــد فارغ التحصیلی در رشــته های فنــی و حرفه ای هم 
باعث شــده اســت که این روزها، بســیاری از خانواده های 
دانش آموزان ترجیح بدهند که با پرداخت دو ســال شــهریه 
دانشــگاه ها، فرزندشــان به بازار کار جذب شــود و به خیل 
فارغ التحصیلان بیکار کشــور اضافه نشود. اما آن چیزی که 
در تحصیل دانش آموزان در رشــته های فنی و حرفه ای نقش 
دارد؛ ظرفیت های موجود است نه صرف علاقه مندی. براساس 
ســند تحول بنیادین آموزش و پرورش، علاقه، استعداد، نیاز 
جامعــه و امکان اجرا ۴ مؤلفه اصلــی و تأثیر گذار در هدایت 

تحصیل است. 
محمد شریف زاده، مدیرکل دفتر فنی و حرفه  ای و کار دانش 
وزارت آموزش و پرورش، ضمــن ارائه این آمارها پیش بینی 
کرده است که در ســال تحصیلی جدید، تعداد دانش آموزان 
هنرستانی از مرز ۵۰ درصد کل دانش آموزان مقطع متوسطه 
نیز خواهد گذشــت. این در حالی اســت که تا همین چند 
ســال قبل نیز رشــته های فنی و حرفــه ای و کار دانش از 

وجهه مناســبی بین اغلب دانش آمــوزان برخوردار نبود و به 
عنوان رشــته ای درجه دوم به آن نگاه می شد، حالا به چنان 
جایگاهی رســیده اســت که حدود نیمی از دانش آموزان به 
طور خودخواسته وارد دبیرستان ها نمی شوند و هنرستان ها را 

برای ادامه تحصیل انتخاب می کنند. 
مطابــق اطلاعات آماری ایــن وزارتخانــه، هم اکنون حدود 
۹۰۰هــزار دانش آمــوز هنرســتانی در کشــور داریم که در 
۳۰۰ رشــته مختلف تحصیل می کنند و این در حالی است 
که چنین تنوع رشــته ای در رشــته های نظری دبیرستان ها 
وجــود ندارد. با وجــود آن که ایجاد تنوع رشــته طی چند 
ســال اخیــر را می تــوان از جملــه دلایل مهم اســتقبال 
دانش آموزان به ســمت و سوی رشــته های فنی و حرفه ای 
به حســاب آورد، اما به نظر می رســد که شرایط اجتماعی و 
 دیگر عوامل آموزشــی و غیرآموزشی نیز در بروز این پدیده 
بی تأثیــر نبوده اســت؛ وقتی طبــق آمارهای شــریف زاده، 
طلاســازی و آسانسورسازی از پرطرفدارترین رشته های فنی 
و حرفه ای هنرســتان ها در سال ۹۲ اســت که دانش آموزان 
برای تحصیل در این رشــته ها با یکدیگــر رقابت می کنند. 

شــاید این حرف به این معنی هم اســت که این روزها حتی 
برای دانش آموز شــانزده ســاله نیز دغدغه بازار کار پس از 
فارغ التحصیلــی در اولویت بالاتری نســبت بــه تحصیل در 

رشته های نظری قرار دارد. 
ســهراب رضایی، سرپرست دانشــگاه فنی و حرفه ای کشور 
معتقد اســت که یکــی از دلایل اصلــی تحصیل ۴۵ درصد 
دانش آموزان در هنرستان های کشور، تأکید اسناد بالادستی 
برای گســترش رشــته های فنی و حرفه ای در همه مقاطع 

آموزشی بوده است. 
وی خاطرنشــان می کند که مطابق نقشه جامع علمی کشور 
و برنامه پنجم توســعه، قرار شده است که تا پایان سال ۹۴، 
حدود ۵۰ درصد آموزش هــای مقطع آموزش عالی و مقطع 
متوسطه به آموزش های فنی و حرفه ای اختصاص داده شود 
که به نظرم تمرکز بر این سند بالادستی در تحقق این آمارها 
تأثیر بســزایی داشته است. آذرکیش در خصوص راهکار های 
افزایش تعداد هنرآموزان گفت: ســازمان ها باید رشــته های 
هنرســتان ها را در ۴ حوزه فرهنگــی، اجتماعی، اقتصادی و 

تکنولوژی را به افراد جامعه آموزش دهند.

شیراز صاحب بزرگ ترین مسیر دوچرخه سواری کشور می شود

رکاب زنی سلامت در مسیر ۲۴ کیلومتری 
 رونمایی از دوچرخه های اشتراکی به عنوان مکمل این طرح گردشگری و ورزشی

علاقه مندی دانش آموزان به تحصیل در هنرستان و پیش شرط هایی که مهیا نیست 

تقاضا بیشتر از ظرفیت

س : طاهره حیاتی
عک
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 تکرار ادعاهای ضدایرانی توسط رؤسای 
جمهور انگلیس و آمریکا

فارس- کاخ سفید جمعه در بیانیه ای درباره دیدار رؤسای جمهور 
آمریــکا و انگلیس خبر داد که بایدن و اســتارمر بار دیگر مدعی 

ارسال سلاح ساخت ایران به روسیه شدند.
کی یر اســتارمر، نخســت وزیر انگلیس جمعه در رأس هیئت دیپلماتیک به آمریکا 
ســفر کرد و در کاخ ســفید با جو بایدن، رئیس جمهور ایالات متحده آمریکا دیدار 

و گفت و گو کرد.
کاخ ســفید با انتشــار بیانیه ای درباره دیدار بایدن و استارمر مدعی شد: »آن ها بار 
دیگر بر حمایت راســخ خود از اوکراین در ادامه دفاع آن ها در برابر تهاجم روسیه 

تأکید کردند.«
در این بیانیه بار دیگر به ادعا های رســانه ها درباره ارســال تسلیحات ساخت ایران 
به روســیه اشاره شد. کاخ سفید در این باره مدعی شد: »آن ها نگرانی عمیق خود 
را درباره ارسال ســلاح های کشنده توسط ایران و کره شمالی به روسیه و حمایت 

جمهوری خلق چین از پایگاه صنعت دفاعی روسیه ابراز کردند.«
این در حالی است که مقامات ایرانی و روسی این ادعا ها را رد کرده اند. سید عباس 
عراقچی، وزیر امور خارجه ایران در این زمینه تأکید کرده اســت که آمریکا و اروپا 
بر اســاس اطلاعات غلط عمل می کنند و ایران به روســیه موشــک های بالستیک 
ارســال نکرده است.در این زمینه حتی نخست وزیر اوکراین نیز گفته است که هیچ 
اطلاعی در مورد انتقال موشــک های بالســتیک ایران و استفاده روسیه از آن ها در 

اختیار ندارد.
طبق بیانیه کاخ ســفید، در دیدار رؤســای جمهور انگلیس و آمریکا درباره مسائل 
دیگری از جمله تنش ها در دریای سرخ، روابط اقتصادی میان دو کشور، همکاری ها 
در زمینه انرژی پاک و جنگ غزه صحبت شــد. رهبران دو کشــور با تکرار »تعهد 
قاطــع« خود از امنیت رژیم صهیونیســتی، خواســتار برقراری فــوری آتش بس، 
 اقدامات بیشــتر اســرائیل در حفاظت از غیرنظامیان و رسیدگی به بحران انسانی 

در نوار غزه شدند.

نخستوزیرعراق:
 کشور های بزرگ کوچکترین احساس مسئولیتی 

در قبال غزه ندارند
باشگاهخبرنگاران-محمد شیاع السودانی، نخست وزیر عراق با 
اشاره به جنایات ارتش اسرائیل در نوار غزه از سکوت و بی تحرکی 

کشور های بزرگ جهان در قبال غزه انتقاد کرد.
نخســت وزیر عراق در مراســمی در اوقاف اهل ســنت عراق گفت: مردم ستم دیده 
و بی دفــاع غزه از بیش از ۱۰ ماه گذشــته تاکنون با جنگِ نسل کشــی نیرو های 
جنایت کار رژیم صهیونیستی مواجه هستند.« بر اساس گزارش خبرگزاری رسمی 
عراق )واع(، الســودانی اضافه کرد: »اشــغالگران صهیونیست فجیع ترین شیوه های 
کشــتار، ویران سازی و نقض حقوق غیرنظامیان را در پیش گرفته اند که تمام اینها 
مقابل دیدگان جهان و سازمان ها و نهاد های جهانی رخ داد.«نخست وزیر عراق ادامه 
داد: »کشور های بزرگ که سکوتی مانند سکوت گورستان ها کرده اند، کوچک ترین 

احساس مسئولیت اخلاقی و انسانی ندارند.«
الســودانی در پایان خواســتار حمایت از مردم فلسطین تا زمان شکل گیری کشور 

مستقل فلسطین به پایتختی قدس شد.
حملات رژیم صهیونیســتی به نوار غزه از بیش از ۱۱ ماه گذشته تاکنون همچنان 

ادامه دارد. 
ارتش اســرائیل بسیاری از تأسیســات حیاتی نوار غزه از جمله مراکز درمانی این 

منطقه را نابود کرده و بیش از ۴۱ هزار فلسطینی را به شهادت رسانده است.
نوار غزه تحت محاصره ارتش اسرائیل قرار دارد و این رژیم تنها به بخش محدودی 

از کمک های بشردوستانه اجازه ورود به این منطقه را می دهد.

هشدار مدودف به ناتو؛صبر روسیه حدی دار
ایســنا- دیمیتری مدودف، معاون شورای امنیت روسیه روز شنبه هشدار داد 
که مســکو تاکنون در برابر ناتو صبر نشان داده است، اما ممکن است این صبر 

تمام شود.
این مقام ارشد روسیه این اظهارنظر را در واکنش به احتمال صدور مجوز حمله 
اوکراین به خاک روسیه با موشک های ساخت آمریکا و انگلیس بیان کرده است. 
مدودف در کانال تلگرام خود نوشــت: سران غربی و تشکیلات سیاسی آن ها که 
بیش از حد درگیر جنگ شــده اند، در مورد واکنش روسیه به حملات احتمالی 
موشــکی »در عمق خاک« کشور چه فکر می کنند؟ نکته اینجاست؛ روس ها در 
مورد پاســخ دادن با سلاح های کشــتار جمعی صحبت می کنند، اما این کار را 

انجام نمی دهند. به طور کلی، چه کسی به آخرالزمان نیاز دارد؟
وی افزود: هیچ کس واقعاً به یک درگیری هسته ای نیاز ندارد؛ این یک داستان 
بسیار بد با نتیجه بسیار دشــوار است. به همین دلیل است که تاکنون تصمیم 
برای اســتفاده از ســلاح های هسته ای )غیر اســتراتژیک یا حتی بیشتر از آن 

استراتژیک( گرفته نشده است، تصمیم دشوار با عواقب غیرقابل برگشت.
مدودف نوشته است: اگرچه، صادقانه بگویم، پیش نیازهای رسمی برای این امر 
وجود دارد که برای کل جامعه جهانی قابل درک است و با دکترین بازدارندگی 
هسته ای ما ســازگار است. همان کورسک مثلًا. اما روســیه صبور است. به هر 
حال، بدیهی اســت که پاسخ هسته ای تصمیمی بسیار دشوار با عواقب غیرقابل 

برگشت است.
این مقام روس تأکید کرده اســت: با این حال، آنگلوساکسون های پر زرق و برق 

نمی خواهند یک چیز را بپذیرند؛ صبر و شکیبایی بالاخره به پایان می رسد.

 ترامپ؛ مشکلات آمریکا با ایران و کره شمالی 
را حل می کنم

ایســنا-دونالد ترامپ، رئیس جمهور پیشــین و نامزد حــزب جمهوری خواه 
در انتخابات ریاســت جمهــوری آمریکا در واکنش به انتشــار اولین تصاویر از 
تأسیسات هســته ای پیونگ یانگ و همچنین ادعای ارســال موشک های ایران 
به روســیه گفــت قادر خواهد بود بیشــتر مشــکلات مربوط به کره شــمالی 
 و ایــران را از طریــق تماس هــای تلفنــی و احتمالاً گفت وگوهــای حضوری 

حل وفصل کند.
او کــه در رقابتی نزدیک با کامالا هریس، رقیــب دموکراتش برای پیروزی در 
انتخابــات ۱۵ آبان )۵ نوامبر( قــرار دارد در یک کنفرانــس مطبوعاتی درباره 
محورهای سیاست خارجی خود در پاسخ به سؤالاتی درباره ایران و کره شمالی 
تأکید کرد: من می توانم تماس تلفنی برقرار کنم و بیشتر مشکلات را حل کنم. 

ممکن است مجبور شوم چند بار ملاقات کنم.
ترامپ همان طور که در مناظره ریاست جمهوری خود با هریس در روز سه شنبه 
مطرح کرد به حرف های ویکتور اوربان، نخســت وزیر مجارستان استناد کرد که 

به او گفته بود »همه از ترامپ می ترسند.«
وی اظهار داشت: او گفت چین می ترسد، روسیه می ترسد، کره شمالی می ترسد.

بنابر گزارش خبرگزاری یونهاپ، وقتی صحبت از مســائل کره شــمالی به میان 
می آید، ترامپ به روابط خــود و تبادل نامه هایش با کیم جونگ اون، رهبر این 
کشور افتخار می کند و به این گمانه زنی دامن می زند که در صورت بازگشت به 

کاخ سفید می تواند دیپلماسی شخصی خود را با کیم احیا کند.

فیدان؛ حمایت های آمریکا از اسرائیل نظم جهانی را 
برهم زده است

تســنیم- هاکان فیدان، وزیر خارجه ترکیه، روز گذشته از حمایت های بی حد و 
مرز آمریکا از رژیم صهیونیستی انتقاد و اعلام کرد که مصون ماندن اسرائیل در 
پرداخت بهای جنایات خود و حمایت مطلق آمریکا از آن منجر به فروپاشی نظم 

جهانی شده و کشورهای غربی اکنون به این موضوع پی برده اند.
وزیــر خارجــه ترکیــه در ادامــه افــزود: دوره ای کــه افکار عمومــی جهان 
بــه مســئله فلســطین از دیــدگاه اســرائیل می  نگریســت به پایان رســیده 
اســت. فیدان اظهار داشــت که به رســمیت شــناختن فلســطین به وسیله 
 اکثــر کشــورهای اروپایــی ایــن امیــدواری را به مــا می دهد کــه عدالت 

محقق می شود.
وزیر خارجه ترکیه پیش تر اعلام کرده بود که از 7 اکتبر 2۰23 یک نسل کشــی 
در غزه در حال وقوع اســت و اسرائیل به طور سیستماتیک مردم غزه را گرسنه 
و تشنه نگه می دارد و با بمباران بیمارستان ها، مساجد، مدارس و کلیساها تمام 

ارزش های انسانی را زیر پا گذاشت.

زلنسکی؛ سخنان ترامپ درباره جنگ اوکراین، 
انتخاباتی است

فارس- ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهور اوکراین، اظهارات دونالد ترامپ درباره 
توانایی او برای توقف جنگ اوکراین ظرف 2۴ ساعت را »غیر واقعی« خواند.

»پیام های انتخاباتی، )فقط( پیام های انتخاباتی اســت.« این را زلنســکی در رد 
ادعاهــای ترامپ بــرای فیصله دادن یک روزه به جنــگ اوکراین بیان کرد. در 
شــرایطی که انتقادات از عملکرد ترامپ در مناظره بــا رقیب دموکراتش ادامه 
دارد، واکنش منفی زلنســکی به ادعاهای او درباره جنگ اوکراین خبرساز شده 
است. مجری و تحلیلگر ارشــد سی ان ان فرید زکریا، نظر رئیس جمهور اوکراین 

درباره ادعاهای ترامپ را جویا شد.
زلنســکی در پاسخ به این پرســش گفت که »موضع من این است که در دوره 
انتخاباتی، پیام های انتخاباتی، )فقط( پیام های انتخاباتی هســتند. برخی اوقات، 
این پیام ها خیلی واقعی نیســتند و ایــن پیام ها می تواند ما و مردم ما را عصبی 
کند«. وی البته با تمجید از مواضع رئیس جمهور سابق آمریکا افزود: »من حدود 
دو مــاه قبل با دونالد ترامپ تماس تلفنی داشــتم و او گفت که بســیار حامی 
)اوکراین( اســت و ما گفت و گوی خوبی داشتیم.« مقام های اوکراین بارها اعلام 
کرده انــد که فارغ از نتیجه انتخابات ریاســت جمهوری، کی یف با هر دولتی در 

کاخ سفید به همکاری مثبت خود ادامه خواهد داد.

وزیردفاعآمریکا:

 تهدید ایران جدی است، آمریکا و اسرائیل باید آماده باشند
ایسنا- لوید آستین، وزیر دفاع آمریکا روز 
جمعه و درباره خروج نــاو هواپیمابر »یو.
اس.اس تئودور روزولت« از غرب آســیا و 
اینکه آیا این موضوع به این معنی اســت 
که دیگر تهدید از ناحیه ایران وجود ندارد؟ 
گفت: ایــن اقدام به آن معنا نیســت که 
تهدیدی از ســوی ایران وجود ندارد و ما 
دیگر نباید نگران باشیم. من فکر می کنم 
وقتی آن ها قصد خود را برای انجام کاری 
بیان می کنند، چــه امروز و چه در آینده، 
باید حرف آن ها را قبــول کنید. بنابراین 
فکر می کنم آماده ماندن مهم است، به ویژه 

برای اسرائیل که در حالت آماده بماند.
او افزود: همان طــور که گفته ایم، ما آنچه 

را که لازم اســت برای ادامه کمک به اســرائیل برای 
محافظت از خود انجام خواهیم داد. اما شــما باید به 
خاطر داشــته باشــید که هنوز یک ناو هواپیمابر در 
منطقه داریم و همچنان توانایی های زیادی در منطقه 
 داریم. من می دانم که شما هر روز آنچه را که آنجاست، 

دنبال می کنید.
روز پنجشنبه رسانه آمریکایی آسوشیتدپرس از خروج 

ناو هواپیمابر روزولت از غرب آسیا خبر داد.
مقامــات آمریکایــی گفتند همزمان با بازگشــت ناو 

هواپیمابر تئودور روزولت به آمریکا، مأموریت 2 فروند 
ناو هواپیمابر مستقر این کشــور در غرب آسیا پایان 

یافته و درحال بازگشت به این کشور هستند.
آســتین که در پایگاه هوایی »مکســول« در آلاباما با 
خبرنگاران صحبت می کرد، در پاسخ به سؤالی درباره 
پاســخ ایران به ترور شــهید اســماعیل هنیه، رهبر 
سیاسی حماس در تهران و ظرفیت های ایالات متحده 
در منطقه اظهار داشت: مســئله فقط توانایی حضور 
در آنجا نیست. این، پیام های مرتبط با آن است. این، 
مشــارکت فعال رهبران اســت. این، اطمینان از این 

است که همان طور که برای مدیریت بحران 
تــلاش می کنیم، باید از هر دو طرف ماجرا 
اطمینان حاصل کنیم که اجازه نمی دهیم 
چیزی به طور غیر ضروری از کنترل خارج 

شود.
او همچنیــن در پاســخ به ســؤالی درباره 
چگونگــی همکاری هــای نظامــی پکن و 
مسکو که بیشتر از طریق ارسال تجهیزات 
با کاربرد دوگانه از ســوی چین اســت، تا 
حمایت مستقیم تســلیحاتی تصریح کرد: 
وضعیت قــرار گرفتن نیروها مهم اســت. 
در برخی مــوارد ایران نیــز می تواند همه 
چیز را ببیند، همه توانایی ها یا بســیاری از 
قابلیت هایی را که مــا در اختیار داریم. در 
بســیاری از موارد، نمی توانند. بنابراین، از نظر میزان 
پشــتیبانی جمهوری خلق چین از روســیه، شــاهد 

افزایش این  حمایت ها بوده ایم.
وزیر دفاع آمریکا خاطر نشــان کرد: ما شــاهد ارسال 
مستقیم میلیون ها تن مهمات و تسلیحات به روسیه 
نیســتیم، اما با ادامه تلاش شــرکت ها برای دور زدن 
تحریم ها، شاهد افزایش این گونه تلاش ها هستیم، این 
نوع تلاش ها در آنجا افزایش می یابد. چیزی که ما به 

تماشای آن ادامه خواهیم داد.

دبیرکلناتو:
جنگ اوکراین تنها با میز مذاکره پایان می یابد

مهر- ینــس اســتولتنبرگ، دبیرکل ناتو اعلام کــرد که جنگ 
اوکرایــن تنها با میز مذاکره و گفت وگوی بین اوکراین و روســیه 

پایان می یابد.
وب سایت روســی »ریانووستی« هفته گذشته به نقل از »یک منبع دیپلماتیک در 
آنکارا« اعلام کرد که از ســرگیری »روند اســتانبول« برای حل جنگ اوکراین در 
صورتی امکان پذیر اســت که دو طرف برای مذاکره آماده باشند، اما در حال حاضر 
وضعیت به بن بســت نزدیک شده اســت. با این حال دیمیتری پسکوف، سخنگوی 
دفتر ریاست جمهوری روسیه روز دوشنبه باصدور بیانیه ای اعلام کرد: مسکو هیچ 
طرحی برای حل مسئله اوکراین را رد نمی کند، اما باید از جزئیات آن مطلع باشد. 
خطوط کلی حل و فصل مناقشه در اوکراین با ابزارهای مسالمت آمیز هنوز مشاهده 
نشده است، اظهاراتی در این خصوص از سوی مجموعه غرب نبوده است. ولادیمیر 
پوتین، رئیس جمهور روسیه بهار پارسال در نشست با رهبران آفریقایی که با هدف 
میانجی گری مذاکرات صلح بین مســکو و کی یف، راهی سن پترزبورگ شده بودند، 

برای نخستین بار اسنادی محرمانه را افشا کرد!
پوتین در این نشست فاش کرد که پس از »توافق صلح پارسال بین مسکو و کی یف 
در ترکیه«، نیروهای روســیه از کی یف و مناطق تحت کنترل اوکراین خارج شده 
بودند. وی اضافه کرد که »پس از خروج داوطلبانه نیروهای روسیه به عنوان بخشی 

از این توافق، کی یف از امضای توافق خودداری کرده است.«
به گفته پوتین، مســکو و کی یــف در بهار 2۰22 در اســتانبول به طور ضمنی با 
پیش نویــس این توافق کــه »پیمان بی طرفی دائمــی و ضمانت های امنیتی برای 
اوکراین« نام داشته، موافقت کرده بودند و پس از آنکه روسیه به تعهدات خود ذیل 
این توافق عمل کرده و از کی یف خارج می شود، اوکراین بدعهدی کرده و از امضای 

توافق خودداری می کند.

کاخسفید:
ادبیات پوتین به شدت خطرناک است

مهر-کاخ ســفید به تهدید ناتو از ســوی رئیس جمهور روسیه 
واکنش نشان داد. کارین ژان پیر، سخنگوی کاخ سفید به اظهارات 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روســیه که پــس از گمانه زنی ها 
درباره صدور احتمالی جواز برای اوکراین جهت اســتفاده از موشــک های دوربرد 
خارجی علیه روسیه، ناتو را تهدید کرد، واکنش نشان داد. سخنگوی کاخ سفید در 
آستانه دیدار جو بایدن، رئیس جمهور اوکراین و کایر استارمر، نخست وزیر انگلیس 
و گفت وگوی ســران دو کشور درباره صدور مجوز استفاده از تسلیحات غربی برای 
کی یف جهت حمله به خاک روســیه، صحبت می کرد. وی در واکنش به اظهارات 

پوتین گفت: این لحن به شدت خطرناک است.
پوتیــن در اظهاراتی تهدیدآمیز درباره صدور چنیــن مجوزی برای اوکراین، گفته 
است: »این اقدام بدان معناست که اعضای ناتو، آمریکا و کشورهای اروپایی در حال 
جنگ مستقیم با روسیه هستند.« رئیس جمهور روسیه اضافه کرد که »کشورهای 
ناتــو فقط در مورد اســتفاده احتمالی کی یف از ســلاح های دوربــرد غربی بحث 
نمی کنند، بلکه در حال بررســی این موضوع هســتند که آیا مستقیماً در درگیری 
اوکراین دخالت کنند یا خیر.« پوتین همچنین تأکید کرد که دخالت مستقیم غرب 
در مناقشه اوکراین ماهیت این جنگ را تغییر می دهد و روسیه مجبور خواهد شد 

بر اساس تهدیدهایی که از این طریق علیه مسکو ایجاد می شود، تصمیم بگیرد.

ایســنا-در حالی کــه گزارش های زیــادی درباره 
قریب الوقوع بودن عادی ســازی روابط میان عربستان 
و رژیم صهیونیســتی وجــود دارد، ترکــی الفیصل، 
رئیس پیشین سرویس اطلاعات عربستان، انجام این 
عادی ســازی روابط را در درجه اول به فلســطینی ها 
مشروط کرد.رســانه های عبری در پی مشارکت ریما 
بنت بندر آل ســعود، سفیر عربســتان در آمریکا در 
در   )MEAD(آمریکا خاورمیانه-  گفت وگوی  اجلاس 
واشــنگتن که در آن نماینده رژیم صهیونیســتی هم 
حضور داشــت، نســبت به عادی ســازی روابط میان 

عربستان و رژیم صهیونیســتی خوش بین تر شدند تا 
جایی که خبرنگار سیاسی روزنامه یدیعوت آحارونوت 
این مشارکت ســفیر عربستان را این گونه تفسیر کرد 
که ریاض همچنان احتمال عادی سازی روابط را روی 
میــز دارد.اما الفیصل گفت، مادامــی که کابینه رژیم 
صهیونیســتی روی مخالفت با وجود کشور فلسطین 
پافشــاری می کند، عادی ســازی روابطی میان ریاض 
و تل آویــو وجود ندارد. او تأکید کردکه کشــتار رژیم 
صهیونیســتی تنها در غزه رخ نمی دهــد بلکه کرانه 

باختری را هم شامل می شود.
الفیصل درباره نحوه تفکر عربستان درمورد فلسطین 
و مســئله آن در ســایه تجــاوزات مســتمر رژیــم 
صهیونیســتی علیه غزه، تأکید کرد در کشورش هیچ 
محدودیتی برای حمایت از فلسطین وجود ندارد و در 
 رسانه ها و شــبکه های اجتماعی کاملًا از فلسطینی ها 

حمایت می شود.
از سوی دیگر، به نظر می رسد عربستان برای تشکیل 
یک کشور فلسطینی، خواهان اجرای راه کار تشکیل دو 
دولت است و عدم اجرای این راه کار را وجود بنیامین 

نتانیاهــو، نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی می داند. 
الفیصل در این بــاره گفت در حال حاضر مطلوب این 
است که صادرات سلاح به رژیم صهیونیستی متوقف 
شــود و این اقدام نتانیاهو و نخســت وزیر پس از او را 

مجبور خواهد کرد این راهکار را اجرا کند.
همچنیــن الفیصل اعتقاد ندارد کــه عملیات طوفان 
الاقصــی مقاومــت فلســطین منجــر بــه تعطیلی 
عادی سازی روابط میان عربستان و رژیم صهیونیستی 
شــده است. در حالی که به نظر می رسد عربستان در 
جنگ غــزه از جایگاه خود در منطقــه برای مداخله 
یا وساطت اســتفاده نکرده اســت اما رئیس پیشین 
ســرویس اطلاعات عربســتان معتقد اســت آمریکا 
ابزارهای فشــار عظیمی بر رژیم صهیونیستی دارد اما 
نمی خواهد از آنها اســتفاده کند. او گفت: عربستان با 
ایالات متحده درباره روابط بر پایه های قوی تر صحبت 
می کند و واشــنگتن از ما می خواهد که )با اسرائیل( 
صلح کنیم. پاســخ عربســتان هم این اســت که اگر 
کشور فلســطینی وجود داشته باشد می توانیم درباره 

عادی سازی روابط )با اسرائیل( صحبت کنیم.

ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا روز جمعه ادعا کرد 
که واشنگتن به فشار بر رژیم صهیونیستی برای تغییر 
رویه در جنگ و محافظت از غیرنظامیان ادامه خواهد 
داد. متیــو میلر گفت: ما می دانیم که نیرو های امنیتی 
اســرائیل باید تغییراتی را در شــیوه عملیات خود در 
کرانه باختری ایجــاد کنند، زیرا اکنون دو شــهروند 
آمریکایی کشــته شده اند. وی ادامه داد: بنابراین بسیار 
 واضح اســت که آنها باید تغییراتــی در اصول و رویه 
خود ایجاد کنند و ما همچنان به آنها در این خصوص 

فشار می آوریم.
کامالا هریس، معاون رئیس جمهور آمریکا کشته شدن 
فعال آمریکایــی ترک تبــار را در تظاهراتی در کرانه 
باختری اشــغالی، محکوم و اظهارات تنــدی را علیه 

نظامیان اسرائیل ارائه کرد و خواستار پاسخگویی کامل 
تل آویو شد. کامالا هریس، معاون رئیس جمهور آمریکا 
و نامزد حزب دموکرات آمریکا روز چهارشــنبه به وقت 
محلی، مرگ عایشــه نور ازگی ایگی، فعال آمریکایی-

 ترکیه ای را تراژدی وحشــتناکی که هرگز نباید اتفاق 
می افتــاد خواند. وی گفت: هیچکــس نباید به خاطر 
شــرکت در تظاهرات مســالمت آمیز کشــته شــود. 
تیراندازی که منجر به مرگ او شد غیرقابل قبول است 
و سؤالات مشــروعی را در مورد رفتار نیرو های ارتش 

اسرائیل در کرانه باختری ایجاد می کند.
معــاون رئیس جمهــور آمریــکا همچنین خواســتار 

پاسخگویی کامل شد.
هریس ادامه داد: تحقیقات اولیه اسرائیل نشان داد که 

این نتیجه یک خطای غم انگیز بوده که ارتش اسرائیل 
مســئول آن است. ما به فشــار بر دولت اسرائیل برای 
پاسخگویی و دسترســی مداوم به یافته های تحقیقات 
 ادامــه خواهیــم داد تا بتوانیــم به نتایــج اطمینان 

داشته باشیم. 
باید پاسخگویی کامل در این زمینه وجود داشته باشد. 
جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا نیز که روز ســه شنبه 
کشته شدن این فعال ترک آمریکایی را تصادفی خوانده 
بوده، روز چهارشــنبه به وقت محلی در بیانیه ای اعلام 
کرد که از کشته شدن »عایشه نور ازگی ایگی«، فعال 
آمریکایی-ترک 2۶ ســاله در کرانه باختری اشغالی در 
هفته گذشته »خشمگین و عمیقاً اندوهگین« است و 

مرگ او را »کاملًا غیرقابل قبول« خواند.

تسنیم- حزب حاکم ارمنســتان، عــدم اعلام رسمی 
جمهوری آذربایجان مبنی بر به رســمیت شــناختن 
تمامیت ارضی ارمنســتان با ذکر مساحت مشخص را 

مانعی برای امضای احتمالی پیمان صلح نمی داند.
در دیدار سال گذشته در بروکسل با میانجیگری رئیس 
شورای اروپا، ارمنستان و جمهوری آذربایجان بر سر به 
رسمیت شناختن تمامیت ارضی یکدیگر توافق کردند، با 
این درک که مساحت ارمنستان 298۰۰ کیلومترمربع 
و مســاحت آذربایجان 8۶۶۰۰ کیلومترمربع است. اما 
بیش از یک ســال پس از آن، هیچ مقام رسمی از باکو 
اعلامیه ای مبنی بر به رسمیت شناختن تمامیت ارضی 

ارمنستان با ذکر مساحت مشخص صادر نکرده است.
آروسیاک جولهاکیان، نماینده مجلس ارمنستان از حزب 
حاکم »پیمان مدنی«، تأکیــد می کند که این موضوع 
برای ایروان از اهمیت بالایی برخوردار است، اما همچنین 
خاطرنشان می کند: بسیار مهم است که ما وارد فرآیند 
تعیین و ترسیم مرز شده ایم که در آن به اعلامیه آلماتی 
ارجاع شــده اســت، یعنی این چارچوب قانونی که این 
فرآیند باید بر اســاس آن انجام شود، به اعلامیه آلماتی 

ارجاع می دهد و این به خودی خود مهم است.
پس از امضای اساســنامه کمیســیون های مشــترک 
ارمنستان و جمهوری آذربایجان برای تعیین مرز، ایروان 
فرآیند تصویب آن را آغاز کرده، اما باکو تاکنون حتی این 
سند را منتشر نکرده اســت. طرفین توافق کرده اند که 
تعیین مرز بر اســاس اعلامیه آلماتی انجام شود، اما اگر 
در توافقنامه صلح اصل دیگری تثبیت شود، مراجعه به 
اعلامیه آلماتی که اصل اساسی در اساسنامه است، نیز 

تغییر خواهد کرد.
نماینده حزب حاکم ارمنســتان از اطلاع نداشتن خود 
دربــاره اینکه آیا اصل مذکــور در آخرین ویرایش های 
پیش نویس توافقنامه صلح نیــز مورد توافق قرار گرفته 
اســت یا خیر، ابراز بی اطلاعی کرد. او پیش از این نیز از 

عدم وجود توافق در این زمینه سخن گفته بود.
آروســیاک جولهاکیان با اشــاره به اظهارات شــفاهی 
رئیس جمهور آذربایجان که بدون ذکر مساحت 298۰۰ 
کیلومترمربع ارمنستان بوده است، این پرسش را مطرح 
کــرد که آیــا نگرانی هایی مبنی بر اجتنــاب باکو از به 
رسمیت شناختن تمامیت ارضی ارمنستان وجود دارد 

یا خیر.
وی تأکیــد کرد: باکــو در مذاکرات رویکردی ســازنده 
از خود نشــان نمی دهد و این امــر نه تنها با عدم اعلام 
رسمی مساحت مشــخص از سوی مقامات آذربایجانی، 
بلکه با عدم تکذیب توافق قبلی بر سر مساحت 298۰۰ 

کیلومترمربع برای ارمنستان نیز ثابت می شود.
نیکول پاشینیان، نخست وزیر ارمنستان، چهار ماه قبل 
از ســقوط قره باغ در سخنانی درباره اهمیت به رسمیت 
شــناختن تمامیت ارضــی یکدیگر با ذکر مســاحت 
مشــخص، دلیــل این امــر را عدم پذیرش مســاحت 
298۰۰ کیلومترمربعی ارمنســتان از سوی باکو عنوان 
کرد و مدعی شــد که ایــروان نیز مســاحت 8۶۶۰۰ 
کیلومترمربعی آذربایجان را به رســمیت نمی شناســد. 
 در آن زمــان، نخســت وزیر ارمنســتان بــا اســتفاده

 از همین اســتدلال، تصمیم به رســمیت شــناختن 
 تمامیت ارضی آذربایجان، از جمله قره باغ کوهســتانی 

را توجیه کرد.
نیکول پاشــینیان گفته بود: جمهوری ارمنستان توافق 
ثبت شــده در بروکســل مبنی بر به رسمیت شناختن 
8۶/۶ هزار کیلومترمربع مســاحت آذربایجان توســط 
جمهوری ارمنســتان را مجدداً تأییــد می کند و انتظار 
دارد که آذربایجان نیز به رســمیت شــناختن 298۰۰ 

کیلومترمربع مساحت ارمنستان را مجدداً تأیید کند.
پاشینیان در ادامه اعلام کرد که یکی از اصول مهم برای 
برقراری صلح بین ارمنســتان و جمهوری آذربایجان، به 
رسمیت شناختن تمامیت ارضی یکدیگر با ذکر مساحت 
مشــخص اســت. به گفته وی، این امر به جلوگیری از 

ابهامات کمک خواهد کرد.
نخست وزیر ارمنســتان گفت: توافق بر سر به رسمیت 
شــناختن تمامیت ارضی با ذکر اعداد دقیق به همین 
دلیل حاصل شــده است تا نه ارمنستان و نه آذربایجان 
در هنگام به رسمیت شناختن تمامیت ارضی یکدیگر، 
ابهاماتی ایجاد نکنند، مثلًا با گفتن اینکه بخشی از خاک 

کشور دیگر درواقع به آن ها تعلق ندارد.

رئیسپیشینسرویساطلاعاتعربستان:

 عادی سازی روابط با اسرائیل منوط به تشکیل »کشور فلسطین« است

ادعای آمریکا مبنی بر فشار بر اسرائیل برای تغییر رویه در جنگ

باکو تاکنون تمامیت ارضی ارمنستان را به رسمیت نشناخته است

آسیای غربی

آسیای غربی

اخبار کوتاه جهان

دعوت به جلسه مجمع عمومی فوق العاده
دعوتسهامدارانشرکتحملونقلرهآوردفارس)سهامیخاص(بهشمارهثبت
6141شناســهملی10530186582بهجلسهمجمععمومیفوقالعادهدرتاریخ
1403/07/05ساعت09:00صبحکهدرمحلقانونیشرکتواقعدربلوارهفتتنان

روبرویآتشنشانیبهکدپستی:7146793518برگزارمیگردد
دستورجلسه:

1-تصمیمگیریدرموردانتخابوتعینســمتمدیران.2-تعییندارندگانحق
امضاء.3-انتخاببازرسین.4-انتخابروزنامهکثیرانتشار.5-سایرمواردیکه

درصلاحیتمجمععمومیفوقالعادهمیباشد.
هیئت مدیره شرکت حمل و نقل ره آورد فارس

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین
 تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره140360311018000219-1403/06/06هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکبختگان
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایســیدمســلمابطحی
فرزندسیدســلیمانصادرهازنیریزبهشمارهشناسنامه975
وشــمارهملی2559304147درششدانگیکقطعهباغتحت
پلاک7300/1607بهمســاحت47613مترمربعواقعدرفارس
بخش22فارسحوزهثبتملکبختگانمحرزگردیدهاستلذابه
منظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمی

شوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشــندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبه
مدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسید
ظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابه
مراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدت
مذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر

خواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/06/25
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/07/09

٨٤٤/م الف-سیدمحی الدین صادقی 
رئیس ثبت اسناد و املاک بختگان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابررایشــماره140360311198001713-1403/06/18هیات
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقان
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایحســینرجائیاسفند
آبادیفرزندمحمدبشمارهشناســنامه37صادرهازابرکوهدر
یکقطعهباغبهمساحت2182مترمربعتحتپلاک2397/267
بخشسهزرقانکهجهتآنپلاکفرعی4462منظورگردیدو
ازسندشــماره42198-1399/11/18دفتر25زرقانازسهام
مشاعیمتقاضیکسرمیگردد.لذابهمنظوراطلاععموممراتب

دردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاص
نسبتبهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخود
رابهاینادارهتســلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدتیکماهاز
تاریختسلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیم
نمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول

اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/06/25
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/07/09

۳٤۳۱/م الف - حشمت مردانه 
رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان



اقتصادکلان

شاخصبورس۹هزارواحدافتکرد

ایرنا- شاخص کل بورس در پایان معاملات روزگذشته با ۹ هزار و ۴۳ واحد افت 
در ارتفاع ۲ میلیون و ۷۵ هزار و ۵۴۹ واحد قرار گرفت.

شــاخص هم وزن در جریان معاملات روز گذشته با ســه هزار و ۵۲ واحد رشد به 
۶۷۶ هزار و ۶۱۰ واحد و شــاخص قیمت هم وزن با یک هزار و ۶۳۰ واحد افزایش 

به ۳۶۱ هزار و ۴۳۵ واحد رسید.
معامله گران روزگذشــته در بورس بیش از هشــت میلیارد و ۵۶۹ میلیون سهم و 
اوراق مالی را با انجام بیش از ۲۶۵ هزار معامله به ارزش ۵۴ هزار و ۳۲۸ میلیارد 

ریال داد و ستد کردند.
نمادهای »فولاد، فملی، شپنا، شبندر، نوری، شتران و تاپیکو« بیشترین اثر منفی 

را بر شاخص بورس گذاشتند.
شــاخص کل فرابورس ایران نیز روزگذشــته با ۸۱ واحد رشد به ۲۱ هزار و ۵۹۰ 
واحد رســید. معامله گران در فرابورس بیش از پنج میلیارد و ۸۱ میلیون ســهم و 

اوراق مالی با انجام ۱۳۵ هزار و ۳۵۷ معامله داد و ستد کردند.
نمادهای »وســپهر، خاور، انتخاب، زاگرس و حسینا« بیشترین اثر مثبت و »آریا« 

کمترین اثر منفی را بر شاخص فرابورس گذاشتند.

شیرگرانمیشود

ایســنا- آخرین قیمت مصوب شــیر خام مربوط به اردیبهشــت سال ۱۴۰۲ 
و ۱۵۰۰۰ تومان در هر کیلو اســت. از ابتدای ســال جــاری تاکنون قیمت انواع 
نهاده دامی ۱۰ تا ۲۰درصد نســبت به مدت مشابه ســال گذشته کاهش داشته 
و ایــن اتفاق به رشــد تولید دام و رونــق صنعت دامپروری انجامیده اســت. اما 
 حــالا با وجود کاهش قیمــت انواع نهاده های دامی، خبر از افزایش قیمت شــیر 

آمده است.
سید احمد مقدسی، رئیس انجمن صنفی گاوداران با بیان اینکه براساس مذاکرات 
صــورت گرفته بــا وزیر جهاد، قیمت مصوب شــیر خام طی روزهــای آتی ابلاغ 
می شــود، اظهارکرد: نرخ کنونی مصوب هر کیلو شــیرخام در دامداری ۱۵ هزار 

تومان است که با افزایش ۳ هزار تومانی به ۱۸ هزار تومان رسیده است.

تقاضایبرقامسالبه۲برابرمتوسط۱۰سالهرسید

ایسنا- مصطفی رجبی مشــهدی، مدیرعامــل توانیر گفت: در حالی که متوسط 
رشد مصرف در ۱۰ سال گذشته ۴/۷ درصد بوده در سال جاری این تقاضا ۲ برابر 

متوسط ۱۰ ساله یعنی ۶۴۰۰ مگاوات رشد داشته است.
مدیرعامل توانیر در نشســت خبری با بیان اینکه امســال تابستان گرمی را پشت 
ســر گذاشتیم که منجر به رشــد ۸/۷  مصرف شد، اظهار کرد: تحمیل این میزان 
تقاضا به تغیبر اقلیم و اســتفاده از کولر گازی برمی گردد که در مناطق معتدل و 

سردسیر در حال افزایش است.
وی افزود: در بخش شــمال غرب کشور استفاده از کولر گازی ۴ تا ۵ برابر شده و 

رشد تقاضا ۱۵ درصد افزایش یافته است.

دیوان محاسبات اعلام کرد:
۸۱میلیونایرانیدرسالگذشتهیارانهگرفتند

ایرنا- دیوان محاســبات اعلام کرد: در سال گذشته ۸۱ میلیون نفر ایرانی یارانه 
دریافت کرده اند، ۱۶۰ هزار و ۲۰ نفر از فهرســت یارانه بگیران حذف و ۲ میلیون 
۲۲۸ هزار و ۵۲۷ نفر به عنوان متقاضی جدید توســط وزارت کار مشمول دریافت 

یارانه شدند.
به گزارش ایرنا از دیوان محاسبات کشور، یافته های این نهاد نظارتی نشان می دهد 
در ســال ۱۴۰۲، حدود ۸۱ میلیون ایرانی یارانه دریافت کرده اند؛ همچنین ۱۶۰ 
هزار و ۲۰ نفر از فهرست یارانه بگیران حذف شدند و ۲ میلیون ۲۲۸ هزار و ۵۲۷ 
نفر توســط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان متقاضیان جدید، مشمول 

دریافت یارانه شده اند.
با توجه به عدم ارســال برخط اطلاعات توسط ۵۱ دستگاه و عدم ارسال هیچ گونه 
اطلاعات از ســوی ۳ دســتگاه و هم چنین نقصان اطلاعات ارائه  شــده توســط 
دســتگاه های اجرایی، امکان استحقاق ســنجی متقاضیان جهــت دهک بندی، با 

بهره برداری از شاخص های دقیق، هدفمند و اثربخش فراهم نیست.
این نهاد نظارتی ضمن تأکید بر اجرای دقیق قانون و رســیدگی به تخلفات، اعلام 
کرد که دستگاه ها باید در جهت برقراری عدالت اجتماعی و شفافیت، اقدامات لازم 

در جهت ارسال اطلاعات دقیق و کامل را انجام بدهند.


دلیلدرخواستهندازاوپکبرایافزایشتولید

فــارس- هند از تولیدکننــدگان نفت عضــو اوپک و هم پیمانانــش می خواهد 
که تولیــد نفت خود را افزایش دهــد؛ این را وزیر نفت هند گفته اســت.پانکاج 
جیــن با افزایش تقاضا برای ســوخت در هنــد این درخواســت را مطرح کرده 
اســت. به دنبال کاهش شدید قیمت نفت سازمان کشــورهای صادرکننده نفت 
)اوپــک( و هم پیمانانش موســوم به اوپک پــلاس، هفته گذشــته توافق کردند 
کــه افزایش تولید نفت برنامه ریزی شــده برای ماه های اکتبــر و نوامبر به تعویق 
 بیندازنــد. اوپک پلاس، قرار بــود از ماه اکتبر ۱۸۰ هزار بشــکه در روز افزایش 

تولید داشته باشد.
هنــد، ســومین واردکننــده و مصرف کننده بــزرگ نفت جهان، بیــش از ۸۰ 
درصــد نفت مــورد نیاز خــود را از خارج از ایــن کشــور وارد می کند. مصرف 
ســوخت در هنــد در حــال افزایش اســت و جیــن می گوید که کشــورش از 
 اوپــک و هم پیمانانــش از جملــه روســیه می خواهد کــه تولید نفــت خود را 

افزایش دهند. 
وی در پاســخ به پرسشــی مبنی بر اینکه آیا دهلی نو خرید نفت بیشتر از روسیه 
 را مدنظــر دارد، گفت پالایشــگاه ها از تأمین کننده ای نفــت می خرند که قیمت 

ارزان تری ارائه دهد.
هنــد در ماه جــولای با پیشــی  گرفتن از چین، بــه بزرگ تریــن خریدار نفت 
روســیه تبدیل شــد. این مقام هندی گفت که خرده فروشان سوخت در هند در 
 صــورت کاهش قیمت نفت خام، قیمت بنزیــن و گازوئیل را در جایگاه ها کاهش 

خواهند داد.

دلیلتأخیردرتحویلکارتسوختچیست؟

باشــگاه خبرنگاران- محمد صادقی، مدیر ســامانه هوشــمند کارت سوخت 
درخصوص عدم ارائه کارت ســوخت توسط شرکت ملی پست گفت: پست هزینه 
ارسال کارت های سوخت را افزایش داده و اعلام کرده است به دلیل عدم پرداخت 

این هزینه کارت های سوخت را تحویل نمی دهد.
او افزود: مطالبه شــرکت پســت بیشــتر از مجوز های قانونی است و شرکت ملی 
پســت از ارائه کارت ســوخت به مشــتریان خودداری کرده اســت به طوری که 
طبــق قرارداد، ارائه هر مرســوله کارت ســوخت ۱۸ هزار تومــان بود ولی طبق 
درخواســتی که داشــته اند ۲۴ هزار و ۸۰۰ تومان بیان کرده اند به طوری که ما 
 مجوز ۳۰ درصد افزایش را داریم ولی شــرکت پســت ۳۸ درصد افزایش قیمت 

داشته است.
صادقی اضافه کرد: طی جلسه قیمت نهایی اعلام و روند مجدد ارائه کارت سوخت 

از سرگرفته خواهد شد.
گفتنی اســت، از اول شهریور امســال تا امروز هیچ گونه کارت سوختی به دست 
متقاضیان بابت اختلاف قیمت میان شــرکت پخش فرآورده های نفتی و شــرکت 

ملی پست نرسیده است.
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آگهی ثبتی و دادگستری

تولید

بورس

نفت

تسهیلات

انرژی

انرژی

شــرکت  مدیرعامل  آیینی،  محمــد  ایرنا- 
در چهاردهمین جلســه  بازآفرینی شــهری 
شورای نوســازی مسکن شــرکت بازآفرینی 
شــهری ایران با حضور وبیناری شهرداران و 
مدیران ادارات کل راه و شهرســازی استان ها 
بــا موضوع »تبییــن محورهــا و اولویت های 
بازآفرینــی شــهری در برنامه هفتم توســعه 
کشــور« با اشــاره بــه اینکــه هدف گذاری 
مــا در طــول اجــرای برنامه هفتم توســعه 
کشــور، بازســازی ۵۰۰ هزار واحد مسکونی 
به صــورت )نوســازی، مقاوم ســازی، مرمت( 
اســت، گفــت: ســالیانه ۱۰۰ هــزار واحد 
 مســکونی در بافت های ناکارآمد شهری باید 

بازسازی شود.
عبورتعــدادپروانههایصادرهدربافت

فرسودهازمرز۵۲هزارواحد
وی در ادامه بیان داشت: دولت جدید به مثابه 
هوای تازه و امید جدید به شــمار می آید و ما 
به عنوان کارگزار دولت باید همه تلاش خود را 

در جهت پیشبرد و تحقق اهداف دولت جدید 
در حوزه بازآفرینی شهری به کار گیریم.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری با اشاره به 
ایــن که نگاه دولت چهاردهم تأکید بر اجرای 

سیاست های کلی نظام و برنامه هفتم توسعه 
کشور است، بیان داشــت: باید بر اجرای مفاد 
برنامه هفتم توسعه کشور در حوزه بازآفرینی 

شهری تمرکز بیشتری داشته باشیم.

عدالتومحرومیتزدایی،اولویتاصلی
بازآفرینیشهری

این مسئول با اشاره به اینکه برنامه هفتم توسعه 
کشور تأکید ویژه بر موضوع اجرای عدالت دارد 
و اینکه برنامه های اعلامی وزیر راه و شهرسازی 
در مجلس شورای اسلامی در دستور کار شرکت 
بازآفرینی شهری ایران قرار دارد، گفت: موضوع 
عدالت در حوزه بازآفرینی شهری چه در حوزه 
مسکن و چه در زمینه تأمین خدمات زیربنایی و 
روبنایی مورد توجه است و خوشبختانه شخص 
رئیس جمهور به مقوله عدالت و محرومیت زدایی 

حساسیت و نگاه ویژه دارد.
استفادهازظرفیتهایبرنامههفتمتوسعه

درحوزهبازآفرینیشهری
مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شــهری ایران 
با اشــاره به اینکه برنامه هفتم توسعه کشور 
ظرفیت های خوبی در حوزه بازآفرینی شهری 
ایجاد کرده است، افزود: بر اساس بند الف ماده 
۵۲ برنامه پنج ساله هفتم پیشرفت جمهوری 

اســلامی ایران، وزارت راه و شهرسازی مجاز 
است به منظور تشــویق مالکان به مشارکت 
در نوســازی بافت هــای فرســوده در فرایند 
معاوضه کلید به کلید واحدهای بافت فرسوده 
با واحدهای نوســاز یا اراضــی تحت مالکیت 
خود با رعایت قوانین، در قیمت کارشناســی 
واحدهای نوســاز یا اراضی معــوض مزبور، تا 
ســقف ۴۰ درصــد تخفیف اعمــال کند و یا 
اراضــی یا واحدهای مســکونی واقع در بافت 
فرســوده را تا سقف ۴۰ درصد بیش از قیمت 
کارشناسی، قیمت گذاری کند، این بند قانونی 
در برنامه هفتم توســعه کشور فرصت بسیار 
خوبی برای اســتفاده از منابع زمین دولت در 

اختیار بازآفرینی شهری قرار می دهد.
آیینی افــزود: مدیران کل راه و شهرســازی 
اســتان ها با هوشمندی می تواند با استفاده از 
این ظرفیت برای عمران و آبادانی و پیشــبرد 
پروژه های بازآفرینی شــهری و تامین مسکن 

مورد نیاز استان خود اقدام کند.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران مطرح کرد؛

هدفگذاریبازسازی۵۰۰هزارواحدمسکونیدربرنامههفتمتوسعه

کشاورزی

خرید تضمینی گندم به ۱۲ میلیون تن نزدیک شد
ایرنا- سهراب سهرابی، مجری طرح خودکفایی 
گندم وزارت جهاد کشــاورزی گفت: بر اســاس 
آخرین گزارش سامانه شــرکت بازرگانی دولتی 
ایران )ســیفا( تا امروز، ۱۱ میلیون و ۹۴۲ هزار 
تن گندم از کشــاورزان بــه ارزش ۲۱۰/۴ هزار 

میلیارد تومان خرید تضمینی شده است.
ســهراب ســهرابی درباره آخرین وضعیت خرید 
تضمینی گندم اظهار داشــت: این میزان خرید 
تضمینی نســبت به مدت مشابه ســال زراعی 
گذشــته ۱/۶۲۰ میلیون تن معــادل ۱۶ درصد 
رشــد نشــان می دهد. مجری طرح خودکفایی 
گنــدم وزارت جهاد کشــاورزی درباره پرداخت 
تاکنون ۱۶۱هزار  افــزود:  مطالبات گندمکاران، 
میلیارد تومان از پول کشــاورزانی که گندم خود 
را به مراکز دولتی خرید تضمینی تحویل داده اند، 
پرداخت شده و پرداخت مابقی وجوه نیز در حال 
پیگیری از سوی سازمان برنامه و بودجه و وزارت 

جهاد کشاورزی است.
۱۰استانبرترخریدتضمینیگندم

وی به ۱۰ اســتان برتر خریــد تضمینی گندم 
اشــاره کرد و افزود: استان های خوزستان با یک 
میلیون و ۶۲۳ هزار تن، کردســتان یک میلیون 
و ۱۶۷ هزار تن، گلســتان یــک میلیون و ۱۱۰ 

هزار تن، فارس ۹۱۴ هزار تن، کرمانشــاه ۸۲۵ 
هزار تن، همدان ۷۰۵ هزار تن، آذربایجان غربی 
۶۷۰ هزار تن، آذربایجان شــرقی ۵۹۵ هزار تن، 
لرستان ۵۳۶ هزار تن، خراسان رضوی ۵۲۳ هزار 
تن بیشــترین میزان خرید تضمینی گندم را به 

خود اختصاص داده اند.
ســهرابی درباره ۱۰ استان پیشــرو که بیشترین 
رشــد میزان خرید تضمینی گندم ســال جاری 
را در مقایســه با سال گذشته داشــته اند، گفت: 
گلستان ۱۰۰ درصد، اصفهان ۹۵ درصد، خراسان 
شمالی ۸۳ درصد، مرکزی ۷۲ درصد، همدان ۷۲ 
درصد، چهارمحال و بختیاری ۴۲ درصد، اردبیل 
۳۸ درصد، خراسان رضوی ۳۸درصد، آذربایجان 
شــرقی ۳۸ درصد، خراســان جنوبی ۳۳ درصد، 
قزوین ۳۴ درصد و زنجان ۲۰ درصد رشد نسبت 

به خرید تضمینی سال گذشته داشت.
تداومبرداشتگندمدربرخیاستانها

مجــری طــرح خودکفایی گنــدم وزارت جهاد 
کشــاورزی با بیان اینکه عملیات برداشت گندم 
در استان ها با اقلیم ســرد هم چنان ادامه دارد، 
گفت: با توجه به افزایش تولید و خرید تضمینی 
گندم ســال جاری تمامی نیاز گندم خبازی ها و 
صنف و صنعت کشور از محل تولید داخل تأمین 

خواهد شــد و نیــاز به واردات گنــدم نخواهیم 
داشت. وی در مورد تولید بذر گندم گفت: میزان 
خرید گندم بذری در طبقات پرورشــی، مادری 
و گواهی شــده از ۵۰۰ هزار تن گذشــت و بالغ 
بر ۹۷ درصد برنامه تولید بذر سال جاری محقق 

شده است.
اجرایطرحجهشتولیددیمزارها

ســهرابی مهم ترین دلایل افزایش تولید و خرید 
تضمینی گندم ســال جاری را شــرایط دمایی و 
بارندگی مناسب و پراکنش خوب در فصل بهار، 
تلاش و همت بلند کشــاورزان، مصرف متعادل 
کودهای شــیمیایی با تأکید بر مصرف کودهای 
فسفاته و پتاسه، افزایش مصرف بذور برچسب دار 
و تنوع بخشــی ارقام، مبارزه با آفات، بیماری ها و 
علف های هرز، توسعه کشت های مکانیزه، توسعه 
سامانه های نوین آبیاری و طرح جهش تولید در 
دیمزارها، آموزش کشاورزان و... برشمرد. مجری 
طرح خودکفایی گندم وزارت جهاد کشــاورزی 
دربــاره اجرای طرح جهش تولیــد دیمزارها که 
برای چهارمین سال اجرایی شد، افزود: از سطح 
۵.۲ میلیون هکتاری ســال جاری ۳.۵۵ میلیون 
هکتار مرتبط با گندم بوده و بیشترین بهره مندی 
را از این طرح محصول گندم استفاده کرده است.

 ایرنا- ســیدحمید پورمحمدی، رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه روزگذشته در 
مؤسسات  دانشــگاه ها،  روسای  اجلاس 
 آموزش عالی و پژوهشــگاه ها به موضوع  
دانایی و دانشــگاه پرداخت و گفت: در 
 این قبیل نشســت ها قصد بر این است 
تا نیازهای حوزه آمــوزش عالی تأمین 
شــود و ســازمان برنامــه و بودجه بر 
حســب اولویت این رســالت را دارد تا 
 به دغدغه ها پاســخ و آنها را در اولویت 

قرار دهد.
وی تلاش های سازمان برنامه و بودجه 
را در کاهش دغدغه روسای دانشگاه در بخش بودجه مهم دانست و موضوع دانشگاه  و فلسفه وجودی آن 

را در توسعه کشور دارای جایگاه و نگاه ویژه برشمرد.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه گفت: هر چه داریم از دانشــگاه ها است و از معلمان و استادان آموختیم. 
اکنون نســبت به این قشر فهیم احساس مسئولیت داریم؛ زیرا دانشگاه ها محلی است که فرزندانمان را از 

تاریکی جهل به سمت دانایی می برند.
پورمحمدی معبر دانایی را دانشگاه و دانایی را پایه گذار توانایی دانست و بر شمردن ابر چالش هایی چون 
کمبود آب، فرسایش خاک ، جنگل زدایی و ناترازی بودجه  بانک ها و انرژی را با وجود ابر فرصت ها یعنی 
همان متخصصان جوان ایرانی و تحصیل کرده دانشــگاه ها قابل حل دانســت و گفت: ما کشوری هستیم 
که از دوطرف به دریا وصل هســتیم  و این یک موهبت اســت. ما ۱۵ کشور همسایه داریم و ۳ کشور به 
زبان فارســی صحبت می کنند که جمعیت بالای ۱۰۰ میلیون نفری را شــامل می شود، باید این فرصت 

را فعال کرد.
وی که با طرح پرسشــی که دانشــگاه قرار اســت چــه خدمتی ارائه کنــد، پاســخ داد: دولت خریدار 
کالای دانشــگاه اســت هر چــه این کالا بــا کیفیت تر باشــد بهتر اســت. اکنون ۹۰ درصــد بودجه 
دانشــگاه ها را دولــت پرداخــت می کنــد و بایــد چالش هــا را مدیریــت و فرصت هــا را تقویت کرد.
رئیس ســازمان برنامه  بودجه از روســای دانشــگاه ها خواســت هر دانشــگاهی مهمتریــن ابرچالش ها 
 را اعــلام   و فرصت هــا را بالفعــل کنــد تــا ایــن ســازمان نیــز از دانشــگاه ها و راه حل هــای آنهــا 

حمایت کند.

تسنیم- نصرا... پژمانفر، رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس 
شورای اسلامی درباره اظهارات اخیر فرزین، رئیس کل بانک 
مرکزی مبنی بر ارســال نامه به وی درباره مشکلات تأمین 
اعتبار وام ازدواج، گفت: به دلیل اینکه تهران نیســتم اطلاع 

ندارم این نامه به دفتر رسیده است یا خیر.
او به حضور فرزین در جلســه دوشنبه کمیسیون اصل ۹۰ 
اشــاره و تصریح کرد: دوشــنبه این هفته رئیس کل بانک 
مرکزی به منظور پاسخ گویی درباره وضعیت تسهیلات خرد 
و کلان و سایر پرونده های در دست بررسی این کمیسیون 
به مجلس می آید،  آنچه مورد تأکید ماست؛ پرداخت به موقع 

تســهیلات تکلیفی در چارچوب قانون و با حفظ کرامت به 
مردم است.

پژمانفر در پاســخ به این سؤال؛ آیا مشکل فعلی وام ازدواج 
به دلیل عدم منابع و اعتبار کافی اســت یا کوتاهی بانک ها؟ 
گفت: مشکل در بانک هاست و باید حسابرسی دقیق در این 

حوزه انجام شود.
وام ۹۱/۵همتی بانک ها به کارمندانشان موجب شد فرزین 
رئیس کل بانک مرکزی برای ارائه توضیحات راهی مجلس 
شورای اسلامی شود؛ فرزین البته اخیراًً گفته است که برای 
برچیده شدن صف وام ازدواج و فرزند به بودجه ۸۰۰همتی 
نیاز اســت درحالی که مجموع بودجــه وام ازدواج و فرزند 
برای سال جاری ۲۰۰ همت است. او از نامه نگاری با رئیس 
کمیســیون اصل ۹۰ مجلس برای تأمین اعتبار تسهیلات 
قرض الحســنه ازدواج خبر داده و گفته اســت: انتظارات از 

نظام بانکی در این بخش فراتر از منابع موجود در شــبکه 
بانکی است و ممکن است دستیابی به اهداف پیش بینی شده 

در مورد نقدینگی و تورم را دچار مشکل کند.
به گفته محمدرضا فرزین، رئیس کل بانک مرکزی، در سال 
جاری ۱۴۴ همت برای تســهیلات ازدواج پیش بینی شده 
است که با تسهیلات فرزندآوری در مجموع به ۲۰۰ همت 
می رســد که تا امروز ۷۵/۶ همت تســهیلات ازدواج یعنی 
۵۳ درصد از کل تســهیلات تکلیفی برای ۲۲۷ هزار نفر از 
متقاضیان محقق شــده است، با این حال ۳۵۵ هزار نفر در 

صف انتظار هستند که منابع ۸۰۰همتی را می طلبد.
با این حســاب برای پرداخت وام ازدواج به ۳۵۵ هزار نفری 
که در صف هستند و افرادی که تا پایان سال به این لیست 
اضافه خواهند شــد، ۸۰۰ همت منابع نیاز است، اما بانک 
مرکزی می گوید: دســت بانک ها خالی است و منابع کافی 

برای پرداخت این تسهیلات وجود ندارد.
مبلغ وام ازدواج ۱۴۰۳ با توجه به سن متقاضیان بین ۳۰۰ 
تا ۳۵۰ میلیون تومان اســت و به زوجین کمک می کند که 
بتوانند برخی از هزینه های ابتدایی برای تشــکیل زندگی 

مشترک خود را تأمین کنند.
طــی روزهای اخیر و همزمان با حواشــی وام ۹۱/۵همتی 
بانک ها به کارمندان خود و در عین حال افشای پاداش های 
کلان و حق الجلســه های چندمیلیونی مدیــران و اعضای 
هیئــت مدیره بانک ها، انتقادات به نظام بانکی مخصوصاً در 
حوزه پرداخت تســهیلات به مردم و جوانان بیشتر از قبل 

شده است.
گلایــه به حق مردم و جوانان این اســت کــه چرا بانک ها 
بدون وثایق رایج و ســخت گیری های مرسوم به خودشان 
وام هــای کلان و میلیاردی می دهند ولــی موقع پرداخت 
وام ۳۰۰میلیونی ازدواج ســخت ترین وثایق را می خواهند! 
متقاضیــان وام ازدواج و فرزند باید چند ماه در صف منتظر 
بمانند تا نهایتاً به شــعب معرفی شوند و چند ماه هم بعد 
از معرفی به شعبه باید در گیرودار تکمیل پرونده و معرفی 

ضامن و وثایق و... باشند.

مهر- به نقل از پایگاه خبری بازار سرمایه ایران )سنا( مدیر نظارت 
بر بورس های ســازمان بورس و اوراق بهادار با اشــاره به بخشــی 
از اقدامات ثبات آفرین ســازمان بــورس و اوراق بهادار اعلام کرد: 
صندوق توســعه بازار ســرمایه ۵ همت اوراق تبعی تأمین مالی را 
برای تجهیز منابع با مشــارکت صندوق ها، نهادها و شــرکت های 
 حاضــر در بازار ســرمایه منتشــر کــرد که بالغ بــر ۴ همت آن 

به فروش رفت.
در ادامه قادر معصومی خانقاه گفت: در ماه های گذشته تلاش های 
زیادی انجام شد تا برخی از مشکلات و ریسک های مترتب بر بازار 

مدیریت شوند.
او در ادامه با اشاره به تلاش و همکاری نهادها و سایر سازمان های 
درگیر افزود: اخذ موافقت بانک مرکزی با برخی از پیشــنهادهای 
ســازمان بورس، تصویب واریز مبلغ ۱۰ همت از شــبکه بانکی در 
هیئت عالی بانک مرکزی برای حمایت از بازار و همکاری مناسب 
شــبکه بانکی برای واریز وجوه از جملــه اقداماتی بودند که برای 
بهبود وضعیت بازار در دســتور کار ســازمان بورس و اوراق بهادار 

قرار گرفت.
معصومی خانقاه اعلام کرد: هم چنان پیگیری ها بابت دریافت مبالغ 

باقی مانده، ادامه دارد.
مدیر نظارت بر بورس های ســازمان بورس و اوراق بهادار به دیگر 
اقدام انجام شــده تأکید کرد و افزود: صندوق توسعه بازار سرمایه 
۵ همت اوراق تبعی تأمین مالی را برای تجهیز منابع با مشــارکت 
صندوق ها، نهادها و شرکت های حاضر در بازار سرمایه منتشر کرد 

که بالغ بر ۴ همت آن به فروش رفت.
افزایشضریباعتباریسهام

او با اشــاره به افزایش ضریب اعتباری ســهام اعلام کرد: مصوبه 
هیئــت مدیره مبنی بــر افزایش ضریب از ۷۰ بــه ۷۵ اخذ، ابلاغ 
و اجرایی شــد و این موضوع به کاهش فشار از طرف شرکت های 
کارگزاری به مشــتریان اعتباری بابت فروش ســهام و هم چنین 

افزایش نصاب اعتبارگیری منجر شد.

معصومی به انتشــار اوراق تبعی بیمه ای با مشــارکت ۳۲ ناشــر 
بورســی، ۲۰ ناشر فرابورســی و صندوق تثبیت بازار سرمایه برای 
ســرمایه گذاران با پرتفوی حداکثر ۵ میلیارد ریالی، تأکید کرد و 
گفت: سازمان بورس مجوز تسهیل گری لازم بابت انتشار این اوراق 

را صادر و اقدامات لازم توسط صندوق تثبیت انجام شد.
مدیر نظارت بر بورس های سازمان بورس و اوراق بهادار خاطرنشان 
کــرد: هم چنین پیگیری های متعدد از طرف شــرکت های بورس 
تهران و فرابورس ایران انجام و ســبب ارسال مدارک و مستندات 

توسط تعدادی از ناشران بورسی و فرابورسی شد.
تمدیدرعایتنصابخریدونگهداریســهامدرصندوقهای

سرمایهگذاری
او بــه تمدیــد رعایت نصــاب خرید و نگهداری ســهام توســط 
صندوق های ســرمایه گذاری در اوراق با درآمد ثابت اشــاره کرد و 
افزود: این امر ســبب کاهش فشار فروش از طرف این صندوق ها و 

ایجاد انگیزه خرید در برخی از آن ها شد.
معصومــی خانقــاه در پایان گفت: ضمن درخواســت از بانک ها و 
ناشران بورســی و فرابورسی واجد شــرایط برای همکاری بیشتر 
و ســریع تر، گفت؛ از فعالان اقتصادی و بازار ســرمایه درخواست 

همراهی در پیگیری و اجرای کامل این موارد را داریم.

برگزاری اولین مزایده املاک دولتی 
در دولت جدید تا آخر شهریور

تسنیم- ابراهیم بازیان، رئیس ســازمان خصوصی ســازی گفــت: در راستای مولدسازی 
دارایی های دولت، استان ها تا پایان دولت سیزدهم ۴ هزار و ۶۰۶ ملک را شناسایی کردند. 
از این تعداد، ۲ هزار و ۵۵۲ ملک به تصویب هیئت عالی مولدســازی رسیده، ارزش افزایی 
۱ هزار ۳۹۵ ملک در حال انجام و تصویب است و ۳۵۷ ملک هم قیمت گذاری شده اند. در 

مجموع، ۵۹۶ مورد عرضه شده و ۲۱۳ مورد هم فروش رفته یا تهاتر شده است.
وی در ادامه اظهار کرد: در اواخر شــهریور نســبت به املاکی که مصوباتشان دریافت شده و 
ارزش افزایی و قیمت گذاری شــده اند، مزایده سراسری ملک برگزار خواهد شد. امیدواریم از 
این طریق بتوانیم بخشــی از اعتبارات مورد نیاز پروژه های نیمه تمام را تأمین مالی کرده و 
بخشی از تکالیف بودجه را نیز انجام دهیم. گفتنی است؛ دی ۱۴۰۱ بود که با پیشنهاد رؤسای 
قوای سه گانه و موافقت رهبر انقلاب کمیته ای هفت نفره مأموریت پیدا کرد تا اموال، املاک 
و دارایی هــای دولت را به منظور تأمین بودجه مــورد نظر دولت در کمترین زمان ممکن به 
فروش برساند. این هیئت هفت نفره قرار است درباره دارایی های دولت اعم از املاک و اراضی 
و مستغلات را که به صورت مازاد در اختیار قوه مجریه است، تصمیم گیری کند، تا از حالت 

راکد خارج شده و در مسیر تأمین مالی پروژه های نیمه تمام یا متوقف به کار گرفته شود.
منابع حاصل از مولدســازی به عنوان درآمد عمومی دولت محسوب می شود و پس از اعلام 
دســتگاه اجرایی یا تشخیص وزارت امور اقتصادی و دارایی، تشکیل پرونده و طرح موضوع 
در کارگروه ملی و اســتانی، مجوز مولدســازی یا فروش برای هریک از اموال از سوی وزیر 

امور اقتصادی و دارایی صادر می شود.
به گفته  بازیان، حدود ۴ هزار و ۵۰۰ ملک در اســتان ها به عنوان املاک مازاد شناســایی 
شــده، که از این تعــداد، ۲ هزار و ۵۰۰ ملک تائید مصوبه املاک مــازاد را از هیئت عالی 
مولدسازی دارند. سال گذشته، میزان عملکرد بانک ها، عملکرد سازمان ملی زمین و مسکن 

و عملکرد خزانه داری در مولدسازی، ۵۴ هزار میلیارد تومان بوده است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

 ۹۰ درصد بودجه دانشگاه ها را دولت 
پرداخت می کند

گره وام ازدواج باز می شود؟
رئیس کمیسیون اصل 90 مجلس شورای اسلامی: 

مشکل در بانک هاست

با موافقت بانک مرکزی؛

تصویب واریز مبلغ ۱۰ همت از شبکه بانکی 
برای حمایت از بازار بورس

اقتصادکلاناقتصادکلان

اقتصادکلان
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پخش سریال  با طعم توقیف 

ورزش

نگاهیبهگیشه؛
سینما ۳۵ میلیارد تومان فروخت

در هفته ای که گذشــت ســینما های ایران ۳۵ میلیارد و ۳۶۵ میلیون تومان 
فروش داشت و میزبان ۶۶۳ هزار مخاطب سینمایی در ۲۰ هزار سانس شد.

»قیف« در ژانر کمدی به کارگردانی محســن امیریوسفی در هفته گذشته در 
صدر جدول فروش سینما ها قرار گرفت و با ۱۴۲ هزار بلیط به ارزش ۷ میلیارد 

و ۶۳۴ میلیون تومان صدرنشین گیشه شد.
فیلم ســینمایی »تگزاس ۳« در ژانر کمدی به کارگردانی سید مسعود اطیابی 
با فروش ۱۴۲ هزار بلیط ســینما به ارزش ۷ میلیارد و ۴۶۶ میلیون تومان در 

رتبه دوم گیشه سینما قرار گرفت.
»پول و پارتی« در ژانر اجتماعی به کارگردانی ســعید سهیلی ۱۱۳ هزار بلیط 
فروخت و توانســت با رقمی معادل ۵ میلیــارد و ۹۴۵ میلیون تومان در رتبه 

سوم گیشه سینما قرار گیرد.
فیلم سینمایی »مفت بر« به کارگردانی عادل تبریزی، با ۸۹ هزار مخاطب این 
هفته با حدود ۴ میلیاد و ۸۱۸ میلیون تومان فروش در جایگاه چهارم گیشــه 

قرار گرفت.
»شــهرگربه ها ۲« کاری از سید جواد هاشــمی با ۴۷ هزار مخاطب با فروش 
هفتگی بیش از دو میلیارد و ۴۰۱میلیون تومان در رتبه پنجم گیشه نشست.

»کیانوش رستمی« زیر پرچم کوزوو رفت
 به گزارش ایسنا، مسابقات وزنه برداری قهرمانی جهان ۲۰۲۴ بحرین از ۱۶ آذر 
آغاز می شــود. کیانوش رســتمی قهرمان و نایب قهرمان المپیک ریو و لندن هم 
در این مسابقات شرکت می کند؛ اما برای  ایران وزنه نمی زند و برای یک کشور 

دیگر روی تخته خواهد رفت.
طبق لیســت فدراســیون جهانی وزنه برداری، کیانوش رســتمی در دسته ۹۶ 

کیلوگرم برای کشور کوزوو وزنه خواهد زد.
رســتمی سال گذشته در رکوردگیری تیم ملی شــرکت نکرد و در ترکیب تیم 
اعزامی به قهرمانی جهان ۲۰۲۳ عربستان قرار نگرفت، از این رو المپیک ۲۰۲۴ 

پاریس را هم از دست داد؛ پس از آن  وارد چالش با فدراسیون شد.

دخترایرانیبراینخستینبارجهانیشد؛
تاریخ سازی جوانان و نوجوانان تنیس روی میزایران

 با کسب سهمیه جهانی
به گزارش مهر، با اعلام ســایت فدراسیون جهانی تیم های ملی تنیس روی میز 
نوجوانان و جوانان ایران برای نخســتین بار در تاریخ این رشته به طور همزمان 
جواز حضور در مسابقات تیمی قهرمانی جهان از طریق رنکینگ را کسب کردند.
تیم ملی نوجوانان پســر ایران پس از کســب عنوان نایب قهرمانی آسیا توانست 
رتبه هفتم رنکینگ تیمی دنیا را تصاحب کند و به عنوان یکی از ۱۲ تیم حاضر 

در مسابقات قهرمانی جهان کسب سهمیه نماید.
تیم ملی جوانان تنیس روی میز کشــورمان نیز با قرار گرفتن در جایگاه هشتم 
رنکینگ تیمــی دنیا به عنوان یکی از ۱۲ تیم جــواز حضور در قهرمانی جهان 
را کســب کرد. همچنین پس از تداوم صدرنشــینی بنیامین فرجی در رنکنیگ 
انفرادی جهان در رده ســنی زیر ۱۵ سال، فدراسیون جهانی هر دو سهمیه زیر 
۱۵ ســال و زیر ۱۹ ســال انفرادی قهرمانی جهان را به فرجی اختصاص داد که 
با تصمیم کادر فنی فرجی در یکی از دو رده ســنی نوجوانان و جوانان میتواند 
حضور پیدا کند. باران ارجمند، ملی پوش شایسته نوجوانان دختر کشورمان نیز 
با قرار گرفتن در جایگاه هفدهم رده ســنی زیر ۱۵ سال دنیا برای نخستین بار 

یک دختر ایرانی جواز حضور در مسابقات قهرمانی جهان را کسب کرد.
در رده ســنی زیر ۱۵ سال فراز شکیبا ملی پوش ارزنده کشورمان با قرار گرفتن 
در رده ۲۸ رنکینگ زیر ۱۵ ســاله های دنیا جواز حضور در مســابقات قهرمانی 
جهان را کسب کرد. همچنین در رده سنی زیر ۱۹ ساله ها امیرمهدی کشاورزی 
بــا قرار گرفتن در جایگاه ۳۵ دنیا ســهمیه رقابت های انفرادی جوانان جهان را 
کســب کرد. مسابقات تنیس روی میز قهرمانی نوجوانان و جوانان جهان اواسط 

آذرماه به میزبانی سوئد برگزار خواهد شد.

پیشکسوتفوتبال:
 تیم ملی بدون سرمربی هم به جام جهانی می رود

به گزارش باشــگاه خبرنگاران، حسن روشن، پیشکســوت فوتبال ایران در مورد 
دیدار های تیم ملی فوتبال در انتخابی جام جهانی گفت: با شــرایط فعلی ما برای 
صعود به جام جهانی نیازی به ســرمربی نداریــم؛ چراکه جام جهانی ۴۸ تیمی 
شده است و صعود به دور نهایی سخت نیست. وی ادامه داد: اگر تیم ملی فوتبال 
قرار اســت کار بزرگی انجام دهد و به دور بعدی در جام جهانی صعود کند آن 
وقت اســت که ما نیاز به ســرمربی داریم و بهتر است در وضعیت فعلی ما چند 
تیم همزمان داشته باشیم به عنوان تیم های »الف و ب« باید جوانگرایی کنیم.

روشن ادامه داد: در زمان ما همزمان چند تیم وجود داشت و از همه استعداد ها 
در تیم ملی استفاده می شد و باید در حال حاضر نیز این روش ادامه پیدا کند و 

در شرایط کنونی از جوانان هم در تیم ملی استفاده شود.
حسن روشن یکی از گلزنان ایران در جام جهانی ۱۹۷۸ است که در بازی ایران 
مقابل پرو تک گل کشــورمان را به ثمر رســاند و سال ها در تیم های استقلال و 

همچنین در فوتبال امارات به عنوان بازیکن و مربی حضور داشته است.

به گزارش ایرنا، رقابت های انتخابی تیم های ملی کشتی 
آزاد و فرنگــی در ۳ وزن اوزان غیرالمپیکــی و یک 
وزن کشتی فرنگی زیر ۲۳ سال برای حضور در 
هفته گذشــته  آلبانی  رقابت های جهانی 

برگزار شد.
بــا تصمیم کادر فنی و به منظور حضور 
تیم ملی کشــتی فرنگی کشــورمان در 
رقابت های جهانــی اوزان غیر المپیکی، 
در ۲ وزن مســابقه درون اردویــی برگزار 
شــد کــه در وزن ۷۲ کیلوگرم محمدرضا 
گرایــی، دانیــال ســهرابی و محمدرضــا 
رســتمی بــه روی تشــک رفتنــد که در 
نهایت ســید دانیال ســهرابی دوبنده تیم 
 ملی کشــورمان را در این وزن 

برتن کرد.

محمدرضا گرایی در حالی در این دیدار با نتیجه ۷ بر ســه پیش بود 
که دانیال ســهرابی که در ۳۰ ثانیه پایانی با فن سنجاب پرنده دیدار 
باخته را بــا پیروزی تغییر داد. این دیدار با نتیجه هفت و بر هفت به 
پایان رسید که گرایی درخواست چلنج داد که با بررسی دقیق داوری 
یک امتیاز دیگر به ســهرابی داده شد. در نهایت این دیدار با برتری ۸ 

بر ۷ دانیال سهرابی به پایان رسید.
پس از اعتراض هیئت کشــتی اســتان فارس به داوری مبارزه میان 
دانیال سهرابی و محمدرضا گرایی در جریان انتخابی تیم ملی کشتی 
اوزان غیر المپیکی، کمیســیون داوران نظر خود را به شرح زیر اعلام 

کرد.
در ۳۰ ثانیه پایانی کشتی، کشتی گیر آبی )سهرابی( موفق می شود با 
یک حمله کشــتی گیر قرمز )گرایی( را از تشک خاج کند که حاصل 
این خروج یک امتیاز به نفع کشتی گیر آبی است. ضمناً در این حالت 
به علت اینکه کشــتی گیر قرمز با فشار حریف به بیرون تشک هدایت 
می شود، فراری از سوی این کشتی گیر صورت نگرفته است. همچنین 

تیم داوری یک امتیاز برای خروج از تشک و یک امتیاز به جهت فرار 
از تشک داده بود.

طالب نعمت پور، مربی تیم ملی کشــتی فرنگــی در خصوص نتیجه 
بازبینی کمیســیون داوران به دیدار سهرابی و گرایی اظهار داشت: در 
حــال حاضر در اردوی تیم ملی حضور ندارم، اما فکر می کنم که رای 
نهایی کمیســیون داوران در انتخاب فرد مــورد نظر بی تاثیر نخواهد 
بــود. با توجه به درپیش بودن مســابقات امیدهــای جهان و جهانی 
اوزان غیرالمپیکی و از طرفی شرایط مناسب سهرابی، احتمال حضور 
در امیدهای جهان بیشــتر اســت. اما در وزن ۷۲ کیلوگرم تیم ملی 

بزرگسالان به زودی تصمیم گیری خواهد شد.
مربــی تیم ملی کشــتی فرنگی خاطرنشــان کرد: بــه احتمال زیاد 
محمدرضا گرایی به عنوان ملی پوش کشــورمان در وزن ۷۲ کیلوگرم 

راهی آلبانی شود.
پیکارهای امیدهــای جهان و مســابقات اوزان غیرالمپیکی آبان ماه 

امسال در کشور آلبانی برگزار خواهد شد.

مربیتیمملیکشتیفرنگی:

احتمال حضور »گرایی« در تیم ملی بیشتر است
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»صبحانه با زرافه ها« سروش صحت از آبان اکران می شود

فیلم سینمایی »صبحانه با زرافه ها« به کارگردانی سروش صحت که در جشنواره 
فجر سال قبل رونمایی شد، برای اکران آماده شده است.

طبق پیگیری از دفتر پخش »شایســته فیلم«، این اثر سینمایی از دوم آبان ماه 
روی پرده سینماها خواهد رفت.

در دومین فیلم صحت که به تهیه کنندگی ســید مصطفی احمدی ساخته شده 
بهرام رادان، پژمان جمشیدی، هوتن شکیبا، هادی حجازی فر و بیژن بنفشه خواه 

بازی کرده اند.  
این فیلم کمدی که پس از نمایش در جشنواره فجر بازخوردهای مثبتی دریافت 

کرد، در برخی نقدها هجویه ای علیه دنیای مدرن تعبیر شد. 
ســروش صحت در نشســت خبری فیلمش در جشــنواره با بیان اینکه ممکن 
اســت بتوان آن را یک هجویه دانســت، درباره ایده اولیه »صبحانه با زرافه ها« 
گفت: رفاقت و بخشــش دو موضوعی هســتند که برای من همیشه مورد توجه 
بودند. ما ســه ایده اولیه داشــتیم که شامل رفاقت چند آقا با هم و چند خانم با 
هم می شــد. یک داستان هم درباره رفاقت چند آقا و چند خانم می شد که فعلًا 
شرایط ساخت قصه رفاقت چند مرد با هم مهیا شد و امیدوارم دو داستان دیگر 

را هم بتوانم بسازم.

سینما

»غربت« نهمین ســریال توقیفی تاریخ نمایش خانگی، قرار است با انجام پاره ای 
اصلاحات به زودی به چرخه انتشار بازگردد. 

مجموعه »غربت« به کارگردانی امیر پورکیان، جدیدترین سریال نمایش خانگی 
است که با توقیف مواجه شده و در میانه توزیع، با دستور قضایی متوقف می شود. 
این سریال که با اعلام صادق یاری، تهیه کننده قرار است پس از اعمال اصلاحات، 
بار دیگر انتشار را از سر گیرد، نهمین مجموعه نمایش خانگی به شمار می آید که 

در میانه راه، با دستور نهادهای نظارتی، دچار توقف می شود.
مجموعه »غربت« در حالی به جدیدترین ســریال توقیفی نمایش خانگی تبدیل 
شده که مبنای اعتراض ها به آن، شک شخصیت فری به همسرش احلام به نظر 
می رسد. احلام که مطابق قصه سریال، به زور به ازدواج شخصیت خلافکار فری 
درآمده، در همسایگی شخصیت سیف ا... محبوب سابقش که درگیر اعتیاد است، 

زندگی می کند.
از اوایــل شــهریورماه در پــی اعتراضاتی در فضای مجازی نســبت به 

تصویرســازی از شخصیت عرب زبان احلام و پس از حکم دادستانی، 
این مجموعه توقیف شــده است؛ اگرچه گفته می شود به زودی و با 

اعمال اصلاحات لازم، قرار است رفع توقیف شود.
آخرین ســریال توقیف شــده نمایش خانگی پیــش از »غربت« نیز 
محصول ســکوی نماوا بود. سریال »شــبکه مخفی زنان« از زمان 

انتشــار در مواردی با وقفه در پخش همراه بود که هر بار شبهه 
توقف یــا توقیف این ســریال را در برخی رســانه ها و فضای 
مجــازی پررنگ کرد. با این همه تعامل ســاترا، تهیه کننده و 
سکو پخش کننده به روندی انجامید که پخش ادامه قسمت ها 

را به همراه داشت.
توقف »شــبکه مخفی زنان« آبان  مــاه ۱۴۰۲ پایان یافت و 

پخش آن بعد از حدود ۱۰ ماه از سر گرفته شد.
مجموعــه »روزی روزگاری مریخ« که در تابســتان و پاییز 

۱۴۰۱، به صورت مشترک در دو سکوی فیلیمو و نماوا منتشر 
می شد، پس از پخش اولین قسمت، با توقیفی کمتر از دو روزه 
مواجه شــد. این ســریال دو روز پس از پخش قسمت اول، به 
علت آنکه مجوز انتشار از سوی ساترا نداشت، با تذکر این نهاد 
از خروجی سکوی نماوا حذف شد، ولی کمتر از دو روز بعد، با 

کسب مجوز بار دیگر به این سکو بازگشت.

با وجود رفت و برگشــت »روزی روزگاری مریخ« به نماوا، سکوی فیلیمو این اثر 
را حذف نکرد و به پخش آن ادامه داد.

مجموعه »جیران« به کارگردانی حسن فتحی، تنها سریال نمایش خانگی است 
که در پی یک دعوای حقوقی بر ســر ادعایی مبنی بر ســرقت ادبی، توقیف را 
تجربه کرده. این ســریال اواخر تیرماه ۱۴۰۱ پس از شــکایت مهرداد غفارزاده 
نویســنده سریال »آهوی من مارال« از ســازندگان آن، با صدور دستور قضایی 

توقیف شد.
»جیران« کمتر از دو ماه بعد، با دســتور مجدد قضایی، رفع توقیف شــد و برای 

انتشار به سکوی پخش کننده بازگشت.
حدود یک ســال پیش از توقیف »جیران«، پخش مجموعه »زخم کاری« دیگر 

هم  فیلیمــو  دچار توقفی کوتاه شــد. به علت مخالفت محصــول 
سازندگان این سریال با 

ممیزی های اعلام شــده از سوی ســاترا، قسمت هفتم این اثر مجوز نگرفت و در 
موعد مقرر به انتشار نرسید؛ اختلاف نظری که به رسانه ها و شبکه های اجتماعی 

کشید و با اظهارنظرهای کارگردان و مدیران ساترا ادامه یافت.
در نهایت با تعامل طرفین، ماجرا ختم به خیر شــد و پنج روز پس از این اتفاق، 

قسمت هفتم سریال به انتشار رسید.
چهار روز پیش از پخش اولین قسمت از »زخم کاری« و یک ماه و نیم پیش از 
توقیف کوتاه آن، مجموعه »می خواهم زنده بمانم« محصول دیگر فیلیمو، دچار 
مشکل شــد. در آن زمان معاونت اجتماعی ناجا از سکو پخش کننده خواست تا 
ســریال را متوقف کند؛ مســئله ای که علت آن به صورت رسمی اعلام نشد، اما 
گفته می شــد علت آن مخالفت این نهاد با بازنمایی کمیته انقلاب اســلامی در 

این سریال بود.
»می خواهم زنده بمانم« حدود ۴۸ ســاعت بعد، مجوز پخش را به دست آورد و 

به چرخه انتشار بازگشت.
در میان ســریال های نمایش خانگی، تنها اثری که با دستور مقام 
قضایی، پیش از پخش متوقف شد، »قورباغه« بود. اواخر پاییز ۹۹ 
و در حالی که چند بار توزیع این سریال به تعویق افتاد، دادسرای 
عمومی و انقلاب تهران در اطلاعیه ای بدون اشــاره به نام این اثر، 
از تأخیر در پخش یک ســریال خانگی، برای رفع ابهامات در منشأ 

سرمایه تهیه و تولید آن خبر داد.
در آن زمان گفته می شــد ســرمایه گذار پرحاشــیه ســریال 
»شهرزاد« که درگیر یک پرونده اقتصادی بود، سرمایه ساخت 
»قورباغــه« را تأمین کرده، اما این اثر در نهایت اوایل دی  ماه 

۹۹ آزاد شد و به انتشار رسید.
اواخر شــهریور ماه ۹۷ و در حالی که دو قســمت از ســریال 
»ممنوعــه« به انتشــار رســیده بــود، وجود یک ســکانس 
 حاشیه ســاز کــه روابــط نامتعــارف شــخصیت ها را تصویر 
می کرد، اعتراضات را برانگیخت و مدیران ســازمان سینمایی را 
مجاب کــرد که آن را توقیف کرده و اصلاحات مجددی به این 

اثر وارد کنند.
»ممنوعــه« در نهایت حدود دو ماه بعد مجوز پخش گرفت و به 
انتشار رســید. جالب آن که کارگردان این اثر، امیر پورکیان بود 

که کارگردانی »غربت« را نیز بر عهده دارد.

 »به خاطر یک مشت آجیل« به تهیه کنندگی 
علیرضــا خرســند و کارگردانی مشــترک با 
سیاوش قاسمی در ۱۳ قسمت ویژه نوروز در 
دست ســاخت قرار دارد. سریال، به مشکلات 

مردم، به ویژه قشر متوســط و ضعیف جامعه 
برای تأمین مخارج شب عید پرداخته می شود. 
این ســریال، یک خانواده از ســطح متوسط 
جامعه است که دغدغه های زیادی برای تأمین 

لباس و خورد و خوراک شــب عید خود دارند 
که این دغدغه ها، خانواده را دچار چالش های 
بسیاری می کند.  این ســریال با فیلمنامه ای 
نوشــته شــهیاد ضیائی، ۳۴ کاراکتر دارد که 
ســعی شده در کنار چهره ها، از بازیگران تئاتر 
برای معرفی به عرصه تصویر اســتفاده کنیم. 
لوکیشــن ها ۶۰ درصد مربوط به تهران و ۴۰ 

درصد دیگر در استان گیلان است.
رقیب سرسختی برای پایتخت ۷ می شویم

علیرضا خرســند، کارگردان »بــه خاطر یک 
مشــت آجیل« تصریح کرد: با ســاخت این 
مجموعــه رقیب سرســختی بــرای پایتخت 
هفت خواهیم شد. این ســریال اولین تجربه 
سریال ســازی علیرضا خرســند و ســیاوش 

قاسمی پس از فیلم های سینمایی »شکستن«، 
»بازی اجباری«، »چادر سفید« و »دوست من 
پاچان« اســت. وی گفت: ساخت این سریال 
هم اینک وارد پیش تولید خود شده و از اواخر 
مهر ماه که هوا سردتر شد و برگ ریزان پاییز و 
بارش ها را داشته باشیم، فیلمبرداری آن آغاز 
می شــود. وی افزود: یک سری آیین های شب 
عید گیلان هست که در خیلی از فیلم ها گفته 
نشــده و یا در میان مردم ایران به فراموشــی 
سپرده شده است، قرار است در »به خاطر یک 
مشــت آجیل«، این آیین ها به تصویر کشیده 
شود. خرســند می گوید: این سریال می تواند 
آغاز خوبی برای احیای سنت های نوروز باشد.
»به خاطر یک مشت آجیل«، برگرفته از سریال 

»گل پامچال« است
سیاوش قاســمی، کارگردان مشترک سریال 
هم می گوید: به خاطر یک مشــت آجیل، یک 
ارتباطــی برگرفته از ســریال »گل پامچال« 
دارد که مردم با آن خیلی خاطره داشــتند و 
حال و هوای خوبی داشــت. رویکرد ما سبک 
و ســیاقی این چنینی دارد؛ در سریال سازی 
مانند »پدر سالار« که هزار بار هم دیده شود 
باز هم دوست داریم آن را تماشا کنیم. بعد از 
دهه های ۶۰ و ۷۰ ، مردم از رسانه دور شده اند 
و آن حال و هوا و فضا کم رنگ شــده اســت. 
درصدد هستیم در مسیر سبک ایرانی اسلامی 
قدم برداریم و الگوهــای رفتاری خانواده های 

ایرانی را نشان دهیم.

»به خاطر یک مشت آجیل« برای نوروز ۱۴۰۴ آماده می شود 

سینما

به گزارش ایرنا، بدون شــک نقل و انتقالات 
فوتبــال ایران در تابســتان امســال، یکی از 
فصل های  پرحاشــیه ترین  و  پرهیاهوتریــن 
نقل و انتقالاتی بوده اســت. این در شرایطی  
اســت که هنوز برخی از چهره های مطرح و 
سرشــناس فوتبال ایران در شــرایطی که به 
روزهای پایانی تابســتان نزدیک می شــویم، 

بدون تیم هستند.
علیرضا جهانبخش

بدون شــک یکی از مهم ترین بازیکنان ایرانی 
که تیمی را هنــوز انتخاب نکــرده، علیرضا 
جهانبخش کاپیتان ۳۱ ساله تیم ملی فوتبال 
ایران است. جهانبخش در شرایطی در ۲ بازی 
تیم ملی ایران در مرحله مقدماتی جام جهانی 
۲۰۲۶ برابر قرقیزســتان و امــارات به میدان 
رفــت که بعد از اتمام قرارداد وی با باشــگاه 
فاینورد هلند، این بازیکن ســرانجام بعد از ۳ 
ســال از این تیم جدا شد. باشگاه پرسپولیس 
در دو مقطع از طریق چند واســطه خواستار 
جذب کاپیتان تیم ملی شــد که جهانبخش 
اعلام کــرد قصد دارد در اروپا به فوتبال خود 
ادامــه دهد. حــالا برخــی از گمانه زنی ها از 
بازگشــت کاپیتان تیم ملی ایــران به فوتبال 
انگلیس و باشگاه شفیلد یونایتد خبر داده اند.

سامان قدوس
قدوس ســتاره تیم ملی فوتبــال ایران یکی 
دیگــر از مهم ترین چهره هــای فوتبال ایران 
است که بعد از جدایی از برنتفورد هنوز تیمی 
را برای فصل جدید انتخاب نکرده. در مقطعی 
از فصل باشــگاه استقلال به دنبال جذب این 
ســتاره بود که با پاسخ منفی وی مواجه شد. 
گفته می شــود تیــم مالمو ســوئد و دو تیم 
پورتموث و واتفــورد انگلیس خواهان جذب 

این هافبک ۳۱ ساله هستند.
کریم انصاری فرد

مهاجم کهنه کار ایرانی مدت هاست که فوتبال 
خود را در خــارج از ایران دنبال می کند. این 
مهاجــم ۳۴ ســاله فصل گذشــته را در تیم 
آریس در ســوپرلیگ یونان پشت سر گذاشت 
و بعــد از اتمام این فصل و با پایان قراردادش 
از این تیم یونانی جدا شــد. در روزهای اخیر 
خبرهای مبنی بر علاقه جواد نکونام، سرمربی 
اســتقلال به این مهاجم مطرح شده و گفته 
می شود آبی پوشــان به دنبال جذب کاپیتان 
ســابق تیم ملی هســتند. این در حالی  است 
که وی بارها اعلام کرده با توجه به شــرایط 
خانوادگی دوســت دارد فوتبــال خود را در 
خــارج از ایران ادامــه دهــد. از یونان خبر 

می رسد باشــگاه ایراکلیس، یکی از تیم های 
پرطرفدار دســته اول یونان به شدت خواهان 
جذب کریم انصاری فرد اســت. ایراکلیس که 
با هدف صعود به ســوپرلیگ یونان در فصل 
جدیــد برنامه ریزی کرده، معتقد اســت که 
انصاری فــرد می تواند نقش  تجربه و گل زنی 

مهمی در تحقق این هدف داشته باشد.
ارسلان مطهری

مهاجم گل زن اســتقلالی ها که ســرانجام در 

زمستان سال گذشته با حواشی فراوان از تیم 
محبوب خود جدا شــد و راهــی تبریز و تیم 
تراکتور گردید، همچنان بدون تیم است. وی 
بعد از ۲۶ بازی برای پرشورها تنها یک پاس 
گل داد و در نهایت در پایان فصل از تراکتور 
جدا شــد. وی در چندیــن مقطع با تیم های 
مختلفــی از جمله ذوب آهن اصفهان و ملوان 
بندرانزلــی وارد مذاکره شــد کــه در نهایت 

حضور وی در این دو تیم منتفی شد.

علیرضا حقیقی
ســنگربان کهنه کار فوتبال ایران در تابستان 
ســال گذشــته بعد از جدایی از تیم نساجی 
تهران، راهی تهران و تیم هوادار شد و در یک 
فصل حضور در این تیم در ۲۷ بازی به میدان 
رفت که موفق به ثبت ۷ کلین شیت شد. بعد 
از انتخاب مهدی رحمتی به عنوان ســرمربی 
هوادار، با توجه به مشــکلات قدیمی که این 
دو با هم داشــتند، حقیقی جدا شــد و هنوز 
تیم جدیدی را انتخاب نکرده اســت. گفتنی  
است حقیقی به دلیل شکستگی دست دوران 
مصدومیت را سپری می کند و همین موضوع 
سبب شده تا این لحظه تیمی سمت سنگربان 

اسبق تیم ملی نرود.
رشید مظاهری

ســنگربان ۳۵ ســاله و اســبق تیم فوتبال 
اســتقلال تهران بعد از جدایی از تیم پیکان 
تهــران در تابســتان ســال گذشــته راهی 
قائمشــهر شــد تا لباس نســاجی مازندران 
 را برتن کند. رشــید بعــد از ۶ ماه حضور در 
جمع ببرهای مازنــدران در نیم فصل دوم از 
این تیم جدا شــد. مظاهری از زمستان سال 
گذشــته تا این لحظه هنوز بــا تیمی قرارداد 

نبسته است.

درآستانهپایانتابستان؛

 مهم ترین بازیکنان ایرانی که هنوز تیم ندارند



بازدید کارشناسان بنیاد مسکن فارس از کارگاه های 
طرح مسکونی نشاط سلطان آباد شیراز

به گزارش ســبحان، پنج فاز طرح مســکونی نشاط شیراز در رصد و پایش 
کارشناسان طرح نهضت ملی مســکن سلطان آباد شیراز ازجمله طرح های 
تأمین مســکن شهری اســت که با مشــارکت و همراهی بنیاد مسکن در 
راســتای تأمین مســکن مورد نیاز متقاضیان در 5 فاز در حال اجرا است. 
ســایت شهرک نشــاط شــامل پروژه های ۴۹۶ واحدی در ماهیت مسکن 
شــهری، ۷۰۰ واحدی و ۱۴۸ واحدی با ماهیت نهضت ملی مسکن، ۱۴۰ 
واحدی موسوم به سایت بوم محله با ماهیت مسکن شهری و ۱۴۴ واحدی 

موسوم به سایت شکفت با ماهیت مسکن محرومین در دست اجراست.
این طــرح که برخی از فازهــای آن در مراحل پایانی قــرار دارد؛ یکی از 
بنیادی ترین طرح های تأمین مســکن در استان فارس است که همجوار با 
شــهرک سلطان آباد شــیراز در یکی از مناطق نزدیک به شیراز قرار دارد و 
بخش قابل توجهی از جمعیت متقاضی مسکن را در خود جای خواهد داد. 
کارشناســان بنیاد مســکن ضمن بازدید از روند اجرا و ارزیابی پروژه های 
نهضت ملی مســکن و مسکن شهری در ســایت شهرک نشاط سلطان آباد 

چگونگی کمی  و کیفی پیشرفت این طرح را مورد ارزیابی قرار دادند.
در این برنامه در ســایت شــهرک نشــاط از فازهای نهضت ملی مسکن و 
مسکن شهری سایت شهرک نشاط شیراز بازدید به عمل آمد. کارشناسان 
بنیاد مسکن در حاشیه این بازدید ضمن ارزیابی پیشرفت فاز های مختلف 
طرح بر لزوم شتاب بخشــی به اجرای این طرح مطابق با برنامه زمان بندی 

تأکید کردند. 

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان فارس خبر داد: 
 برگزاری چهارمین دوره انتخابات انجمن

 حمایت از حقوق مصرف کنندگان در فارس

حمیدرضــا ایــزدی، مدیــرکل صنعت، معــدن و تجارت اســتان فارس 
گفــت: چهارمین دوره انتخابــات هیئت مدیره انجمــن حمایت از حقوق 

مصرف کنندگان در این استان برگزار می شود. 
ایزدی اظهار داشــت: افرادی کــه می خواهند کاندیــدای چهارمین دوره 
انتخابــات هیئت مدیره انجمن یاد شــده در شهرســتان شــیراز شــوند، 
می توانند با در دســت داشــتن مدارک لازم از ۱5 الی ۱۹ مهرماه ســال 
جاری درشهرســتان شــیراز به اداره کل صنعت، معدن و تجارت فارس به 
آدرس شــیراز، خیابان ۷ تیر، تقاطع اردیبهشت، ساختمان شهیدان ایزدی 
مراجعه و در شهرستان ها به ادارات صنعت، معدن و تجارت شهرستان خود 

مراجعه نمایند. 
به گفته وی، مدارک لازم برای ثبت نام در انتخابات یاد شده کپی شناسنامه 
و کارت ملی، کپــی آخرین مدرک تحصیلی )حداقــل مدرک قابل قبول 
کارشناسی می باشد( و تکمیل فرم مربوطه که در زمان مراجعه به اداره کل 

به آنها ارائه می شود، است. 
مدیــرکل صنعت، معدن و تجارت فارس یادآور شــد: افــرادی می توانند 
کاندیدای چهارمین دوره انتخابات یاد شــده شــوند که در ســامانه جامع 
عضویــت انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان به آدرس اینترنتی 
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الکترونیک اقدام کرده باشند. 
ایــزدی همچنیــن یادآور شــد: تنهــا اعضا انجمــن حمایــت از حقوق 
مصرف کنندگان اجازه شــرکت در انتخابات را دارنــد و این اعضا نیز باید 
حتماً مراحل ثبت نام خود را در سامانه جامع عضویت انجمن ملی حمایت 

از حقوق مصرف کنندگان تکمیل کرده باشند. 
وی اظهــار داشــت: بر اســاس اساســنامه انجمــن حمایــت از حقوق 
مصرف کنندگان، تابعیت و متعهد بودن به نظام جمهوری اســامی  ایران، 
داشــتن حداقل ۱۸ سال سن، ثبت درخواســت عضویت در سامانه جامع 
عضویــت از شــرایط عضویت در این انجمن می باشــد. شــهروندان و هم 
اســتانی ها به این نکته توجه داشته باشند که هر فرد از طریق این سامانه 

تنها می تواند در انجمن شهرستان محل اقامت خود عضو شود.
گفتنی اســت؛ انجمن حمایت از حقوق مصرف کنندگان، براساس ماده ۹ 
قانون حمایت از حقوق مصرف کنندگان مصوب سال ۱۳۸۸ مجلس شورای 
اســامی  به منظور سامان دهی مشــارکت مردمی  در اجرای سیاست ها و 

برنامه های حمایت از حقوق مصرف کنندگان، تأسیس شده است. 

اعزام ۳۰ گروه جهادی دانشجویی فارس
 به اردوهای جهادی در تابستان جاری

به گزارش سبحان، عباس توانا، مسئول بسیج دانشجویی فارس از اعزام ۳۰ 
گروه جهادی به اســتعداد بیش از ۳ هزار دانشجوی بسیجی این استان به 

مناطق کم  برخوردار در تابستان جاری خبر داد. 
توانا در بازدید از اردوهای جهادی دانشــجویی عهد خدمت اســتان فارس 
اظهار داشــت: نظام مقدس جمهوری اسامی  در طول حیات پربرکت خود 
با هدایت های مقام معظم رهبری و با اســتفاده از ظرفیت بی نظیر مردمی 
 توانســته با عبور موفقیت آمیز از پیچ های ســخت، از تهدیدات دشمنان، 
فرصت های مناســبی را ایجاد کرده که پشت ســر گذاشتن مقطع تاریخی 
دفاع مقدس و رشد قابل توجه و غرورانگیز در عرصه های علمی، فرهنگی، 

اجتماعی و... از مصادیق بارز آن است. 
مسئول بســیج دانشــجویی فارس با بیان اینکه ۳۰ گروه جهادی وابسته 
به بســیج دانشجویی دانشــگاه های این در قالب اردوهای عهد خدمت در 
تابســتان ۱۴۰۳ از اول تیر تا ۳۱ شــهریور در مناطق کم  برخوردار فعالیت 
می کنند، ادامه داد: حدود ۳ هزار دانشــجوی بســیجی اســتان فارس در 
قالــب اردوهای ۱۰ و هفــت روزه به مناطق محــروم و کم  برخوردار برای 

خدمت رسانی در تابستان سال جاری اعزام می شوند.

مدیر توسعه بازرگانی جهاد کشاورزی فارس  بیان کرد: 
 رونق صادرات انجیر از گمرکات فارس

 
به گزارش ســبحان، سمیه سلیمی، سرپرســت مدیریت توسعه بازرگانی 
سازمان جهاد کشاورزی اســتان فارس از رونق صادرات انجیر از گمرکات 
این استان نسبت به سال گذشته خبر داد و گفت: در سه ماه نخست سال 
جاری 2۷۹ تن انجیر از گمرکات استان فارس صادر شده است که بیش از 

چهار برابر مجموع کل صادرات سال گذشته است.
 سلیمی  با بیان اینکه ارزش محموله های انجیر صادر شده حدود ۸۳۸ هزار 
دلار برآورد می شــود، اظهار کرد: میزان کل انجیر صادراتی ایران از مبادی 
گمرکی کشور در طول بهار امسال ۱۴۱۹ تن به ارزش چهار میلیون و 252 

هزار دلار اعام شده است. 
این مســئول با بیان اینکه بر اســاس آمار ها در ســال ۱۴۰2 بیش از ۱۹ 
هزار تن انجیر به ارزشــی بالغ بر 5۶ میلیون دلار به خارج از کشــور صادر 
شده اســت، اظهار کرد: انجیر تولیدی شهرستان استهبان سهم حدود ۹۰ 

درصدی از صادرات این محصول را به خود اختصاص داده است.
ســلیمی  با اذعان به اینکه انجیر استهبان، یکی از ۶ محصول ثبت شده در 
نظام میراثی کشــاورزی با اهمیت جهانی در ایران است، ابراز کرد: حدود 
۷5 درصد از انجیر خشــک این شهرستان به کشورهای چین، هنگ کنک، 
ویتنام، هند، مالزی، تاجیکســتان و کشورهای حوزه خلیج فارس صادر و 

مابقی در داخل کشور مصرف می شود. 
وی با اشاره به ســطح حدود 2۶ هزار هکتاری انجیرستان های شهرستان 
اســتهبان، بیان کرد: برای سال جاری تولید ۱۸ هزار تن انجیر خشک در 
این شهرســتان برآورد شده است که ظرفیت مناسبی برای سرمایه گذاری 

در این زمینه فراهم است. 
سرپرست مدیریت توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان فارس با 
یادآوری وجود دو زنجیره ارزش تولید انجیر، ســه واحد فرآوری و ۱۰واحد 
بســته بندی انجیر به صورت کارگاهی و کارخانه ای در شهرستان استهبان، 

افزود: وجود این توانمندی ها بستری مناسب برای صادرات انجیر است. 
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به گزارش ســبحان، محســن پاپری زارعی، رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی اســتان فارس در رأس هیئتی متشکل 
از عبدالحمید ســنگی معــاون بودجه، مــژگان یزدان پناهی 
کارشــناس معین شهرستان اقلید و وحید نظری رئیس گروه 
نوســازی عملکرد، وارد شهرســتان اقلید شــد و با همراهی 
حجت الاســام گشــول امام جمعه شهرســتان اقلید، مسلم 
صالحی نماینده مردم شهرســتان اقلید در مجلس شــورای 
اســامی، منصــوری فرماندار شهرســتان اقلیــد و تعدادی 
از مدیــران ادارات شهرســتان، از پروژه هــای نیمه تمام در 

شهرستان اقلید بازدید کرد. 
پاپری زارعی در بدو ورود به شهر حسن آباد از توابع شهرستان 
اقلید از پروژه احداث ســاختمان پاسگاه انتظامی  و همچنین 

پروژه فاضاب این شهر بازدید کرد. 

بازدید از گردنه امامزاده اســماعیل )ع( و گردنه آســپاس با 
هدف تأمین اعتبار روشــنایی، تعریض و رفع نقاط حادثه خیز 
این گردنه ها و همچنین بازدید از ورودی روســتای آسپاس با 
هدف تعریض مســیر ارتباطی احداث شــده بر روی رودخانه 
عبوری، از برنامه های بعدی ســفر رئیس سازمان مدیریت و 

برنامه ریزی استان فارس به شهرستان اقلید بود . 
پاپری زارعی در ادامه ســفر خود به شهرستان اقلید، از جاده 
ارتباطی اقلید به ســورمق، مســیر ارتباطی اقلید به راه آهن، 
روکش آســفالت دشــت نمدان، پروژه تکمیــل جاده جدید 
)راه روســتایی( ســه قات-آب باریک-بــاغ نو-رضاآباد به 
گودکنگری، راه ارتباطی خنجشت-چشــمه رعنا، تأمین آب 
روستاهای نظام آباد و حســین آباد و سالن ورزشی نظام آباد و 
خنجشــت بازدید کرد . بازدید از پایگاه اورژانس جاده ای شهر 

میان-دشــت نمدان، بازدید از تونل اباصالح المهدی )عج( با 
هــدف تأمین اعتبار برای خرید و نصــب تهویه هوا برای این 
تونل، بازدید از پروژه احداث باشگاه فرهنگیان اقلید و بازدید 
از سالن ورزشی شهید سلیمانی اقلید از دیگر برنامه های سفر 
شهرستانی رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس 
به شهرستان اقلید بود. از دیگر برنامه های سفر پاپری زارعی 
به شهرســتان اقلید می توان به بازدید از ساختمان نیمه تمام 
مرکز جامع ســامت ولیعصــر )عج( اقلید، بازدیــد از پروژه 
احداث ســاختمان نیمه تمام کتابخانه عمومی  اقلید، بازدید از 
ســاختمان نیمه تمام بحران شهرداری اقلید، و بازدید از طرح 

سامان دهی رودخانه بروک اقلید اشاره کرد . 
پایان بخش برنامه ســفر شهرستانی رئیس سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی استان فارس به شهرستان اقلید، تشکیل جلسه ای 

با هدف بررســی اعتبارات و هزینه کرد آن در راستای تکمیل 
پروژه های در حال ساخت، بررســی میزان پیشرفت فیزیکی 
پروژه ها و راه اندازی ســریع این پروژه هــا بود که تصمیمات 

مهمی  در خصوص حل این مشکات اتخاذ گردید. 
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس با مشاهده 
وضعیت نامناســب صندلی های ســالن جلســات فرمانداری 
شهرســتان اقلید که مســتهلک و قدیمی  بود؛ دستور خرید 

۱۰۰ صندلی برای این سالن را نیز صادر کرد . 

به گزارش ســبحان، محمد حضرتی، مدیر بازرسی شرکت توزیع نیروی 
برق شیراز اعام کرد که طی هفته های اخیر و با همکاری دستگاه قضایی 
و پلیــس امنیت اقتصادی فــارس، بزرگ ترین مزرعه اســتخراج رمزارز 

غیرمجاز در کان شهر شیراز کشف شد. 
  هفت میلیون کیلووات ساعت بازگشت انرژی

حضرتــی در توضیــح این خبــر گفت: طی بررســی های کارشناســی، 
استعامات از مراکز ذیصاح، بهره گیری از گزارشات مردمی  و همچنین 
استفاده از بانک اطاعاتی این مرکز غیرمجاز شناسایی و با اخذ دستورات 
قضایی و راهبری و مســاعدت پلیس عملیات شناسایی و اقدامات قانونی 
صورت گرفت و بعد از تکمیل گزارش های تخصصی و مســتندات مدنظر، 
با همکاری دستگاه قضایی و پلیس امنیت اقتصادی فارس، طی یک اقدام 
منسجم، دستگاه های غیرمجاز جمع آوری و به انبار کالای قاچاق منتقل 
شد.  مدیر بازرسی شرکت توزیع نیروی برق شیراز خاطرنشان کرد: انرژی 
برگشــتی حاصل از کشف و ضبط این تعداد ماینر غیرمجاز، معادل هفت 

میلیون کیلووات ساعت، محاسبه شده است. 
  هر دستگاه ماینر حدود مصرف سه خانوار انرژی برق مصرف می کند

وی بــا یادآوری اینکــه ارزش ریالی این میزان انــرژی برق بالغ بر 2۰۷ 
میلیارد ریال برآورد می شــود، گفت: هر دستگاه استخراج رمزارز )ماینر( 
حدود مصرف ســه خانوار انرژی برق مصرف می کند و با توجه به ناترازی 
در فصل تابســتان با هدف پایداری شبکه سراسری، حتی مراکز مجاز هم 
فعالیتشان محدود و بعضاً ممنوع می شود.  حضرتی گفت: از ابتدای امسال 
تاکنون ۴۱ مرکز اســتخراج رمزدارایی شامل ۱۴2۹ دستگاه غیرمجاز در 
محدوده شرکت توزیع برق شــیراز، شناسایی، کشف و ضبط شده است. 
این مسئول با بیان اینکه مراکز استخراج رمزارز غیرمجاز منجر به افزایش 
مصرف برق و اثرگذار بر ناترازی انرژی محســوب می شــوند، خاطرنشان 
کرد که اقدامات فنی و تخصصی برای شناســایی چنین مراکز و کشــف 
دســتگاه های ماینر غیرمجاز در حوزه فعالیت شــرکت توزیع نیروی برق 

شیراز به طور جدی ادامه دارد. 
  استخراج کنندگان غیرمجاز رمزارز، باید بهای برق مورد استفاده را با 

نرخ صادراتی پرداخت کنند
حضرتی با اشــاره به تصمیمات وزارت نیرو و شرکت توانیر برای مقابله با 
استخراج رمزارزهای غیرمجاز، گفت: استخراج کنندگان غیرمجاز رمزارز، 
باید بهای برق مورد استفاده برای اســتخراج رمزارز را با بالاترین قیمت 
که همان نرخ صادراتی اســت، پرداخت کنند. مدیر دفتر بازرسی شرکت 
توزیع برق شیراز افزود: این هزینه در ماه های گرم دو برابر شده، به عاوه 
اینکه هزینه های کشــف، دستکاری لوازم اندازه گیری و خسارت به شبکه 
نیز محاسبه و دریافت شده و در صورت تکرار، انشعاب مشترک نیز جمع 
آوری می شــود. وی با بیان اینکه استفاده از دستگاه های استخراج رمزارز 
باعث بروز نوســان و واردآمدن آســیب به تجهیزات شبکه و لوازم برقی 
شــهروندان و در نهایت قطع برق می شــود، گفت: با دارندگان غیرمجاز 
این دستگاه ها براساس قانون برخورد قاطع خواهد شد و دستگاه های آنها 
پس از شناسایی و کشف به مقام های قضایی برای امحاء تحویل می شود. 

بــه گــزارش ســبحان، سرپرســت ســازمان 
حمل و نقل ریلی و رئیــس اداره مطالعات بحران 
شهرداری شیراز در جلســه ای مشترک بر لزوم 
توجــه به رعایــت الزامات پدافنــد غیرعامل در 
همــه مراحل مکان یابی و ســاخت ایســتگاه ها 
 و تکمیــل خطوط قطار شــهری تأکیــد کردند. 
علی کانتری، سرپرست سازمان حمل و نقل ریلی 
شــهرداری شیراز با اشاره به اینکه اجرای پدافند 
غیرعامل در این ســازمان جــز برنامه های اصلی 
است، بر تقویت و ارتقاء توان دستگاه های امدادی 

و خدمات رسان در مواقع بحران تأکید کرد. 
وی با بیان اینکه الزامــات پدافند غیرعامل باید 
عاوه بر خطوط و ایســتگاه های تکمیل شده در 
جانمایی ایستگاه های جدید نیز مدنظر قرار گیرد، 
اظهار کرد: ســازمان حمل و نقــل ریلی همچون 
گذشته درکنار اداره مطالعات بحران شهرداری و 
سایر دستگاه های امدادرسان و خدمات رسان آماده 
برگزاری مانورها و تمرینات مدیریت بحران برای 
 ایجاد هماهنگی بیشــتر در زمان های حساس و 

مورد نیاز است.
امیــد جابــری، رئیــس اداره مطالعــات بحران 
شهرداری شــیراز نیز در این دیدار قطار شهری 
را مکانی حســاس و حیاتی توصیــف کرد و در 
ادامــه افزود: این مکان به دلیل اینکه جزء اصلی 

ارتباط دهنده فضای زیــر زمین و روی زمین را 
ایجاد می کند در بحران هایی مانند جنگ و سایر 
حوادث می تواند پناهگاهی ایمن برای شهروندان 
باشــد. وی عنوان کرد: به رغم این فرصت ها باید 
توجه داشــته باشیم در زمان هایی مانند خطرات 
احتمالی تجمع مسافران در محیط مترو  می تواند 
تهدید محسوب شود و دستگاه های امداد رسان و 
خدماتــی باید بــرای چنین مواقعــی آمادگی و 
تمرین کافی داشته باشند. رئیس اداره مطالعات 
بحران شــهرداری با اشاره به اینکه چندی پیش 
مانوری در راستای ارزیابی عملکرد دستگاه ها در 
زمان بحران در خط یک مترو شیراز برگزار شده 
است از تداوم این مانورها و شناسایی نقاط قوت 
و ضعف خبر داد و تأکید کرد: باید آسیب پذیری 
مســافران و مکان ها را با رعایت الزامات پدافند 

غیرعامل به حداقل برسانیم. 

به گزارش ســبحان، حمیدرضا قانعی، به عنوان 
ســخنران پیش از خطبــه نمازجمعه شــیراز 
ســخنان خود را با عرض ادب و احترام و تبریک 
۹ ربیــع الاول، آغاز امامت و ولایت امام دوازدهم 
امام شــیعیان، حضرت حجت )عج( شروع کرد 
و پیشــاپیش آغاز هفته وحدت و میاد حضرت 
ختمی مرتبــت، محمد مصطفــی )ص( را نیز 

تبریک گفت. 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسامی  استان فارس، 
افــزود: خداوند را بابت ایــن نعمت که بار دیگر 
توفیق یافتیم و در محضــر آماده کنندگان نماز 
سراســر نور جمعه حاضر شدم شاکرم و در این 
مجــال کوتــاه نکاتی راخدمــت مؤمنین عرض 

خواهم کرد. 
اهداف  تحقق  برای  برنامه های 45 دستگاه    

نقشه مهندسی فرهنگی عملیاتی شده است
وی ابتدا بر مقدمه ای کوتاه اشــاره داشــت و در 
ادامه مطالبی را به این شــرح ارائه کرد: اســتان 
پهناور فارس بــا جمعیت بیش از 5 میلیون نفر 
چهارمین استان پرجمعیت کشور است و از نظر 
تنوع فرهنگی کاماً اســتثنا اســت. این استان 
با ۳۷ شهرستان و گســتره جغرافیایی کم نظیر 
هنری، فرهنگــی و قرآنی اســت و برنامه ریزی 
و بستر ســازی برای بهره مندی از این ســرمایه 

گرانبها کاری پیچیده و دقیق است. 
شناســایی نقاط قــوت و ارزیابــی نقاط ضعیف 
و تــاش برای بهینه ســازی شــرایط فرهنگی 
و اجتماعــی این اســتان نیازمند نقشــه راهی 
دقیــق و علمی  و با جزئیات اســت، که بحمدا... 
صاحبان فکر و اندیشه از دیرباز برای تحقق این 
مهم کوشــیده اند و حاصل تــاش آنها در قالب 
برش استانی نقشه مهندسی فرهنگی فارس در 
اختیار ماســت و در چند سال گذشته به عنوان 
تابلــو راهنما و مشــخص کننده ســیر حرکت 
 اســتان در امورات فرهنگی بســیار راه گشــا و 

گره گشا بوده اســت.  امروزه به واسطه تاش ها 
و درایت هــا و راهبری حضرت آیــت ا... دژکام، 
نماینــده ولی فقیــه در اســتان اتــاق وضعیت 
فرهنگی اســتان از ابتدای سال ترسیم گردیده 
اســت و برنامه های فرهنگی ۴5 دســتگاه برای 
تحقق اهداف این سند تدوین و عملیاتی گردیده 
اســت و مدیران و کارشناســان به صورت مکرر 
اقدامات خــود را در خصوص پیشــبرد اهداف 
سند به دبیرخانه شورای فرهنگ عمومی  استان 

گزارش می نمایند. 
  نظام نامه رتبه بندی دســتگاه های فرهنگی

 سر و شکل تازه ای یافته است
به منظور تشــویق و توصیــه و اهتمام جدی تر 
مدیــران فرهنگــی اســتان بــرای اولیــن بار 
شــاخص هایی ویــژه ارزیابی آنها در جشــنواره 
شهید رجایی اســتان تعریف گردید و ان شاءا... 
دســتگاه های موفق در خصوص پیشبرد اهداف 
ســند مورد تقدیر قرار خواهند گرفت و سازوکار 
نظــارت و همچنین ارزیابــی متولیان فرهنگی 
اســتان بیش از پیــش فراهم گردیده اســت و 
نظام نامه رتبه بندی دستگاه های فرهنگی نیز سر 

و شکل تازه ای یافته است. 
امروزه شاید پاســخ به این سؤال ضروری باشد 
که آیا مــا در عرصه فرهنگی عمومی  حرکت رو 
به پیشــرفت داشته ایم، یا اینکه در این خصوص 

عقب گرد اتفاق افتاده است ؟
بحمدا... در عمده شــاخص های فرهنگ عمومی 
 حرکت اصاحی آغاز گردیده است و خادمان شما 
در عرصه هــای فرهنگی با همراهی مجموعه ها و 
گروه های دغدغه مند مردمی  برای بهتر شدن این 
شاخص ها تاش بی وقفه ای را داشته و دارند و با 
رصد کردن فعالیت های دشــمنان ملیت ایران و 
با شــناخت دقیق از این عرصه، آینده ای امیدوار 

کننده را برای جامعه ترسیم می نمایند. 
بــا اطاع عرض می کنم کــه تولیدات فرهنگی، 

هنری و رســانه ای در خصــوص تبیین اهداف و 
ضرورت های فرهنگی انقاب اسامی  رشد کمی 

 و کیفی جدی را تجربه کرده است. 
  مشاهده بیش از 1۰ چهره قهرمان ملی بر پرده 

سینما در سال گذشته
فقط در ســال گذشته در جشــنواره فیلم فجر 
مــا چهره بیــش از ۱۰ قهرمان ملــی و میهنی 
خود را به پرده عریض ســینما مشاهده کردیم 
و این مســیر برای معرفی شــهدای عزیز، زنان 
 موفــق، شــاعران نــام آور بیش از پیــش مهیا 

شده است. 
رویدادهــای شــعر آیینی در اســتان به همت 
گروه های مردمی  توســعه کمــی  و کیفی قابل 
توجهی را به خود دیده اســت و امروزه در عمده 
شهرســتان های اســتان یک جریان فعال شعر 
آیینــی در خصوص تعمیــق فرهنگ اهل بیت و 

ائمه اطهار فعالیت می کنند. 
متولیــان فرهنگ در اســتان نســبت خود را با 
دغدغه هــای رهبر عزیز انقاب اســامی  کاماًً 
می دانند و برای تحقق منویات ایشــان شــب و 
روز نمی شناســند، گواه این امر توســعه کمی  و 

کیفی برنامه های آموزشی در خصوص جمعیت و 
فرزندآوری و خانواده موفق است. 

مهارت های  خصوص  در  لازم  دانش  تعمیق    
خانواده

در این روزها همه عزیزان دســت به دست هم 
داده انــد تا دانــش لازم در خصوص مهارت های 
خانــواده در جامعه تعمیق یابــد و این روزها به 
همــت ائمه  جمعه در شهرســتان های مختلف 
اســتان برنامه هــای ترویجی قــرآن و معارف 
اهل بیــت و آموزش هــای خانواده رشــد جدی 
یافته اســت و این عزیزان با همت جمعی برای 
رفع برخی از اشــکالات تاش مضاعفی را به کار 

گرفته اند. 
فعالیت های حوزه کتــاب و کتابخوانی و ترویج 
کتاب هــای خوب با برنامه ریــزی دقیق در حال 
افزایش اســت و تــاش می گــردد رویدادهای 
تخصصی این حوزه از طریق رســانه های مجازی 
بیش از پیش در اختیار هم استانی ها قرار گیرد. 
رشد کمی  تعداد کتابخانه های استان را نیز باید 

به این مهم افزود. 
اســتان فارس همــواره با مشــاهیر و مفاخر و 

فرهیختگان خود شناخته می شود، طی سالیان 
گذشته برای معرفی بسیاری از آنها برنامه ریزی 
شده است و شــخصیت های بزرگی مثل آیت ا... 
نجفی لاری، آیت ا... احمد بهشــتی ســید علی 
خان مدنی شیرازی، آیت ا... سید عبدا... شیرازی، 
آیت ا... جهانگیر خان قشــقایی و بسیاری دیگر 
از چهره هــای فرهنگی و هنری مورد تقدیر قرار 

گرفته اند. 
  دومین کنگره پانزده هزار شــهید در آبان؛ 
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت کمتر از شهادت نیست

و اما اشــاره کوتاهی داشــته باشــیم به رویداد 
بزرگ دومین کنگره پانزده هزار شــهید استان 
فارس که ان شــاءا... در آبان ماه پیش رو برگزار 
خواهد شد. جمع بســیار زیادی از عاقه مندان 
به فرهنگ شهید و شــهادت در استان گرد هم 
آمده اند و تمام خاقیــت خود را برای زنده نگه 
داشتن یاد و نام شــهیدان عزیز این دیار به کار 
گرفته اند کــه حاصل آن را در گونه های مختلف 
فرهنگی و هنری به زودی مشاهده خواهید کرد 
و همان گونه که مطلعیــد ترویج فرهنگ ایثار و 
شــهادت کمتر از شهادت نیســت و این رویداد 
بــزرگ ان شــاءا... افتخاری بــزرگ در کارنامه 

متولیان امر خواهد شد. 
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسامی  استان فارس 
ابراز داشــت: یاد و نام همه شهدا از صدر اسام 
تا انقــاب اســامی  و دفاع مقــدس را گرامی 
می داریــم؛ شــهدای خدمت آیت ا... رئیســی و 
یاد می کنم از هشــدای مظلوم این حرم مطهر، 
شهدای دو حادثه تروریستی شاهچراغ )»ع( که 
بــه فرموده رهبری عزیز ایــن حادثه باید مانند 

واقعه عاشورا زنده نگه داشته شود. 
قانعی در انتها خاطرنشــان کرد: خدایان چنان 
کن ســرانجام کار تو خشنود باشی و ما رستگار؛ 
حــرم مطهر حضــرت احمد بن موســی نگین 
درخشان فرهنگ و هنر و ایمان این دیار است. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد فارس: 

نظام نامه رتبه بندی دستگاه های فرهنگی سر و شکل تازه ای یافته است

بازدید رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان فارس از پروژه های نیمه تمام 
شهرستان اقلید 

سرپرست سازمان حمل و نقل ریلی شهرداری شیراز:کشف بزرگ ترین مزرعه رمزارز غیرمجاز در شیراز

خطوط مترو باید با رویکرد پدافند غیرعامل
 احداث شود

بــه گــزارش ســبحان، محمــد ثابت اقلیــدی، مدیــرکل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی استان فارس از 
اجرای نزدیک به ۷۰ پروژه مرمتی در سطح استان خبر داد و 
گفت: در حال حاضر برنامه ریزی ها برای اجرای این پروژهای 
مرمتی روند عادی خود را طی می کند و برخی از پرونده های 
مرمتی نیز گشوده است و مرمتگران در بناهای شاخص و ملی 

این استان مشغول کارند. 
  تهیه طرح مرمتی برای آثار تاریخی

ثابت اقلیــدی تهیه طرح مرمتــی برای آثــار تاریخی را یک 
ضرورت دانســت و افزود: هرگونه اقدام مرمتی و سامان دهی 
در آثار تاریخی بر اســاس طرحی که توسط کارشناسان این 
اداره کل تهیه شده صورت می گیرد. مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی استان فارس به انتخاب پیمانکاران 
برای مرمت آثار اشــاره کرد و افــزود: با دقت نظر و دارا بودن 

شــرایط لازم کار پیمانــکاران مرمتی آثــار تاریخی انتخاب 
می شــوند و روند فعالیت آن ها تحت نظــارت ناظر فنی این 
اداره کل خواهد بــود.  وی با بیان اینکه دغدغه فعالان حوزه 
میراث فرهنگی و گردشگری نسبت به جذب اعتبارات و اجرای 
پروژه های مرمتی بجاســت اما به شرطی که قوانین و مقرارات 
مربوط به شرایط جذب اعتبارات، نحو برنامه ریزی ها و انتخاب 

پیمانکاران و عقد قراردادها را به صورت تخصصی بدانند. 
  هچ پولی برگشت نمی خورد

ثابت اقلیدی با اشاره به اظهار نظرات برخی منتقدین در مورد 
شایعه برگشت اعتبارات در این اداره کل و نبود برنامه مدون، 
تأکید کرد: طبق برنامه ریزی های انجام شــده اعتبارات مورد 
نیاز به پروژه ها تخصیص یافته اســت و به اصطاح هچ پولی 
برگشــت نمی خورد. از ســویی دیگر هنوز سال مالی به پایان 

نرسیده و جای هیچ گونه نگرانی نیست. 

  اعتبار مرمت تخت جمشــید از محل مسئولیت اجتماعی 
وزارت نفت بالغ بر 6۰ میلیارد تومان می باشد

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان 
فارس در ادامه سخنانش اختصاص ۱۳۰ میلیارد تومان بودجه 
برای اجــرای پروژه مرمــت مجموعه جهانی تخت جمشــید 
را کذب دانســت و افزود: اعتبار مرمــت این میراث  جهانی از 
محل مســئولیت اجتماعــی وزارت نفت بالغ بــر ۶۰ میلیارد 
تومان می باشــد و مبلــغ ۴۰ میلیارد تومان ایــن پروژه هم 
 در حال طی کردن تشــریفات قانونــی مناقصه در واحد امور 

قراردادها است.
  امسال اجازه برگشت ریالی را نخواهم داد 

وی در ادامه سخنانش با اشاره به اینکه در سال مالی گذشته 
و در دوره مدیریــت قبلــی ایــن اداره کل 5۰ میلیارد تومان 
اعتبار برای مرمت پیش بینی شــده بــود که ۸ میلیارد تومان 

آن برگشــت خورده بود، افزود: با پیگیری هایی که بنده برای 
برگشــت این اعتبار انجام دادم، مجوزهــای لازم صادر و این 
مبلغ در استان هزینه شد و این در حالی است که امسال اجازه 
برگشت ریالی را نخواهم داد؛ چراکه عملکرد و اقدامات صورت 

گرفته نسبت به سال قبل ۱۰۰ درصد رشد داشته است. 
ثابت اقلیدی همچنین با تأکید بر اینکه اولویت جذب اعتبارات 
به صورت کامل است؛ چراکه برنامه ریزی ها به صورت هدفمند 
تهیه و اجرا می شــود، گفت: جلوگیــری از انحراف و تضییع 
بیت المــال بحث دیگری اســت که همواره ســرلوحه کاری 

این جانب می باشد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع استان فارس: 

در جذب اعتبارات و اجرای پروژه های مرمتی هیچ نگرانی وجود ندارد
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امام رضا )ع(:
»هر کس خودش را از ما بداند و خدا را اطاعت نکند از ما نیست.« 
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طرح روزحدیث روز

»جادوی خواب«؛ 
روایتی خیال انگیز از خواب برای کودکان

کتــاب »جادوی خواب« داســتانی کاملًا 
تصویری، جذاب و خیال انگیز اســت که 
هیجــان و آرامــش را توأمــان، در قالب 
روایتی تصویری به مخاطب کودک منتقل 
می کند. این کتاب را می توان بارها و بارها 
با کودک تصویرخوانی کرد و هر بار هم از 
دل تصاویر، نکته ای ظریف بیرون کشید. 
خوانــدن این کتاب با کــودک، تصویری 
آرامش بخش از خواب را در ذهن او تداعی 
می کند. در معرفی این اثر از ســوی ناشــر آمده شده است: »بعد از خوردن 
شــام، حالا دیگر وقت خواب اســت. بچه ها به مامان و باباها و پدربزرگ شان 
شــب به خیر می گویند و همان طور که خمیازه می کشــند از پشت میز بلند 
می شــوند. 5 تا بچه  خواب آلود، خمیازه کشان به سمت رختخواب ها می روند. 
اما برداشــتن نوبتی پتو و بالشــت ها، خودش تبدیل به بازی ای هیجان انگیز 
می شود. هرکدام از بچه ها یک طرف رختخواب ها را می کشند تا اینکه پتویی 
با تصویر پلنگ از بین رختخواب ها بیرون می آید و وســط اتاق پهن می شود. 
بعد هم یک پتوی آبی رنگ بزرگ و یک پتوی ســبزرنگ که شــبیه جنگلی 
پردرخت است. حالا پتوها کنار همدیگر توی اتاق پهن شده اند؛ برکه ای آبی 
وســط جنگلی بزرگ و پلنگی که توی جنگل پرسه می زند! بچه ها توی آب 
برکه آب بــازی می کنند، اما همان موقع یکی از بچه ها پایش لیز می خورد و 
وااای دارد غرق می شــود. نمی شود همین طوری ایستاد و نگاه کرد که! نکند 
»جادوی خواب« کار دستشان بدهد. بچه ها برای نجات دادن دوستشان باید 
کاری بکننــد. چهارتا بچه به ردیف پشــت یکدیگر را می گیرند و با انداختن 
پارچه ای گره زده توی آب تلاش می کنند دوستشان را از توی آب دربیاورند.«

»الشام« منتشر شد 
کتاب »الشــام« در فهرســت کتاب های 
خاطــرات، در دســته ســفرنامه ها جای 
 – عناوینش  کــه  می گیــرد. دســته ای 
متأسفانه - نه پرشمار هستند و نه مشهور. 
سفرها که قطعاً بسیار بوده، اما درباره شان 
کم نوشــته اند. عجیب تــر اینکه این گونه 
روایت ها، روایت های بسیار جذابی هستند 
و به خواننده فرصت تماشــای سرزمینی 
دور از ســرزمین خودشــان را می دهند. 
این جذابیــت محتوایی، با آن عناوین کم 
تناقض دارد. گویا چیزی این وســط گم 
شــده باشد. اما کتاب »الشــام« روایتی است از رفتن و دیدن، از زدن به دل 

تجربه و رودرو شدن با حقیقت.
کتاب »الشام« کاری از انتشارات روایت فتح است و 24۶ صفحه دارد. آن را 
مریم شــیدا تألیف کرده اســت. کتاب روایتی از یک دوره چهل وپنج روزه از 
زندگی طلبه فرهنگی در سفر به سوریه. نام طلبه، حسین عباسی متولد سال 
13۶2 اســت. از این رو، گفته هایش، همزمان از دو ویژگی پختگی و طراوت 
برخوردار اســت و همین دو ویژگی، اعتماد خواننده را بیشتر می کند. روایت 
ساده و صریح است و در آن نکات بسیار جالبی درباره متن و حاشیه نبردهای 
جنگ ســوریه وجود دارد. شیدا در بخش هایی از متن اندکی از تخیل کمک 
می گیرد و به داستان نویسی نزدیک می شود، اما آنچه روایت می کند خاطرات 
هستند و پا روی زمین سخت واقعیت دارند. مرز میان داستان و خاطره حفظ 
می شــود و اطلاعات مهم و قابل اعتنایی از مردم سوریه و نیروهای درگیر در 

جنگ در اختیار مخاطب قرار می گیرد.

کتاب »ایران – روسیه«؛ 
روایتی از دوره طولانی فراز و نشیب دو کشور

کتاب »ایران-روســیه؛ دو قرن مواجهه« تألیف اســتفانی کرونین و ترجمه 
محمد آقاجری از سوی نشر کتاب پارسه منتشر شد.

وقتی ســخن از روابط ایران و روسیه به میان می آید معمولاً رابطه پر از فراز 
و نشــیبی به خاطر می آید که ایران و روســیه در دوره روسیه تزاری و ایران 
عصر قاجار و نیز در دوره پس از انقلاب روسیه و استقرار نظام شوروی در آن 
کشــور، به لحاظ سیاسی و اقتصادی و دیپلماتیک، با هم داشته اند. در کتاب 
»ایران - روســیه« اما از جنبه هایی دیگر نیز بر این روابط نور تابانده شــده 
اســت. کتاب »ایران - روسیه« دوره ای طولانی از تاریخ روابط ایران و روسیه 
و چگونگی این روابط را شــرح می دهد و از تأثیرات ایران از روســیه سخن 

می گوید و این تأثیرات را از زوایای گوناگون می نگرد.

رکوردشکنی فضایی؛ انسان به بالاترین نقطه در نیم قرن اخیر رسید

فن آوری
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تغذیه

سلامت

خوراکی های مفید برای تقویت بدن در فصل پاییز

افراد بالای ۵۰ سال روزانه چند عدد تخم مرغ مصرف کنند؟

 در روزهای آتی و با نزدیک شدن به اول مهر که هوا رو 
به خُنکی می رود، توجه به مواد غذایی مفید و ســالم در 

فصل پاییز اهمیت بیشتری پیدا می کند.
برنامه ریزی تغذیه ای برای فصل پاییز متفاوت تر از سایر 
فصل هاســت چراکه معمولا پاییز بــا آلرژی های فصلی 
همراه است و سرماخوردگی های مقطعی را در پی دارد.

در عین حال انتخاب مواد غذایی متناسب با فصل، روشی 
برای بهبود عملکرد سیستم ایمنی بدن به منظور مقابله 
با بیماری هاســت. به علاوه این انتخــاب برای محیط 

زیســت نیز مزایایی از جمله کاهش ســطح 
انتشار کربن به همراه دارد.

متخصصان تغذیــه تأکید دارند که در 
این فصل، ســیب و انــار از میوه های 
بســیار مفید بــرای حفظ ســلامتی 
هستند. سیب سرشار از مواد مغذی و 

ضروری از جمله ویتامین K، پتاســیم و 
ویتامین C برای تقویت سیستم ایمنی بدن 

است. همچنین شما مقدار زیادی فیبر غذایی 
)پکتین( از پوســت و گوشت این میوه دریافت می کنید. 

این نوع فیبرِ محلول بــه بهبود کنترل قند خون، هضم 
غذا و مدیریت کلســترول کمک می کند. انار هم از گروه 
این مواد غذایی مفید است. دانه های این میوه شیرین و 
ترش، آنتی اکسیدان ها و طعم بی نظیری را به نوشیدنی ها 
و غذاهای پاییزی مورد علاقه شما اضافه می کند. آب انار 
به طور متوســط دارای ظرفیت آنتی اکسیدانی بیشتری 
نسبت به انگور یا چای سبز است. از جمله مواد خوردنی 
مفید دیگر برای این فصل بادمجان اســت. بادمجان نیز 
یک ماده غذایی کم کالری است. این ماده خوراکی، منبع 

فیبر  از  و مملو از بتاکاروتن، ویتامین ها خوبی 
ویژه  به  معدنی  مواد  و 

و  پتاســیم 

ویتامین ب ۶، ویتامین C و منگنز اســت. البته از آنجا 
کــه بادمجــان در برخی افراد حساســیت غذایی ایجاد 
می کنــد، قبل از مصرف باید مطمئن شــوید که به این 
ماده غذایی آلرژی ندارید. تره فرنگی هم از خوراکی های 
مفید در این فصل اســت. این ســبزی سرشــار از مواد 
مغذی بــوده و کالری بســیار پایینــی دارد. تره فرنگی 
سرشــار از آنتی اکسیدان ها و ترکیبات گوگردی از جمله 
کامفرول و آلیســین اســت که از بیماری های 
 قلبی و انــواع خاصی از ســرطان ها م

حافظت می کند.
کــدو تنبل هــم حــاوی بتاکاروتن، 
پتاســیم، ویتامین C و منگنز اســت. 
 A ویتامین  پیش ســاز  بتاکاروتــن 
است که برای ســلامت چشم مهم 
است. بتاکاروتن یک پروتئین بسیار 
با اهمیت برای بدن انســان اســت 
کــه کمبــود آن باعث ابتلا بــه انواع 
ســرطان ها مانند ســرطان روده و ریه 

می شود.

تخم مرغ اغلب به عنوان غذایی فوق العاده معرفی می شود 
و بــه نقل از برخی ســایت های ســلامت، تخــم مرغ، 

سالم ترین غذایی است که روی زمین پیدا می کنید.
تخم مرغ سرشار از مواد مغذی مانند ویتامین A، سلنیوم 
و انواع ویتامین های B اســت، با این حال، اگر در ســن 
50 ســالگی هســتید شــاید بخواهید بدانید که روزانه 
باید چه تعــداد تخم مرغ مصرف کنید یــا اصلًا مصرف 
روزانه تخم مرغ در این ســنین خوب اســت یا خیر؟ یا 
باید تخم مرغ به غذایی تبدیل شود که سنجیده و گاهی 
اوقــات آن را مصرف کرد. هنگامی که افراد به ســن 50 
سالگی می رسند، بســیاری از کارشناسان تغذیه توصیه 
می کننــد که برخی از غذاها را محــدود یا حذف کنند. 
به عنوان مثال توصیه شــده است افراد 50 ساله و بالاتر، 
غذاهای شور، شیرین و بیش از حد فرآوری شده را حذف 
یا بســیار کم مصرف کنند یا در مــورد مضرات مصرف 
نان ســفید حاوی کربوهیدرات »بد« و ماکارونی با آرد 
سفید هشدار داده شده است. تخم مرغ ها به دلیل ارزش 
تغذیه ای خود امتیاز بالایی دریافت می کند به این معنی 
که لزومــاً باید آنها را در هر وعــده غذایی مصرف کرد. 
مانند همه مواد غذایی ســالم، تخم مرغ نیز در کنار سایر 
غذاهای حاوی مواد مغذی قرار دارد و بر اساس منوها و 

دستور العمل های مورد علاقه آن را  مصرف کنید.
انتخاب تعداد مناسب تخم مرغ برای مصرف روزانه

مصرف حداقل یک تخم مرغ در روز برای بهبود ســلامت 
کلی مناسب است. از دیدگاه تغذیه ای، هفت تا 14 عدد 
تخم مــرغ در هفته برای رژیم غذایــی متنوع و متعادل 
می تواند برای اکثر افراد از نظر افزایش میزان مواد مغذی 
و ارائــه پروتئین با کیفیت بالا که می تواند از توده بدون 
 چربی بدن محافظت کند و آن را بهبود بخشد، مفید است.

تونی کاستیلو، متخصص تغذیه ورزشی اظهار کرد تعداد 
مناســب تخم مرغ بعد از سن 50 سالگی از فردی به فرد 
دیگر متفاوت اســت. بر اساس گفته انجمن قلب آمریکا، 
افراد ســالم می توانند به طور متوسط  هفت تخم مرغ در 
هفتــه را به عنوان بخشــی از  رژیم غذایی ســالم برای 
قلــب در نظر بگیرند، با این حــال، وی 2 اخطار در این 
مورد داد. برای افراد مســن با کلسترول طبیعی، 2 عدد 
تخم مرغ در روز به عنوان بخشــی از  الگوی غذایی سالم 
برای قلب قابل قبول اســت. در مــورد گیاه خواران، آنها 
آزادند کــه مصرف تخم مرغ خــود را افزایش دهند، اما 

اعتدال مصرف کلیدی است.
اگرچه رژیم های غذایی سنگین تخم مرغ نیز وجود دارد، 
امــا فاقد بعــد غذایی خواهند بود و ایــن نوع رژیم های 

محدودکننده فاقد فیبر مناسب برای هضم هستند.
آیا 50 سالگی نقطه کاهش مصرف تخم مرغ است؟

در حالی که نیازی نیســت فقط به ایــن دلیل که تولد 
50 ســالگی خود را جشــن گرفتید، مصرف تخم مرغ را 
کم کنید، اما به این معنی نیســت کــه باید تخم مرغ را 
بدون بررسی مجدد گاهی مصرف کنید؛ زیرا ممکن است 
باعث ایجاد مشکل شود. همانطور که کلینیک مایو اعلام 
کرد آلرژی به تخم مرغ )هرچند غیرمعمول( ممکن است 
برای افراد در مراحل بعدی زندگی اتفاق بیفتد. بنابراین، 
بهتر است مراقب علائمی مانند ناراحتی معده یا بثورات 
موضعی خفیف باشــید که نشان می دهد ممکن است به 

تخم مرغ حساسیت داشته باشید.
به همین ترتیب، توجه داشته باشید که نحوه پختن تخم  
مرغ ها برای دریافت بیشترین تأثیر مثبت از آنها ضروری 
اســت. ســوزان کمپبل، متخصص تغذیه، درباره موارد 
مربوط به نحوه تهیه بهتــر تخم مرغ می گوید از افزودن 

چربــی حیوانی اضافی مانند کره و مــواد دیگر به دلیل 
محتوای چربی اشــباع شــده خودداری شود. او به جای 
آنها، چربی هایی مانند روغن زیتون یا روغن های گیاهی 
را توصیــه کرد به این ترتیب، می توانید ارزش غذایی هر 
تخم مرغــی که مصرف می کنید را بــا حذف چربی های 
اشــباع شــده، بدون اینکه خود را در معرض خطر قرار 

دهید، دریافت کنید.
تخم مرغ چه میزان کلسترول دارد؟

انجمــن قلب آمریکا ادعا کرد یک تخم مرغ بزرگ حاوی 
18۶ میلی گرم کلسترول غذایی است. دستورالعمل های 
غذایی این منبع مورد اعتمــاد آمریکایی ها توصیه کرد 
افراد با حفظ رژیم غذایی متعادل، مصرف کلسترول خود 
را تــا حد امکان پایین نگه دارند. اگرچه تخم مرغ ممکن 
است حاوی مقدار نسبتا بالایی کلسترول باشد، اما تاثیر 
عمده ای بر سطح کلسترول ندارد. سفیده تخم مرغ حاوی 
هیچ گونه کلسترولی نیست، بنابراین ممکن است گزینه 
سالم تری باشــد. نتایج تحقیقات گسترده نشان داد که 
مصرف تخم مرغ خطر بیماری قلبی را در شرکت کنندگان 
این تحقیق افزایش نداد و برای افرادی که کلسترول بالا 
دارند یا کسانی که در معرض خطر بیماری قلبی هستند، 
لازم نیست تا زمانی که پزشک به طور خاص توصیه کند، 

از خوردن تخم مرغ اجتناب کنند.
هیچ وقت برای تغییر در رژیم غذایی دیر نیســت و کلید 
پیری سالم پاســخگویی به نیازهای در حال تغییر بدن 
در هــر مرحله از زندگی اســت و با تمرکــز بر غذاهای 
مناسب، از وعده های غذایی غنی از مواد مغذی در دوران 
کودکی گرفته تا فیبر و هیدراتاســیون در سنین بالا به 
طور قابل توجهی بر ســلامت و رفاه طولانی مدت تأثیر 

خواهد گذاشت.

پــس از چندین تاخیر، ســرانجام اســپیس ایکس 
مأموریــت تاریخــی Polaris Dawn را بــا چهار 
 Crew فضانورد غیرحرفه ای ســوار بــر فضاپیمای

Dragon به فضا پرتاب کرد.
یک موشــک فالکون 9 خدمه را اندکی پس از بلند 
شدن از مرکز فضایی کندی در فلوریدا به طور ایمن 

به مدار تحویل داد.
پخــش زنده پرتاب، فالکون 9 را نشــان می دهد که 
آسمان تاریک را روشــن می کند و خدمه دراگون و 

چهار خدمه را به سمت آسمان هدایت می کند.
دقایقی بعــد، تقویت کننده مرحلــه اول فالکون 9 

بــا موفقیت فرود آمــد و امکان اســتفاده از آن در 
پرتاب های آینده را فراهم کرد.

مأموریت پنج روزه Polaris Dawn به دلایلی قابل 
توجه اســت. این اولین خدمه ای است که از کپسول 
SpaceX Dragon پیاده روی فضایی انجام می دهد 
و نخستین راهپیمایی فضایی تجاری خواهد بود. دو 
خدمه ای که در پیاده روی فضایی شــرکت می کنند 
همچنین لباس های فضایی نســل بعدی را آزمایش 
خواهنــد کرد که تحرک بیشــتری را ارائه می دهند 
و می تواننــد بــرای پیاده  روی های فضایــی ماه در 

سال های آینده استفاده شوند.
علاوه بر ایــن، این مأموریت همچنین انســان ها را 
در مدار زمین )حــدود 870 مایل/1400 کیلومتر( 
بالاتــر از هر فــرد دیگری از زمان برنامــه آپولو در 
پنج دهــه پیش می فرســتد. همچنیــن ارتباطات 
اســتارلینک مبتنی بر لیزر را کــه در مأموریت های 
آینده مورد اســتفاده قرار می گیرد، آزمایش خواهد 
کــرد و تحقیقاتی را برای کمک بــه ارائه بینش در 
مورد ســلامت انسان در طول مأموریت های طولانی 

مدت در فضاپیما انجام خواهد داد.

 برداشت استعمران از نخلستان های روستای غزاویه- خوزستان

  پرش یک زن از بلندترین سکوی بانجی جامپینگ جهان روی برج میلاد 

تکنولوژی

اســتارلینک با وجود تمــام تفاخری که به خرج 
می دهــد، به خاطر زیرســاخت ها قادر نیســت 
تعداد مشــترکانش را ناگهانی و به شــکل قابل  
ملاحظــه ای افزایش دهــد. علاوه بــر موضوع 
کیفیــت اینترنت و پهنای بانــد، پای تجهیزات 
اســتارلینک هم وســط است که شــامل مودم 
و دیش و ســایر مخلفات می شــود. استارلینک 
به خاطــر حفظ کیفیت اینترنت در سراســر دنیا 
باید مراقب تعداد کاربرانش باشــد. سال 2019 
آنها تنهــا ۶0 ماهواره در مدار زمین داشــتند، 
ولی امســال این عدد از هفت هزار ماهواره عبور 

کرده. حتی اگر اســپیس ایکس فروش اســتارلینک 
 در دنیــا را متوقف کند و فقــط روی ایران متمرکز 
شــود، باز هم قادر نیســت به تمام تقاضای موجود 

جواب مثبت بدهد.
قیمت اینترنت استارلینک چقدر است؟

قیمــت اینترنت اســتارلینک بالاتــر از تصور عموم 
مردم اســت. قیمت تجهیزات استارلینک و اشتراک 
ماهیانه در ایــران به خاطر وجود واســطه هایی که 
می خواهنــد چراغ خاموش منع قانونی را دور بزنند، 
بالا می رود. کاربران اســتارلینک در دنیا تقریباً 3۶ 
میلیون بابــت تجهیزات و حدود هفت میلیون برای 
اشــتراک ماهیانه پرداخت می کننــد، ولی در ایران 
وضع فرق می کند. فروشــنده های مرموز و اصطلاحاً 
قاچاقی، بابت پک کامل استارلینک ورژن 3 بین 70 

تا 90 میلیون تومان طلب می کنند و به مشــتریان 
استارلینک نسخه 2، پیشــنهاد 50 میلیون تومانی 
می دهند. قیمت استارلینک بیزینس تا 100 میلیون 
تومان می رســد. اینترنت استارلینک در ایران طبق 
ادعای فروشــنده های زیرزمینی، 15 روزه به دست 
مشتری می رســد. فروشنده ناتو مشــتری هایش را 
مجبور می کنــد 350 دلار اضافی بابت هزینه حمل 
پرداخت کنند. فروشــنده ای به مشــتریان کنجکاو 
می گوید ســوای هزینه حمل بابت ارسال قاچاقچی 
از عــراق، هــزار و 500 دلار بابت تجهیزات دریافت 

می کند.
هزینه اشــتراک اســتارلینک به گفته این فروشنده 
شــامل دو ماه اشــتراک رایگان می شــود. در پایان 
مدت اشتراک کاربرد اختیار دارد ماهیانه 110 دلار 
پرداخت کند و با سرعت حدود 300 مگابیت بر ثانیه 

متصل بماند. قیمت استارلینک هر چقدر باشد، 
مردم در ایران با آن دچار مشــکل می شــوند، 
چون به خاطر تحریم ها، امکان پرداخت مستقیم 
وجود ندارد. این یکی دردســر بزرگی است، اما 

همچنان برایش راه حل پیدا می شود.
امکان نصب اینترنت استارلینک در ایران

اینکه تجهیزات اســتارلینک رواج پیدا کرده و 
کاربران کرورکرور بــه آن روی آورده اند قطع 
به یقین آمیخته به اغراق اســت. نقشه اینترنت 
اســتارلینک که عده ای می گویند روی ســایت 
رســمی شرکت پیدا کرده اند و با جزئیات نشان 
می دهد در کدام شهر ها کاربران متصل شده اند یا در 
چه شهر هایی ســفارش خرید تجهیزات استارلینک 
ثبت شــده و در چه نقاطی برای اتصال به اینترنت 
اســتارلینک مردم چشــم به راه نشســته اند، واقعی 
نیســت. ایران در بخش مربوط به پوشــش اینترنت 
اســتارلینک، با رنگ خاکستری به نمایش درآمده که 
 یعنی سرویس در آن »در دسترس نیست«. نام ایران
 همچنین میان »فهرســت انتظار« دیده نمی شود و 
نمی توان امیدوار بود ســرویس اینترنت استارلینک 
در آن »به زودی« آغاز شــود. نقشه می گوید فروش 
رســمی اســتارلینک در قطــر، عمــان، بحرین و 
جمهوری آذربایجان را به چند ماه دیگر و در کویت، 
ترکمنســتان و ازبکســتان به ســال 2025 موکول 

می کند.

استارلینک در ایران؛ از شایعات جذاب تا واقعیت های ترسناک

ادبیات
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